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#VIRAL

ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Youth Pass: 
Ας μάθουμε 

τα παιδιά να ζουν 
με ελεημοσύνες

EUROPA

ΣΕΛ. 10με τoν Σπύρο Καπράλο

Silver Alert: Σύντροφοι, χάσαμε την  Έφη Αχτσιόγλου! ΣΕΛ. 2EDITORIAL

ΤΟ ΝΕΟ ΔΣ ΤΗΣ ΑΚΤΩΡ

ΘΡΗΝΟΣ ΓΙΑ ΤΗΝ
ΚΑΤΙΑ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ

ΣΟΚ ΣΤΗ ΝΙΚΑΙΑ ΚΕΝΤΡΙ

Μακρύς ο δρόμος 
των Δυτικών 
Βαλκανίων 
για ένταξη 
στην ΕΕ

Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ

Γράφουν

ΑΝΔΡΕΑΣ ΝΙΚΟΛΑΚOΠΟΥΛΟΣ
Να διδαχθούμε 
από την Iστορία… 

ΔΗΜHΤΡΗΣ ΜΑΡΔΑΣ
Ο πόλεμος Ισραήλ - Χαμάς 
ανασταίνει τον EastMed

ΒΑΛΕΝΤIΝΑ ΚOΡΔΗ
Αυθεντική ηγεσία: 
Ένα ισχυρό εργαλείο για 
την παρακίνηση των εργαζομένων

ΣΤEΦΑΝΟΣ ΓΚIΚΑΣ 
Βουλευτής Κέρκυρας της ΝΔ

«ΜΕΣΑΝΑΤΟΛΙΚO: 
ΞΕΚAΘΑΡΑ ΥΠEΡ 
ΤΩΝ ΔYΟ ΚΡΑΤΩΝ 
Η ΕΛΛΑΔΑ»
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ΣΕΛ.  34

ΣΕΛ.  15

ΣΕΛ.  30

ΣΕΛ.  17-18

5
Ο Αλέξανδρος 

Εξάρχου 
πρόεδρος 
και CΕΟ

Τα μυστικά που
πήρε μαζί της 

ΠΟΙΟΙ ΚΛΕIΔΩΣΑΝ 
ΓΙΑ ΤΟ «ΓΑΛAΖΙΟ» 
ΕΥΡΩΨΗΦΟΔEΛΤΙΟ

ΣΕΛ.  9

Δεν το χωράει
ανθρώπου νους Τα ραντεβού

του Τάιλερ
στο Κολωνάκι

12χρονος
βίασε 

8χρονο
ΣΕΛ.  21 ΣΕΛ.  7

ΕΡΧΕΤΑΙ 
ΔΗΜΟΣΚΟΠΙΚΟΣ

ΣΕΙΣΜΟΣ

ΠAΕΙ «ΚΑΡΦI» 
ΓΙΑ ΜΟΝΟΨHΦΙΟ

ΣΕΛ.  13

ΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑΚΟ ΣΥΝΔΙΚΑΤΟ ΕΓΚΛΗΜΑΤΟΣ

Τι λέει στην «P»
ο πατέρας της Φαίης

ΤΟ ΠΑΡΑΣΚΗΝΙΟ ΜΕ ΤΑ ΚΛΕΙΣΤΑ ΤΗΛΕΦΩΝΑ

Ο φαντομάς
της Κουμουνδούρου και

το ξύλο στην Κεντρική Επιτροπή

ΣΕΛ.  20-21

ΣΕΛ.  4-5

Από ποιους
κρύβεται
ο Τσίπρας

ΚΩΝΣΤΑΝΤIΝΟΣ Π. ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ
Η Ελλάδα συμμετέχει 
ενεργά σε κάθε προσπάθεια 
εκτόνωσης της κρίσης
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ΡOLITICAL 2 ΚΥΡΙΟ ΑΡΘΡΟ

ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Ανδρικόπουλος Νικόλαος Α. & Συνεργάτες

Τ
ην ώρα που στον ΣΥΡΙΖΑ βρίσκεται σε εξέλιξη
ένα πρωτοφανές πολιτικό μακελειό γύρω από
τις επικείμενες διαγραφές και το power game

για το ποιος κάνει κουμάντο στο κόμμα, κάποιοι
έχουν επιλέξει να παίξουν άμυνα και να βγάλουν
εαυτούς από το κάδρο του εμφυλίου. Εις εξ αυτών εί-
ναι βεβαίως το πρώην πρωτοπαλίκαρο του Αλέξη
Τσίπρα και πλέον ακραιφνής «κασσελίστας», ο κατα-
δικασμένος 13-0 Νίκος Παππάς.

Ο Νίκος είναι ειδική περίπτωση. Πάντα ήξερε να
φυλάει τα νώτα του και να βρίσκεται στο πλευρό του
νικητή… Δεν μπορούμε όμως να μη σχολιάσουμε
την εξαφάνιση της πολλά υποσχόμενης Έφης
Αχτσιόγλου, η οποία ήταν και η βασική αντίπαλος

του Στέφανου Κασσελάκη για την ηγεσία του κόμμα-
τος. Άφαντη η Έφη, όπως βεβαίως και η τάση της
οποίας ηγείται, οι περιβόητοι «6+6» (αφοί Τζανακό-
πουλοι, Ηλιόπουλος κ.λπ.) που τελικά κανείς δεν ξέ-
ρει πόσοι ακριβώς είναι… Δεν έχει πάρει ξεκάθαρη
θέση για τίποτα από όλα όσα συμβαίνουν και ούτε
πρόκειται όπως μαθαίνουμε.

Παίζει άμυνα η κυρία Αχτσιόγλου μέχρι ο Κασσε-
λάκης να βγει οφσάιντ; Περιμένει να βγει πρώτα ο
Τσακαλώτος στο… αντάρτικο και μετά να ακολουθή-
σει η ίδια; Άγνωστοι αι βουλαί της κυρίας. Το καλύ-
τερο σενάριο βεβαίως για την Αχτσιόγλου θα ήταν
κάποια στιγμή να… σκάσει σαν ώριμο φρούτο ο
Κασσελάκης και να χάσει ο ΣΥΡΙΖΑ και την επόμενη

εκλογική αναμέτρηση των ευρωεκλογών για να έρ-
θει νομοτελειακά η ώρα της Έφης… Μέχρι τώρα δεν
θέλει να χαλάσει το προφίλ της και τη συντηρητική
και comme il faut εικόνα που με τόσο κόπο έχει χτί-
σει τα προηγούμενα χρόνια. Δεν θέλει να μπλέκει
ούτε με τους «λαϊκούς» του ΣΥΡΙΖΑ ούτε με την
πλέμπα. Άσε που υπάρχει ο κίνδυνος να τη φωνάξει
κανείς με το μικρό της όνομα και να γίνει έξαλλη.
Έχει διαμηνύσει ότι αυτά δεν της αρέσουν. Είναι του
πληθυντικού της αριστοκρατίας. Τώρα έχει καθίσει
αναπαυτικά πάνω στον θρόνο της και απολαμβάνει
το ξεκατίνιασμα των πτωχών συντρόφων με τον αρι-
στερό καπιταλιστή.

Σύντροφοι, χάσαμε την Έφη! 
Silver Alert: 

Σε στάση αναμονής, 
περιμένει να πέσει 

ο Κασσελάκης σαν ώριμο
φρούτο και να έρθει 

η σειρά της στο πλαίσιο 
της κομματικής επετηρίδας
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Τ
ο «κλειδί» της ελληνογαλλικής στρατη-
γικής σχέσης που θα «ξεκλειδώσει»,
με την κομβική συμμετοχή της Λευκω-

σίας, τη δύσκολη «πύλη» για τον θαλάσσιο
διάδρομο της ανθρωπιστικής βοήθειας μπαί-

νει μετά τη διάσκεψη του
Παρισιού ως νέος παράγον-
τας στην εξίσωση της πολε-
μικής κρίσης στη Μέση
Ανατολή.

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης
στην παρέμβασή του έθεσε
τις ελληνικές δυνατότητες
στην υπηρεσία του πολυ-

σύνθετου εγχειρήματος με τις πολυδιάστα-
τες δυσκολίες ασφαλείας που το Μέγαρο των
Ηλυσίων έχει αναγάγει σε προτεραιότητα,
την ώρα που η κλιμακούμενη ανθρωπιστική
κρίση στην περιοχή ρίχνει βαριά τη σκιά της
σε όλες τις διεργασίες της ευρωπαϊκής και
της διεθνούς κινητοποίησης.

«Η Ελλάδα -μαζί με την Κύπρο- είναι μια
χώρα στην κοντινή γειτονιά και είμαστε έτοι-
μοι να συμβάλουμε σε κάθε προσπάθεια για
την αντιμετώπιση της δυστυχίας των ανθρώ-
πων», επανέλαβε ο Κυριάκος Μητσοτάκης. Ο
πρωθυπουργός, ενώπιον του Εμανουέλ Μα-
κρόν και των υπόλοιπων ηγετών, έστρεψε
τους προβολείς πέραν της ελληνικής συμβο-
λής στη λειτουργία του θαλάσσιου διαδρό-
μου με τον οποίο θα ενεργοποιηθεί η πρωτο-
βουλία «Αμάλθεια» της Κύπρου, στη διαθε-
σιμότητα της Αθήνας σε ακόμη μια εναλλα-
κτική.

Πρωτοβουλία «Αμάλθεια»
Αναδεικνύοντας την εγγύτητα της Ελλάδας

με το Σινά, ο Κυριάκος Μητσοτάκης υπο-
γράμμισε ότι η Αθήνα θα μπορούσε να παίξει
σημαντικό ρόλο σε αυτό τον νεοσύστατο αε-
ροδιάδρομο που θα μπορούσε να βοηθήσει
τη διεθνή αρωγή να εισέλθει στη Γάζα από
τον Νότο.

Ο κ. Μητσοτάκης εξέφρασε την ένθερμη
υποστήριξη της Ελλάδας στο κυπριακό σχέ-
διο υπό την κωδική ονομασία πρωτοβουλία
«Αμάλθεια», με το οποίο θα μεταφερθεί μέσω
πλοίου αυξημένη ανθρωπιστική βοήθεια στη
Γάζα. Υπογράμμισε ότι η πρόταση της Λευκω-
σίας είναι καλά μελετημένη, αλλά επανέλαβε
την εστίαση που πρέπει να γίνει στο σκέλος
της ασφάλειας: «Θεωρώ ότι η πιο δύσκολη
πτυχή είναι να προσδιοριστεί μια κατάλληλη
ζώνη αποβίβασης στη Νότια Γάζα, να δημι-
ουργηθούν οι απαραίτητες λιμενικές υποδο-
μές και φυσικά να διασφαλιστεί η ασφάλεια
της διαδρομής, κάτι που θα απαιτήσει τη συ-
νεργασία όλων των εμπλεκομένων».

Υπό το πρίσμα ότι πληρούνται οι παραπάνω
προϋποθέσεις, ο πρωθυπουργός πρόσθεσε
ότι η Ελλάδα είναι έτοιμη «να παράσχει ακτο-
πλοϊκά μέσα για να συνδράμει σε αυτό το
σχέδιο και θα προσβλέπει σε παροχή βοή-

θειας σε θέματα logistics από όλους τους εμ-
πλεκόμενους, ιδίως εκείνους που γνωρίζουν
τη γεωγραφία της περιοχής με πολύ μεγαλύ-
τερη λεπτομέρεια», σημείωσε χαρακτηριστι-
κά ο Κυριάκος Μητσοτάκης.

Από την άλλη, ο πρωθυπουργός χωρίς να
επαναλαμβάνει τις πάγιες ελληνικές θέσεις
για τη σύγκρουση, υπερθεμάτισε της πρότα-
σης του προέδρου της Γαλλίας Εμανουέλ
Μακρόν για την ανάγκη να επανεκκίνησης

του διαλόγου για την εξεύρεση μιας πολιτι-
κής λύσης στην εν εξελίξει σύγκρουση. «Η
οποία τελικά θα είναι ο μόνος δυνατός τρό-
πος για να εξασφαλίσουμε ειρήνη που θα
έχει διάρκεια στην περιοχή», τόνισε ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης.

Σύμφωνα με τον πρωθυπουργό, «η ύπαρξη
παλαιστινιακού κράτους αποτελεί προϋπό-
θεση για μακροχρόνια ειρήνη στην περιοχή
και η λύση των δύο κρατών είναι η μόνη δυ-

νατή οδός που μπορούμε να ακολουθήσουμε
για να φτάσουμε σε αυτό το αποτέλεσμα».

Σε αυτό το φόντο πάντως πραγματοποι-
ήθηκε και η συνάντηση του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη με τον πρόεδρο της Γαλλίας Εμα-
νουέλ Μακρόν στο περιθώριο της Διεθνούς
Ανθρωπιστικής Διάσκεψης. Η συζήτηση των
δύο ηγετών έγινε σε εξαιρετικά θερμό κλίμα
και στο επίκεντρό της ήταν η ανθρωπιστική
κατάσταση στη Λωρίδα της Γάζας και η ανάγ-
κη ανθρωπιστικών παύσεων και αποκατά-
στασης συνεχούς ροής ανθρωπιστικής βοή-
θειας προς τη Γάζα. Όπως μεταδίδεται από
την κυβέρνηση, οι δύο ηγέτες έκαναν μια συ-
νολική επισκόπηση των ελληνογαλλικών
σχέσεων. 

Λίγο πριν συμμετάσχει στη Διεθνή Ανθρω-
πιστική Διάσκεψη για τους αμάχους στη Γά-
ζα, ο Κυριάκος Μητσοτάκης είχε τετ α τετ με
τον Παλαιστίνιο ομόλογό του Μοχάμαντ Στα-
γέχ. Ο πρωθυπουργός παρουσίασε τις συνο-
λικές διαστάσεις του ενεργητικού ρόλου που
διαδραματίζει η Ελλάδα στην κρίση και την
ιδιαίτερη έμφαση που δίνει στην αντιμετώπι-
ση του ανθρωπιστικού σκέλους της. Επανέ-
λαβε μάλιστα ότι η Χαμάς είναι τρομοκρατική
οργάνωση και δεν εκπροσωπεί τον παλαιστι-
νιακό λαό και πως ο μόνος νόμιμος εκπρό-
σωπος του παλαιστινιακού λαού είναι η Πα-
λαιστινιακή Αρχή, ενώ τόνισε τη διαχρονική
στήριξη της Ελλάδας στη λύση δύο κρατών. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΣΤΟ ΠΑΡΙΣΙ

Με 2 πυλώνες
το σχέδιο

για βοήθεια
στη Γάζα

Στη διεθνή διάσκεψη ανέλυσε 
τις προϋποθέσεις για διάνοιξη
θαλάσσιου ανθρωπιστικού
διαδρόμου για αρωγή 
στους αμάχους - Μίλησε 
και για την ανάγκη διαλόγου 
για πολιτική λύση στον πόλεμο

του Γιώργου 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com
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Ο
εμφύλιος στον ΣΥΡΙΖΑ εξελίσσεται πλέον σε... πυ-
ρηνικό πόλεμο. Αρκετοί ψάχνουν... πατέντες για να
μη γίνουν το Σαββατοκύριακο οι διαγραφές, αλλά

ούτε οι «νεοπροεδρικοί» έχουν ενιαίο μέτωπο. Στο παρά
πέντε της διάλυσης, όλοι πλέον προσμένουν μια παρέμβα-
ση του Αλέξη Τσίπρα για να πέσουν οι τόνοι. Όμως, ο πρώην
πρωθυπουργός παραμένει εξαφανισμένος και μη διατεθει-
μένος να ασχοληθεί με την παρωδία του ΣΥΡΙΖΑ. 

Η Κουμουνδούρου ζει πλέον στον αστερισμό της ανθρω-
ποφαγίας. «Όλοι εναντίον όλων σε ένα κόμμα που βρίσκε-
ται σε κώμα». Αυτός είναι ο πιο εύστοχος τίτλος για το κόμ-
μα της αξιωματικής αντιπολίτευσης που βρίσκεται σε βέρ-
τιγκο, ιδιαίτερα μετά το κείμενο-μαχαιριά σε βάρος της
ηγεσίας του ΣΥΡΙΖΑ που συνυπογράφουν 1.300 μέλη
του κόμματος (αποτελεί το πρώτο «κύμα» των υπο-
γραφών, θα ακολουθήσει και ανανεωμένη λίστα μέ-
χρι τη συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής), ανάμε-
σα στα οποία όλα τα στελέχη πρώτης γραμμής της
Ομπρέλας, στέλνοντας ένα ξεκάθαρο μήνυμα πως το
δικό τους μέλλον βρίσκεται στην Αριστερά.

Και δεν είναι μόνο τα παραπάνω. Νομαρχιακές και
τοπικές του ΣΥΡΙΖΑ στέλνουν ψηφίσματα να μην
προχωρήσουν οι διαγραφές στην επικείμενη Κεντρική Επι-
τροπή του Σαββατοκύριακου, ενώ ο Παύλος Πολάκης επι-
μένει στη γραμμή ότι ο κ. Κασσελάκης πρέπει να τους «κα-
θαρίσει» όλους, με αρκετούς φιλοκασσελακιστές να στέλ-
νουν τελεσίγραφα στον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ ότι αν δεν τους
διαγράψει, θα σταματήσουν να τον στηρίζουν!

Την ίδια ώρα, συνεχίζονται και παραπομπές στελεχών
στο Πειθαρχικό ακόμη και για άσχετα θέματα, όπως, για
παράδειγμα, η παραπομπή της Έλενας Ακρίτα στην Επι-
τροπή Δεοντολογίας επειδή, λέει, στήριξε δεξιό δήμαρχο
στο Ψυχικό!

Μέσα σε αυτό το πρωτοφανές εμφυλιοπολεμικό κλίμα
κάποιοι εκ των συμβούλων του Κασσελάκη (Καπνισάκης
και Βασιλειάδης), οι πιο μετριοπαθείς δηλαδή, του ζη-
τούν να καταγγείλει στην ΚΕ τους 4 αντάρτες (Πάνος
Σκουρλέτης, Νίκος Φίλης, Δημήτρης Βίτσας και Στέφα-
νος Τζουμάκας) αλλά να μην τους διαγράψει. Όσο πάν-
τως και αν ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ θέλει να «αγιάσει», η
ηγετική του ομάδα δεν τον αφήνει. Τα στελέχη που τον
περιβάλλουν, από τον Παύλο Πολάκη και τη Θεοδώρα Τζά-
κρη μέχρι τη Δώρα Αυγέρη, τον Ευάγγελο Αποστολάκη και
τον Γιώργο Τσίπρα, ζητούν να προχωρήσουν οι διαγραφές
των τεσσάρων «εδώ και τώρα».

Από την άλλη μεριά, ο Τσακαλώτος και αρκετά στελέχη

της Ομπρέλας έχουν ήδη πάρει τις αποφάσεις τους να απο-
χωρήσουν από το κόμμα, ενώ ιδιαίτερη εντύπωση προκα-
λεί η σιγή ιχθύος που τηρεί η πλευρά του στρατοπέδου της
Έφης Αχτσιόγλου.

Ψάχνουν τον Αλέξη
Όσο οι μέρες πλησιάζουν για τη συνεδρίαση της ΚΕ, συγ-

κεντρώνονται όλο και πιο πυκνά σύννεφα πάνω από την
Κουμουνδούρου, με κάποια από τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ να
ψιθυρίζουν πως, όπου να ’ναι, έρχεται η καταιγίδα που θα
χωρίσει το κόμμα στα δύο.

Για τον λόγο αυτόν η εσωκομματική αντιπολίτευση αλλά
και οι «νεοπροεδρικοί» ζητούν, σύμφωνα με πληροφορίες,

από τον Αλέξη Τσίπρα να βγει επιτέλους μπροστά -
πριν από την Κεντρική Επιτροπή- και με δημόσια το-
ποθέτησή του να ζητήσει από όλους να πέσουν οι
τόνοι και να μη γίνει... Κούγκι η Κουμουνδούρου.

Ο ίδιος πάντως παραμένει άφαντος, έχει κλειστό
το τηλέφωνό του και στον αυτόματο τηλεφωνητή
ακούγεται το μήνυμα «η κλήση σας προωθείται» τό-
σο για τους νεοπροεδρικούς που τον ψάχνουν ενα-
γωνίως όσο και για τους «Ομπρελάκηδες».

Μάλιστα, αν και ο Στέφανος Κασσελάκης είχε ζητήσει
κατ’ ιδίαν συνάντηση με τον πρώην πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ,
προφανώς για να του μεταφέρει όλα τα δεδομένα λίγο πριν
από την κρίσιμη συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής, τε-
λικά «έφαγε πόρτα». Πρόκειται για μια κίνηση που δείχνει
ξεκάθαρα ότι η επιλογή του Τσίπρα να παραμείνει ουδέτε-
ρος στο εσωκομματικό παιχνίδι δεν είναι αλά καρτ.

Ο κ. Αλέξης Τσίπρας πάντως παραμένει φαντομάς. Το
φάντασμά του πλανάται πάνω από την Κουμουνδούρου, αλ-
λά ο ίδιος αρνείται πεισματικά να προβεί σε κάποια παρέμ-
βαση πυροσβεστικού τύπου. Όλη αυτή η κατάσταση δείχνει
το πολύ κακό κλίμα που επικρατεί στο εσωτερικό του κόμ-
ματος, το οποίο ψάχνει έναν από «μηχανής θεό» για να μην
οδηγηθεί σε πλήρη διάσπαση.

Όμως, ο πρώην πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, ακόμη και αν
δεν επιδιώκει όσα συμβαίνουν, θα έλεγε κανείς ότι σί-
γουρα θα νιώθει έως ένα σημείο ικανοποίηση, αφού ο
Κασσελάκης υλοποιεί το σχέδιο της «εκκαθάρισης»
στον ΣΥΡΙΖΑ. Η επιστροφή του -ειδικά σε αυτό το timing-
θα πρέπει να θεωρείται από απίθανη έως αδύνατη. Αν
δεν διαλυθεί ο ΣΥΡΙΖΑ εις τα εξ ων συνετέθη, ο κ. Τσί-
πρας δεν πρόκειται να εμφανιστεί και να λάβει μέρος στα
τεκταινόμενα. Θα έλεγε κανείς ότι όλοι τους δουλεύουν
για τον Τσίπρα χωρίς να το ξέρουν.

του Mάνου 
Πιτσιδιανάκη

ΤΡΙΒΕΙ ΤΑ ΧΕΡΙΑ ΤΟΥ ΜΕ ΤΟ ΤΣΙΡΚΟ ΤΗΣ ΚΟΥΜΟΥΝΔΟΥΡΟΥ 

ΦΑΝΤΟΜΑΣ
Ο ΤΣΙΠΡΑΣ

Όλοι εναντίον όλων στον ΣΥΡΙΖΑ - Γιατί παραμένει εξαφανισμένος 
ο πρώην πρωθυπουργός - Το παρασκήνιο με τα κλειστά τηλέφωνα 

- Άπαντες του ζητούν πυροσβεστική παρέμβαση 
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Χ
αμηλός είναι ο πήχης των προσδοκιών

για τη συνεδρίαση της Κεντρικής Επι-

τροπής του ΣΥΡΙΖΑ το Σαββατοκύριακο.

Αν οι «Ομπρελάκηδες» καταφέρουν να μην πια-

στούν στα χέρια με τους... Πολάκηδες, θα είναι

μεγάλη επιτυχία. Ενδιαφέρον είναι πώς θα στα-

θεί ο αμερικανοθρεμμένος αρχηγός.

Πού πήγαν οι εποχές που με τακτ ο Φώτης

Κουβέλης ανέβαινε στο βήμα του Συνεδρίου και

δήλωνε «δεν σας πείσαμε, σε-

βόμαστε τις επιλογές σας και

σας καλούμε να σεβαστείτε και

εσείς τις δικές μας. Δεν θα θέ-

σουμε υποψηφιότητα, δεν θα

συμμετέχουμε στα νέα όργανα

του κόμματος και δεν θα πά-

ρουμε μέρος στη σχετική ψη-

φοφορία». Αμέσως μετά κατέ-

βαινε από το βήμα και αποχω-

ρούσε μαζί με την Ανανεωτική Πτέρυγα του

κόμματος για να φτιάξει τη ΔΗΜΑΡ.

Η συζήτηση στην προσεχή Κεντρική Επιτρο-

πή όμως δεν προβλέπεται να είναι τόσο ήρεμη.

Ο Ευκλείδης Τσακαλώτος άνοιξε την πόρτα της

φυγής την περασμένη Δευτέρα με όσα είπε από

την εκδήλωση της «Εποχής», ότι δεν μπορεί πια:

«Λυπάμαι για το ότι θεωρώ εξαιρετικά δύσκολο

να υπάρχει πια αυτή η περηφάνια σε αυτό το

κόμμα». Το έθεσε κάπως πιο χύμα ο Γιώργος

Σταθάκης, χαρακτηρίζοντας την ηγετική ομάδα

δίπλα στον Στέφανο Κασσελάκη (Νίκος Παπ-

πάς, Ρένα Δούρου, Παύλος Πολάκης) «λαϊκι-

στές» αλλά και ανίκανους να παράξουν πολιτι-

κή, σε αρθρογραφία του με την οποία αποχαιρέ-

τησε τον ΣΥΡΙΖΑ.

Παραπομπές δίχως τέλος
Οι συσκέψεις και οι συνεννοήσεις στο πλαί-

σιο της Ομπρέλας είναι συνεχείς και φαίνεται

πως βγάζουν και αποτέλεσμα, καθώς την Τε-

τάρτη η εσωκομματική αντιπολίτευση αποφάσι-

σε να ρίξει λίγο ακόμη «λάδι στη φωτιά» της

επικείμενης συνεδρίασης της Κεντρικής Επι-

τροπής. Κάπως έτσι η Νομαρχιακή Επιτροπή

Βόρειας Αθήνας, που ελέγχεται από την Ομπρέ-

λα, παρέπεμψε τη βουλευτή Επικρατείας Έλενα

Ακρίτα στην Επιτροπή Δεοντολογίας με την αι-

τιολογία ότι δήλωσε πως ψήφισε τον υποψήφιο

δήμαρχο της ΝΔ στη γειτονιά της.

Λίγο αργότερα εμφανίστηκε και μια ανακοί-

νωση της Νεολαίας του κόμματος, με την οποία

παραπέμπονται στην Επιτροπή Δεοντολογίας

όχι μόνο η Έλενα Ακρίτα αλλά και η Νίνα Κασι-

μάτη, βουλευτής Β’ Πειραιά, που στήριξε τον

δεξιό δήμαρχο στο Πέραμα, αλλά και ο ναύαρ-

χος Ευάγγελος Αποστολάκης, επίσης βουλευ-

τής Επικρατείας, ο οποίος κάλεσε τα μέλη του

ΣΥΡΙΖΑ να στηρίξουν «γαλάζιους αντάρτες».

Λίγο αργότερα εμφανίστηκε και η επιστολή

για την οποία η Ομπρέλα μάζευε υπογραφές

όλη την εβδομάδα, που αναφέρει όχι μόνο τους

λόγους που θα αποχωρήσουν από το κόμμα αλ-

λά και τα βασικά χαρακτηριστικά του νέου φο-

ρέα που ετοιμάζουν.

«Όλοι και όλες διαπιστώνουμε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ-

ΠΣ είναι σε αποδρομή. Μέχρι πρόσφατα πολ-

λοί/ές τρέφαμε την ελπίδα ή την αυταπάτη ότι

στο εσωτερικό του ΣΥΡΙΖΑ διεξαγόταν μια θεμι-

τή και θεσμικά εξασφαλισμένη αντιπαράθεση

που θα μπορούσε να επιλυθεί με συλλογικές

δημοκρατικές διαδικασίες. Όλα όσα γνωρίζαμε

για τη φυσιογνωμία και τις κοινωνικές προτε-

ραιότητες του ΣΥΡΙΖΑ αλλάζουν, αλλάζουν βίαια

και μονομερώς», αναφέρει η επιστολή. Και συ-

νεχίζουν σε άλλο σημείο: «Ο μύθος του ηγέτη

που θα νικήσει τον Μητσοτάκη σε μια μονομα-

χία είναι ή αυταπάτη ή καθαρή απάτη. [...] Η αν-

τίθεσή μας με τη σημερινή ηγετική ομάδα και τη

στρατηγική της μετάλλαξης δεν είναι μια συνη-

θισμένη εσωκομματική αντιπαράθεση, είναι

ταυτοτικού χαρακτήρα. Η επίκληση της ενότη-

τας δεν μπορεί να γίνεται σε βάρος της Αριστε-

ράς. Ακριβώς στο έδαφος της Αριστεράς είναι

που επιδιώκεται η ενότητα».

Δεν θα στήσουν αμέσως νέο κόμμα
Τα μέλη της Ομπρέλας που υπογράφουν την

ανοιχτή επιστολή, μεταξύ των οποίων και οι εν-

νέα που συμμετέχουν στην Πολιτική Γραμμα-

τεία, καθορίζουν λίγο πολύ και τις αρχές πάνω

στις οποίες θα συγκροτηθεί ο νέος φορέας.

Σύμφωνα με όλες τις πληροφορίες, αυτό δεν θα

συμβεί αμέσως με την αποχώρηση από τον ΣΥ-

ΡΙΖΑ.

Αντίθετα, οι εκδηλώσεις σαν αυτή της «Επο-

χής» θα πληθύνουν με διάφορα φόρουμ. Ο χώ-

ρος που θα συστήσουν, αντίστοιχα με αυτόν που

υπήρξε το πρόπλασμα του ΣΥΡΙΖΑ, θα έχει τη

λογική της υποδοχής και άλλων στελεχών που

προοπτικά θα διαφωνούν και θα απομακρύνον-

ται από τον ΣΥΡΙΖΑ.

Στόχος είναι ο νέος φορέας να εμφανιστεί

σαν τέτοιος λίγο πριν από τις ευρωεκλογές του

2024 και να διεκδικήσει την εκπροσώπησή του

στην Ευρωβουλή.

Οι αρχές του νέου φορέα συμπυκνώνονται

στις εξής θέσεις: Σαφής ταξική τοποθέτηση

υπέρ των εργαζομένων και των λαϊκών τάξεων.

Σαφής οικονομική και δημοσιονομική πολιτική

ενάντια στις ανισότητες. Με τολμηρή ριζοσπα-

στική πολιτική για την αντιμετώπιση της κλιμα-

τικής κρίσης με επίκεντρο πολιτικές δίκαιης

μετάβασης στην πράσινη οικονομία. Ανάκτηση

της στενής σχέσης με τα κινήματα για την προ-

άσπιση των δικαιωμάτων (πρώτιστα των προ-

σφύγων/ισσών και το αντιρατσιστικό, της ΛΟΑΤ-

ΚΙ+ κοινότητας, των αναπήρων, με το νεανικό

και αντιαυταρχικό κίνημα). Με σαφείς θέσεις

για τη διάκριση κράτους και εκκλησίας. Με σα-

φές στρατηγικό όραμα για την Ευρώπη των λα-

ών. Με την υπεράσπιση των κυριαρχικών δι-

καιωμάτων της χώρας μέσα από μια εξωτερική

πολιτική καλής γειτονίας, με οδηγό την ύφεση,

την επιδίωξη της ειρήνης και του αφοπλισμού,

απαλλαγμένη από τις επιρροές του εθνικισμού,

ακόμη και όταν αυτός ντύνεται με «πατριωτικό»

μανδύα.

Θα γίνει της... Ομπρέλας

Έτοιμη να κουνήσει μαντίλι 
η εσωκομματική αντιπολίτευση -
Αν δεν πλακωθούν στο ξύλο 
στην Κεντρική Επιτροπή, 
θα είναι επιτυχία

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com

Ρ Η Μ Α Δ Ι Ο  Ο  Σ Υ Ρ Ι Ζ Α

Φιάσκο: Μόλις 41 από τα 302 μέλη της ΚΕ 
ψήφισαν το κείμενο των «Ομπρελάκιδων»

Μπορεί οι 1.300 υπογραφές να φαντάζουν πολλές, όμως μεταξύ αυτών υπάρχουν μόλις κά-
τι περισσότερο από 40 μέλη της Κεντρικής Επιτροπής του ΣΥΡΙΖΑ, που αριθμεί συνολικά 302
άτομα. Αυτό σημαίνει ότι η εσωκομματική αντιπολίτευση μετρά το 13,5% του οργάνου που
προτίθεται να αποχωρήσει από το κόμμα. Μόνο που στις εκλογές του 2022, από τις οποίες
προέκυψε η Κεντρική Επιτροπή, η Ομπρέλα υπολόγιζε πως ελέγχει περί τα 75 στελέχη, περί-
που δηλαδή το 25% του οργάνου.

Πολλοί από αυτούς μετακινήθηκαν στο «στρατόπεδο» της Έφης Αχτσιόγλου, ενώ κάποιοι
πήραν θέσεις ευθύνης και εμφανίζονται στο πλευρό του Στέφανου Κασσελάκη. Αντίθετα,
ελάχιστοι είναι εκείνοι που μετακινήθηκαν προς την Ομπρέλα.

Τα 41 στελέχη της Κεντρικής Επιτροπής που υπογράφουν την επιστολή της Ομπρέλας και
προτίθενται να παραιτηθούν από το όργανο είναι τα εξής: Όλγα Αθανίτη, Ελένη Αυγουστάκη,
Φωτεινή Βάκη, Δημήτρης Βίτσας, Νίκος Βούτσης, Ελένη Γερούκη, Μαρία Γιαννακάκη, Άγγε-
λος Γκόγκογλου, Θοδωρής Δρίτσας, Βασίλης Ζωγράφος, Κατερίνα Ιγγλέζη, Αννέτα Καββαδία,
Έφη Καλαμαρά, Ιφιγένεια Καμτσίδου, Μαρία Κανελλοπούλου, Βασίλης Καραγιάννης, Βασιλι-
κή Κατριβάνου, Παύλος Κλαυδιανός, Κατερίνα Κνήτου, Φάνης Κουρεμπές, Ερμίνα Κυπριανί-
δου, Πάνος Λάμπρου, Ερμίνα Μαγαλιού, Χρήστος Μαντάς, Χάρις Ματσούκα, Όλγα Μπαλαού-
ρα, Γιάννης Μπασκόζος, Γιώργος Μπουγελέκας, Ανδρέας Ξανθός, Χριστόφορος Παπαδόπου-
λος, Ανδρέας Παπανδρέου, Άννα Ρογδάκη, Φωτεινή Σιάνου, Πάνος Σκουρλέτης, Όλγα Στέ-
φου, Ευκλείδης Τσακαλώτος, Μιχάλης Υδραίος, Νίκος Φίλης, Άννα Χατζησοφιά, Έλενα Χρι-
στούλη, Στέλλα Ψαρρά.



Τ
ο ωστικό κύμα των όσων διαμείφθηκαν
στις πρόσφατες πολιτικές εκδηλώσεις
των τελευταίων ημερών και κυρίως όσα

ειπώθηκαν από τον πρώην πρωθυπουργό Κώ-
στα Σημίτη, τον Ευάγγελο Βενιζέλο και την Άν-
να Διαμαντοπούλου συνεχίζουν να προκαλούν
συζητήσεις αλλά και προβληματισμό στον πρό-
εδρο του ΠΑΣΟΚ Νίκο Ανδρουλάκη και τη Χα-
ριλάου Τρικούπη.

Το βέβαιο είναι ότι τίποτε απ’ όσα ειπώθηκαν
δεν πέρασαν αβρόχοις ποσί. Ωστόσο, μετά τον
αρχικό αιφνιδιασμό στο ΠΑΣΟΚ επιχειρούν να

αλλάξουν σελίδα και βεβαίως
να αμβλύνουν τις εντυπώ-
σεις. «Ο κ. Σημίτης μίλησε για
το ΠΑΣΟΚ. Υπήρξε πρόεδρος
και πρωθυπουργός κυβερνή-
σεων του ΠΑΣΟΚ και σήμερα
ακόμη δηλώνει ότι συνεχίζει
με το ΠΑΣΟΚ με πολύ σαφή
τρόπο», είπε μιλώντας στον

ΣΚΑΪ ο εκπρόσωπος Τύπου του ΠΑΣΟΚ Θανά-
σης Γλαβίνας, σε μια προσπάθεια να «φρενά-
ρει» τη δημόσια συζήτηση που έχει ξεκινήσει
και κυρίως τα σενάρια που διακινούνται. Στο
ίδιο ύφος και με πολύ προσεκτικό τρόπο απάν-
τησε ο κ. Γλαβίνας και στα όσα δήλωσε ο Ευάγ-
γελος Βενιζέλος: «Ο κ. Βενιζέλος ανέφερε πως
το ΠΑΣΟΚ είναι η δύναμη που μπορεί να πάρει
τις δύσκολες αποφάσεις που χρειάζονται για να
λύσουμε τις ασυμμετρίες στη χώρα. Και εμείς
θέλουμε να συμβάλουμε στις μεταρρυθμίσεις
που χρειάζεται η χώρα, στις αποφάσεις με πολι-
τικό κόστος αλλά χρήσιμες για την κοινωνία.
Αυτά πάντα κρίνονται από τον ελληνικό λαό. Έρ-
χονται ευρωεκλογές, τα επόμενα χρόνια θα
ακολουθήσουν εθνικές εκλογές και όλοι θα
κριθούμε από τον ελληνικό λαό». 

«Πολιτική απρέπεια»
Επιχειρώντας να κάνει ρελάνς, επιτέθηκε

στον ΣΥΡΙΖΑ και προσωπικά στον κ. Κασσελά-
κη για τα σχόλια που έκανε για τον πρώην πρω-
θυπουργό. «Πρέπει να είμαστε δίκαιοι όλοι οι
πολιτικοί χώροι και να αξιολογούμε με θάρρος
τα θετικά και τα αρνητικά του κάθε πρωθυ-
πουργού. Αυτό που έκανε ο κ. Κασσελάκης
ήταν μια πολιτική απρέπεια σε έναν πρώην
πρωθυπουργό ο οποίος εκλέχθηκε δύο φορές
με την ψήφο του ελληνικού λαού. Θα περίμενε
κανείς από πολιτικούς αρχηγούς -και μάλιστα
νεοεισερχόμενους στην πολιτική την ίδια στιγ-
μή- να έχουν το θάρρος και τη σύνεση να αξιο-
λογούν με ωριμότητα τα θετικά και τα αρνητικά
του εκάστοτε πολιτικού αρχηγού. Κριτική μπο-
ρεί να υπάρχει, αυτό δεν σημαίνει όμως ότι θα
μιλήσουμε με έναν τόσο απαξιωτικό και χυδαίο
-ως προς τον λαϊκισμό που περιείχε- τρόπο».

Ωστόσο, όταν ρωτήθηκε για το αν η Χαριλά-
ου Τρικούπη θα συνεργαστεί με τον πολιτικό
αρχηγό που λέει ότι το ΠΑΣΟΚ εκπροσωπεί τη
χρεοκοπία της χώρας και τη διαπλοκή, δεν
ακύρωσε όσα συμφωνήθηκαν στη συνάντηση

των δύο προέδρων, αλλά κράτησε αποστά-
σεις. «Απαντήσαμε με άμεσο τρόπο στον κ.
Κασσελάκη και νομίζω ότι δεν μπορούν να
βρεθούν κοινά σημεία επαφής όταν ο κ. Κασ-
σελάκης έχει τέτοιες απόψεις, οι οποίες δυ-
στυχώς εμφορούνται από μια έντονη δόση
“πολακισμού”, έναν λαϊκισμό, μια τοξικότητα,
η οποία αν και δεν έφερε αποτελέσματα για
τον ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Κασσελάκης συνεχίζει την
ίδια τακτική προφανώς εγκλωβισμένος από
την ηγετική του ομάδα. […] Με ειλικρίνεια θα
προχωρήσουμε μαζί στα θέματα που τέθηκαν
στη συνάντηση και αν ο ΣΥΡΙΖΑ επιθυμεί να
ακολουθήσει την πρωτοβουλία μας, καλώς,
δεν θα του το απαγορεύσουμε εμείς, θα καθί-
σουμε να συζητήσουμε. Από εκεί και πέρα, οι
διαφορές είναι σαφείς και επιβεβαιώνονται
από τέτοιες δηλώσεις. Αντίστοιχα, θα αξιολο-
γήσουμε και εμείς ενδεχόμενες προτάσεις
του ΣΥΡΙΖΑ και αν κληθούμε, θα το συζητή-
σουμε αν είναι κάτι προς τη σωστή κατεύθυν-

ση που θα λύνει προβλήματα». Σε πιο σκληρή
γραμμή κινήθηκε ο αντιπρόεδρος της Βουλής
Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος, ο οποίος με
δηλώσεις του στον AΝΤ1 ξεκαθάρισε ότι δεν
βλέπει «κανένα ειδύλλιο μεταξύ του ΠΑΣΟΚ
και του ΣΥΡΙΖΑ», για να συμπληρώσει σε έντο-
νο ύφος ότι «το ΠΑΣΟΚ μπορεί να ενώσει δυ-
νάμεις στη βάση. Πιστεύω ότι δεν είναι σωστό
τα κόμματα να εμπλέκονται με ανθρώπους
γυρολόγους ή γενίτσαρους, όπως έχει πει ο
ίδιος ο πρόεδρός μας, αλλά να δώσει τη μάχη
στη βάση της κοινωνίας με συγκεκριμένες
πολιτικές προτάσεις και θέσεις».

Φρόντισε μάλιστα για ακόμη μια φορά να
στείλει μήνυμα προς τον ηγετικό πυρήνα του
κόμματός του, λέγοντας «πως με τις σημερινές
ηγεσίες που υπάρχουν δεν πιστεύω ότι είναι
εφικτό το σενάριο της σύγκλισης. Εγώ έμεινα
τόσα χρόνια στο ΠΑΣΟΚ γιατί πίστευα και πι-
στεύω ακράδαντα ότι το ΠΑΣΟΚ πρέπει να γίνει
μεγάλο κόμμα. Δεν αγωνίζομαι για ένα κόμμα

του 15%. Αγωνίζομαι για την παράταξή μου
ώστε να μπορέσει να κυβερνήσει τη χώρα και
θα δώσω τη μάχη με όλες μου τις δυνάμεις».  

«Διάχυση ευθυνών»
Στο μεταξύ, η αστοχία των δηλώσεων του

υπουργού Εργασίας Άδωνι Γεωργιάδη έδωσε
λαβή για σφοδρή αντιπαράθεση της Χαριλάου
Τρικούπη με την κυβέρνηση. Το ΠΑΣΟΚ ζήτησε
την αποπομπή του υπουργού και κατήγγειλε τη
ΝΔ για απόπειρα συγκάλυψης. «Το ΠΑΣΟΚ-ΚΙ-
ΝΑΛ δεν μπορεί να πάρει μέρος σε αυτήν τη
συμπαιγνία συγκάλυψης των ενδεχόμενων
ποινικών ευθυνών και καλεί τα υπόλοιπα κόμ-
ματα να υπερψηφίσουν την πρότασή του για τη
σύσταση προανακριτικής επιτροπής. Δεν δί-
νουμε διέξοδο διαφυγής στα πολιτικά πρόσω-
πα, για τις ευθύνες των οποίων υπάρχει πόρι-
σμα του Ευρωπαίου εισαγγελέα», σημειώνεται
σε ανακοίνωση του κόμματος. Σχολιάζοντας
την πρόταση του ΚΚΕ για σύσταση εξεταστικής
επιτροπής, υποστηρίζουν ότι «τόσο με το σκε-
πτικό της όσο και με το διά ταύτα είναι φανερό
ότι οδηγεί στη διάχυση των ευθυνών, υποβαθ-
μίζοντας την ανάγκη για άμεση και κατά προτε-
ραιότητα διερεύνηση και καταλογισμό των εν-
δεχόμενων ποινικών ευθυνών, προσδιορίζον-
τας μάλιστα το εύρος της έρευνας από το μα-
κρινό 1997» και καταλήγουν στο συμπέρασμα
ότι «για τον λόγο αυτόν η ΝΔ άδραξε την ευκαι-
ρία σπεύδοντας διά του κυβερνητικού εκπρο-
σώπου να δηλώσει ότι θα την υπερψηφίσει».

Σήμερα και αύριο ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ
Νίκος Ανδρουλάκης θα βρίσκεται στη Μάλαγα
της Ισπανίας προκειμένου να λάβει μέρος στις
διήμερες εργασίες του συνεδρίου του Ευρω-
παϊκού Σοσιαλιστικού Κόμματος. Μάλιστα, το
Σάββατο θα συναντηθεί με τον καγκελάριο της
Γερμανίας Όλαφ Σολτς.
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του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Προσπαθούν να... 
φρενάρουν τους 
εκσυγχρονιστές 

ΠΑΝΙΚΟΣ

ΣΤΟ ΠΑΣΟΚ

Στα «κάρβουνα» η Χαριλάου Τρικούπη μετά τη δυναμική
επανεμφάνιση Βενιζέλου, Διαμαντοπούλου, Σημίτη και τον φόβο 

να δημιουργήσουν μια «νέα τάξη πραγμάτων» στον κεντρώο χώρο
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Ετοιμάζει ταξίδι στο Ντουμπάι ο Μητσοτάκης
Αρχές Δεκεμβρίου ο πρωθυπουργός κανονίζει να επισκεφτεί το Ντουμπάι για
να συμμετάσχει στη Διάσκεψη του ΟΗΕ για το κλίμα. Όπως μου λένε άνθρωποι
που θα χειριστούν τον φάκελο της παρουσίασής του, ο πρωθυπουργός θα ανα-
πτύξει εκ νέου τις προτάσεις του ώστε χώρες όπως η Ελλάδα που βρίσκονται
στην καρδιά της Μεσογείου να μπορούν να λαμβάνουν περισσότερα κονδύλια
για τις φυσικές καταστροφές που προκαλεί η κλιματική κρίση είτε μέσα από
ανακατανομή πόρων είτε μέσω της διεκδίκησης περισσότερων χρημάτων από
το Ταμείο Αλληλεγγύης. 

Ποιους συνάντησε 
στο Κολωνάκι ο Τάιλερ…

Kαι ενώ απορούσαν όλοι πού έχει κρυφτεί ο
Τάιλερ Μακμπέθ (και δικαίως, γιατί έχει χαθεί
από τις κάμερες), μου σφύριξαν ότι ο σύζυγος
(πλέον) του Στέφανου Κασσελάκη δείπνησε
προχθές σε κεντρικό εστιατόριο στο Κολωνάκι
παρέα με δύο άτομα που γνωρίζουν εξαιρετικά
τα θέματα της LGBTQ κοινότητας - ο ένας ερ-
γάζεται στη Γενική Γραμματεία Ισότητας και ο
δεύτερος είναι στέλεχος του ΠΑΣΟΚ. Πρόκει-
ται για τον Γιάννη Γιαννούση, ειδικό σύμβουλο
στη Γενική Γραμματεία Ισότητας και στενό συ-
νεργάτη της γενικής γραμματέως Ισότητας Ζέ-
φης Δημαδάμα, και τον Γιάννη Βίκα, αναπλη-
ρωτή γραμματέα Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων
στο ΠΑΣΟΚ και ειδικό σύμβουλο της ΚΟ για τα
θέματα της LGBTQ κοινότητας. Θα μπορούσε
να πει κάποιος ότι ήταν μια διακομματική συ-
νάντηση εργασίας… 

Μπαϊράκι Βερβεσού
στον Χατζηδάκη…

Έχετε καταλάβει ότι υπάρχει πλέον μεγάλη
κόντρα μεταξύ του Κωστή Χατζηδάκη και του
Δημήτρη Βερβεσού του ΔΣΑ για το φορολογι-
κό νομοσχέδιο; Μάλιστα, ο πρόεδρος του Δι-
κηγορικού Συλλόγου Αθηνών θα στηρίξει νέ-
ες απεργιακές κινητοποιήσεις την επόμενη
εβδομάδα για να διαμαρτυρηθεί έντονα γιατί
το νομοσχέδιο πλήττει τους δικηγόρους και δη
τους νεότερους… Μέχρι κάποιον βαθμό κα-
ταλαβαίνω ότι εξυπηρετεί την επαγγελματική
του ομάδα επιδιώκοντας νέα θητεία, αλλά εί-
ναι και λίγο οξύμωρο να εξισώνει τον Χατζη-
δάκη με τον Κατρούγκαλο… Όχι τίποτε άλλο,
η κυβέρνηση την «πατάει» από πρόσωπο προ-
ερχόμενο από το ΠΑΣΟΚ, το οποίο αρκετοί δε-
ξιοί στήριξαν για να βγει πρόεδρος… 

Τελικά έχει αρχίσει και ξεφεύγει ο Οδυσσέας Κων-
σταντινόπουλος από την επίσημη γραμμή του ΠΑ-
ΣΟΚ. Παρακολούθησα την παρουσία του σε πρωινή
εκπομπή και ουσιαστικά πήγε κόντρα στην προεδρι-
κή γραμμή για Εξεταστική και Προανακριτική Επι-
τροπή για τα Τέμπη. Τόνισε ότι οι εξεταστικές δεν
έχουν αποδώσει και αντ’ αυτού ζήτησε από τα κόμμα-

τα να κάνουν συναινέσεις (!) για να μην ξανασυμβούν
άλλα Τέμπη. Δηλαδή, να τα βρουν ΠΑΣΟΚ και ΝΔ;
Επίσης, τα έχωσε στον Στουρνάρα, ο οποίος μίλησε
για τα φορολογικά ζητήματα, και ζήτησε η ΤτΕ να
«μαζέψει» τις τράπεζες που κερδίζουν 3 δισ. ευρώ
τον χρόνο από την τεράστια διαφορά επιτοκίου δανει-
σμού και επιτοκίου καταθέσεων… 

Προετοιμάζει την
ομιλία του ο Λοβέρδος

Στις 20 Νοεμβρίου ο Ανδρέας Λοβέρδος θα
πραγματοποιήσει πολιτική εκδήλωση σε
κεντρικό ξενοδοχείο της Αθήνας. Όπως είμαι
σε θέση να γνωρίζω καλά, ο κ. Λοβέρδος θέ-
λει να εξηγήσει στο κοινό του γιατί έφυγε από
το ΠΑΣΟΚ, γιατί η Κεντροαριστερά δεν εκ-
προσωπείται πλέον από το ΠΑΣΟΚ αλλά από
τη Νέα Δημοκρατία και γιατί πλέον σκέφτεται
να προσχωρήσει στη ΝΔ του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη. Θα στείλει επίσης τα επιθετικά του
βέλη για Κασσελάκη και Ανδρουλάκη… Θα
είναι εν ολίγοις η συγκέντρωση-προάγγελος
των μελλοντικών του πολιτικών κινήσεων.
Και αυτό που φαίνεται πιο πιθανό είναι να πά-
ρει τη σειρά του για την Ευρωβουλή με τα
χρώματα της ΝΔ. 

Κάποιοι κινούνται 
στα δεξιά της ΝΔ 
για τις ευρωεκλογές

Μου λένε οι πηγές μου στα δεξιά της Νέ-
ας Δημοκρατίας ότι η μεγάλη προσκόλληση
Μητσοτάκη με το σημιτικό ΠΑΣΟΚ έχει δη-
μιουργήσει μια κινητικότητα στα δεξιά της
μεγάλης παράταξης. Η γραμμή Κακλαμάνη
«στοπ σε νέα διεύρυνση στο ΠΑΣΟΚ» έχει
συγκινήσει κάποιους. Ως απότοκο μιας τέ-
τοιας γραμμής οι πηγές μου μού είπαν ότι
μπορεί να ενεργοποιηθούν και άλλα κόμ-
ματα δεξιά της ΝΔ, τα οποία έως τώρα ήταν
«κοιμώμενα». Όπως, για παράδειγμα, ο
ΛΑΟΣ του Γ. Καρατζαφέρη. Πάντως, ως
όφειλα, ρώτησα τις προθέσεις του προ-
έδρου Γιώργου και μου απάντησε ότι ο ΛΑ-
ΟΣ θα μπορούσε να κινηθεί σε μια κατεύ-
θυνση, αλλά εκείνος θα μείνει στάσιμος…
Καταλάβαμε… Θα κατέβει κανονικά…

Σ
τη συνέντευξη του πρωθυπουργού με τη δημοσιογράφο του Politico
Αν Μάκελβοϊ ειπώθηκε κάτι από εκείνη που θα αξιοποιηθεί από την
κυβέρνηση: ότι η υπουργός Εσωτερικών της Μεγάλης Βρετανίας

Σουέλα Μπρέιβμαν επισκέφτηκε πρόσφατα την Ελλάδα διότι ήθελε να μά-
θει πώς η Ελλάδα αντιμετωπίζει τις αφίξεις μεταναστών διά θαλάσσης, κα-
θώς είναι πλέον γνωστό στην Ευρώπη ότι η καλή φύλαξη των συνόρων που
ξεκίνησε από την προηγούμενη θητεία της κυβέρνησης έχει αντίκτυπο στη
μείωση των μεταναστευτικών ροών. Αυτό, όπως καταλαβαίνετε, μπορεί να
χρησιμοποιηθεί ως επιχείρημα σε κάθε λογής Ιάσονες που κατασυκοφαν-
τούν την Ελλάδα διεθνώς. Η Ελλάδα δίνει τεχνογνωσία σε άλλες χώρες στο
θέμα της φύλαξης των συνόρων διά θαλάσσης αλλά και χερσαίως μέσα από
την υλοποίηση του φράκτη στον Έβρο… 

Η Ελλάδα δίνει 
τεχνογνωσία 

στη φύλαξη συνόρων

Εκτός γραμμής ο Οδυσσέας, 
«πυροβολεί» μέχρι και Στουρνάρα…



Σ
ε μια πυροσβεστική κίνηση προέβη ο

Γιάννης Δραγασάκης, καθώς απέστειλε

επιστολή προς όλες τις αντιμαχόμενες

πλευρές του ΣΥΡΙΖΑ αλλά και στον Αλέξη Τσί-

πρα για την κήρυξη του κόμματος σε κατάσταση

έκτακτης ανάγκης. Σε αυτήν προτείνει «τη συγ-

κρότηση εκ μέρους του προέδρου ολιγομε-

λούς, άτυπου κέντρου ευθύνης-αντιπροσω-

πευτικού της σύνθεσης του κόμματος που θα

εποπτεύει την αυστηρή τήρηση των όποιων μέ-

τρων συμφωνηθούν». Η πρότασή του θυμίζει

εκείνη που είχε κάνει η πλευρά των «ανανεωτι-

κών», στην οποία συμμετείχε και ο ίδιος, πριν

από το 13ο Συνέδριο του ΚΚΕ το 1991. Τότε πρό-

τεινε να αναλάβει την ευθύνη διεξαγωγής του

Συνεδρίου μια «επιτροπή σοφών» αποτελούμε-

νη από «μπαρουτοκαπνισμένα» στελέχη. Η

πρότασή του δεν είχε εισακουστεί τότε. Πιθα-

νότατα όμως και τώρα θα έχει την ίδια κατάλη-

ξη. Και τότε βρέθηκε εκτός ΚΚΕ και σήμερα πι-

θανότατα θα βρεθεί εκτός ΣΥΡΙΖΑ, καθώς κινεί-

ται και εκείνος πέριξ της Ομπρέλας.
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Ενόψει του επικείμενου ανασχηματισμού (θα
γίνει κάποια στιγμή) συγκεκριμένοι δημοσιο-
γράφοι «έκαψαν» ήδη κάνα δυο ονόματα «γα-
λάζιων» που επιθυμούσαν να αναλάβουν κά-
ποιο υπουργείο. Έγραψαν δηλαδή πρόωρα τα
ονόματά τους και τώρα οι συγκεκριμένοι «γα-
λάζιοι» βουλευτές έχουν ελάχιστες ελπίδες
να δουν υπουργείο! Γνωστή και παλαιά δημο-
σιογραφική μέθοδος αυτή… 

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…

Ο Στέφανος και ο Ιάσονας:
Κύλησε ο τέντζερης

Βαρυσήμαντες ήταν οι
επαφές του Κασσελά-
κη στις Βρυξέλλες...
Γνωρίστηκε με τον
ακτιβιστή Ιάσονα Απο-
στολόπουλο, ο οποίος
δίνει αγώνα κατασυ-
κοφάντησης της Ελλά-
δας σε όλη την Ευρώ-
πη. Σημειώνεται ότι
μετά τη συνομιλία
τους, η οποία κράτησε

αρκετή ώρα, Κασσελάκης και Αποστολόπουλος
αντάλλαξαν τηλέφωνα και συμφώνησαν να τα
ξαναπούν σύντομα στην Αθήνα. Αυτοί οι δυο θα
γίνουν κολλητοί, να το θυμάστε… 

Χ
ρο

νι
κό

 τ
ο

υ
Χ
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νο

υ
Ο Kασσελάκης θυμήθηκε 
να κάνει αντιπολίτευση
Προκειμένου να απομακρύνει τις κάμερες και
την ειδησεογραφία από το ξεκατίνιασμα εντός
του ΣΥΡΙΖΑ, ο Κασσελάκης έβαλε μπροστά τη
μονταζιέρα του και πετσοκόβει κατά το δοκούν
τις δηλώσεις του Άδωνι Γεωργιάδη για τα Τέμ-
πη. Ζήτησε μάλιστα και την αποπομπή του. Εδώ
γελάει και το παρδαλό κατσίκι… Ένας αρχηγός
με ημερομηνία λήξης να ζητάει την αποπομπή
υπουργού! 

Η «φορτωμένη»
υπουργός
Μαθαίνω ότι μια γυναίκα υπουργός, ιδιαίτε-
ρα γοητευτική, εμφανίζεται... πιεσμένη το
τελευταίο διάστημα λόγω του επιβαρυμένου
προγράμματός της. Προσοχή μόνο μην...
καεί! Η πολλή δουλειά τρώει την... αφέντρα!

Ο Παύλος 
Μαρινάκης 
στην «Political»
Ξεκάθαρη απάντηση έδωσε χθες στο
πλαίσιο της ενημέρωσης των πολιτικών
συντακτών ο κυβερνητικός εκπρόσω-
πος Παύλος Μαρινάκης στον δημοσιο-
γράφο της «Politi-
cal» Μίλτο Σακελλά-
ρη σχετικά με τις κα-
τηγορίες που αντι-
μετώπισε τις τελευ-
ταίες μέρες, πως
λειτούργησε ως
«εκπρόσωπος του
πρώην πρωθυπουρ-
γού Κώστα Σημίτη».
Ο Παύλος Μαρινά-
κης ανέφερε: «Το τε-
λευταίο πράγμα που ήθελα να κάνω
ήταν να υπερασπιστώ τον πρώην πρω-
θυπουργό. Ούτε θεσμικά είναι ο ρόλος
μου, ούτε ήταν αυτή η πρόθεσή μου, ού-
τε το έκανα. Νομίζω, ήταν πολύ σαφής η
απάντηση, άρα όποιος την παρερμη-
νεύει και τη μεταφέρει έτσι προφανώς
το κάνει με δόλο. Παρερμηνεύει με δό-
λο κάτι τέτοιο και αποδίδει έναν τίτλο ο
οποίος δεν έχει καμία σχέση με την
πραγματικότητα. Τώρα νομίζω ότι έχει
εξαντληθεί το θέμα, δεν έχει νόημα να
συνεχίσουμε αυτήν τη αντιπαράθεση.
Όπως τόνισα και σε χθεσινή (σ.σ.: προχ-
θεσινή) μου ανακοίνωση-απάντηση
στον πρόεδρο του κόμματος της αξιω-
ματικής αντιπολίτευσης, εμείς αυτό που
κάναμε είναι να υπενθυμίσουμε κάτι το
οποίο εκείνος ξέχασε να αναφέρει, για-
τί μίλησε για χρέος και είναι πολλά τα
δισεκατομμύρια που φόρτωσε το κόμμα
του στη χώρα. Και σίγουρα νομίζω ότι
έχει σημασία να αφήσουμε τους εκ-
φραστές τού χθες, της ρητορικής τοξι-
κότητας, της ρητορικής την οποία θέ-
λουμε συνολικά να αφήσουμε πίσω, να
κοιτάξουμε το σήμερα και το αύριο με
όλα αυτά τα οποία απασχολούν την ελ-
ληνική κοινωνία».

Το πυροσβεστικό...
déjà vu 
του Δραγασάκη

Περί Εύας Καϊλή
Μη γράφετε ασυναρτησίες ορι-
σμένοι ότι η Εύα Καϊλή θα είναι
εκ νέου υποψήφια με το ΠΑΣΟΚ
κ.λπ. Αφήστε να δούμε πρώτα
πώς θα ξεμπερδέψει με τις δι-
καστικές της περιπέτειες και
μετά θα δει και η ίδια τι θα κά-
νει. Τα περί επιστροφής στο ΠΑ-
ΣΟΚ δεν έχουν απολύτως καμία
βάση, αφού πλέον οι σχέσεις
της με τον πρόεδρο Νίκο είναι
ανύπαρκτες.
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Οι... βόλτες 
στο Μαξίμου

Ξέρετε ότι μου αρέσει να σας
βάζω δύσκολα… Ποιοι βου-
λευτές πέρασαν τις τελευταί-
ες εβδομάδες από το Μαξίμου
και γιατί;
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Από ονόματα υποψήφιων ευρωβουλευτών ακούω πολλά, αλλά κρατάω μικρό
καλάθι… Ειδικά για κάποιους δημοσιογράφους που γράφονται, το αποκλείω.
Εξαιρώ τον Δημήτρη Τσιόδρα, τον οποίο θεωρώ σίγουρο για την Ευρωβουλή. Ναι,
είναι αλήθεια ότι κάτι τρέχει με τον Ανδρέα Λοβέρδο, την Εύη Χριστοφιλοπούλου
και τον Πύρρο Δήμα (Πασόκοι και οι τρεις). Συζητήσεις γίνονται επίσης και με τον
απερχόμενο δήμαρχο Αθηναίων Κώστα Μπακογιάννη, την ολυμπιονίκη και αντι-
περιφερειάρχη Βούλα Πατουλίδου, τον παραολυμπιονίκη Αντώνη Τσαπατάκη,
τον πρώην πρύτανη του ΑΠΘ Νίκο Παπαϊωάννου και τον βουλευτή της ΝΔ Τάσο
Χατζηβασιλείου. Για τους παραπάνω θα έπαιζα και στοίχημα... 

Πού ποντάρω για ευρωεκλογές

Οι ηχηρές
απουσίες από 
τις υπογραφές
της Ομπρέλας 

Είπαμε ότι το κείμενο υπογρα-
φών της Ομπρέλας δεν είναι στην
πραγματικότητα όσο ηχηρό θα
ήθελε η εσωκομματική αντιπολί-
τευση του ΣΥΡΙΖΑ. Δεν είναι μόνο
η ηγετική ομάδα που έχει απο-
σπάσει στελέχη της εσωκομματι-
κής αντιπολίτευσης, αλλά και η
ομάδα Αχτσιόγλου που έχει πεί-
σει πολλά από τα στελέχη που θέ-
λουν να φύγουν... να περιμένουν.
Χαρακτηριστικά, από τα στελέχη
που βρέθηκαν στην εκδήλωση
της Ομπρέλας στον κινηματογρά-
φο «Τριανόν» δεν υπογράφουν ο
Κώστας Πουλάκης, ο Νίκος Μπί-
στης αλλά και ο Αριστείδης
Μπαλτάς. Ακόμη, ενδιαφέρον εί-
ναι το γεγονός ότι στο κείμενο
υπογραφών δεν υπάρχουν και τα
ονόματα της Πέτης Πέρκα και της
Τασίας Χριστοδουλοπούλου.

Ο Νίκος μπορεί!
Στις ασταμάτητες εμφανίσεις

του ο εκπρόσωπος Τύπου της ΝΔ
Νίκος Ρωμανός τις τελευταίες
μέρες δεν αφήνει τίποτα να πέ-
σει... κάτω. Δεν αφήνει τίποτα
αναπάντητο, είναι διαβασμένος
και κάνει γκελ επικοινωνιακά! Ο
Νίκος και ξέρει και μπορεί!

Αποφασισμένος να μην επι-

τρέψει στην επικαιρότητα και

στην πολιτική ίντριγκα να επι-

σκιάσουν τις κυβερνητικές πο-

λιτικές, ειδικά εκείνες που δεν

είναι one-off, όπως για τους νέ-

ους, είναι ο Άκης Σκέρτσος. Στις

δημόσιες παρεμβάσεις του

υπουργού Επικρατείας είναι

σταθερά ενταγμένες συγκεκριμένες και όχι αό-

ριστες αναφορές στις πρωτοβουλίες που αντα-

νακλούν το έμπρακτο ενδιαφέρον της κυβέρνη-

σης για τους νέους. Έτσι, ο Άκης Σκέρτσος δεν

παρέλειψε να προβάλει και στα social media το

λανσάρισμα του Youth Pass. Αναδημοσιεύοντας

την αναλυτική ανάρτηση της αρμόδιας υπουρ-

γού Κοινωνικής Συνοχής και Οι-

κογένειας, ο κ. Σκέρτσος έγρα-

ψε: «Δίπλα στους νέους στα

πρώτα βήματα της ενηλικίωσής

τους με ουσιαστικές αλλά και

συμβολικές κινήσεις. Το #y-

outhpass δεν λύνει τα προβλή-

ματα των νέων, λειτουργεί όμως

ως υπενθύμιση ότι για πρώτη

φορά έχουμε μια κυβέρνηση που νοιάζεται,

σχεδιάζει και υλοποιεί πολιτικές για καλύτερη

δημόσια εκπαίδευση, φθηνότερη στέγη, πιο δί-

καιη αγορά εργασίας, υψηλότερα εισοδήματα

και περισσότερες ευκαιρίες απασχόλησης ώστε

τα νέα παιδιά να μένουν και να δημιουργούν στη

χώρα μας από επιλογή».

Α
υτήν τη φορά ο υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων Λευτέρης Αυγενάκης δεν
πήγε μόνος του στη Θεσσαλία, αλλά ως «οικοδεσπότης» ενός πολυπληθούς κλιμακίου
ομολόγων του υπουργών από χώρες της ΕΕ. Συγκεκριμένα, είχαν την ευκαιρία να επι-

σκεφτούν τον πλημμυρισμένο Κάμπο και να διαπιστώσουν ιδίοις όμμασι τις βαριές συνέπειες της
κλιματικής κρίσης οι ΥΠΑΑΤ της Βουλγαρίας Κίριλ Βάτεφ, της Κύπρου Πέτρος Ξενοφών, της
Μάλτας Άντον Ρεφάλο και η υφυπουργός της Σλοβενίας Εύα Κνετζ, καθώς επίσης και οι πρέ-
σβεις της Ισπανίας Τσαρλς Καζαγιουάνα, της Κροατίας Αλεξάντερ Σούνκο, της Μάλτας Γιόζεφ
Κουτσιέρι κ.ά. Τόσο στην επιτόπια επίσκεψη στη Θεσσαλία όσο και στις κατ’ ιδίαν συναντήσεις
που έγιναν στο υπουργείο την Τετάρτη, οι υπουργοί αντάλλαξαν απόψεις για πρωτοβουλίες που
πρέπει να αναπτύξουν από κοινού οι μεσογειακές χώρες για τη δημιουργία μόνιμου μηχανισμού
αντιμετώπισης κρίσεων από έντονα καιρικά φαινόμενα στον πρωτογενή τομέα! Περιττό να προ-
σθέσει κανείς ότι όλοι τους έφυγαν ιδιαίτερα εντυπωσιασμένοι από τη δουλειά που έχει γίνει σε
τόσο μικρό χρονικό διάστημα από την κυβέρνηση...

Στη Θεσσαλία ο Αυγενάκης

Άφιλος ο Ανδρουλάκης

Γκρίνια μεγάλη υπάρχει στο
εσωτερικό του ΠΑΣΟΚ για τον
πρόεδρο Νίκο τον κραταιό. Και
όχι από τους λεγόμενους εσω-
κομματικούς του αντιπάλους αλ-
λά από ανθρώπους που τον στήρι-
ξαν και ήταν δίπλα του συνεχώς.
Τώρα κατάλαβαν ότι ο Νίκος Αν-
δρουλάκης είναι... άφιλος. Δεν
ξέρατε, δεν ρωτούσατε; Του χρε-
ώνουν ότι έχει εγκλωβίσει το κόμ-
μα σε χαμηλά νούμερα και δεν
ακούει τις προτάσεις τους για να
φύγει το κόμμα μπροστά. 

Στα... κάγκελα 
στον ΣΥΡΙΖΑ

Μαθαίνω πως αρκετά μέλη της
βάσης, που δεν ήταν σε όσους
υπέγραψαν το κείμενο κατά Κασ-
σελάκη, είναι στην… τσίτα καθώς
όχι μόνο δεν τους αρέσει ο Στέφα-
νος, αλλά δεν μπορούν να βγουν
και να το πουν δημόσια γιατί
«ελέγχονται» από έμπειρα στελέ-
χη της Κουμουνδούρου που είναι
κοντά στον πρόεδρο. Παιδιά, κάν-
τε υπομονή, γιατί έτσι όπως το πά-
τε, στο τέλος θα... σκάσετε!

Ο Σκέρτσος και οι νέοι
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Η
διεύρυνση της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και προς τα Δυτικά
Βαλκάνια αποτελεί στρατηγικό

στόχο των Βρυξελλών και μέρος της
συνολικής προσπάθειας που οδηγεί
στο τέλος του δρόμου στην ευρωπαϊκή
ολοκλήρωση. Το θέμα αυτό βρίσκεται
ψηλά στην ατζέντα των κορυφαίων
αξιωματούχων της Κομισιόν, που εξε-
τάζουν συνολικά τα βήματα των χωρών
που βρίσκονται σε καθεστώς υπό ένταξη χώρας. Στο μι-
κροσκόπιο μπαίνει κάθε βήμα προόδου των ενδιαφε-
ρόμενων, προκειμένου να εκπληρώσουν τα απαιτούμε-
να κριτήρια και να συναντήσουν το επόμενο διάστημα το
λεγόμενο ευρωπαϊκό κεκτημένο. 

Η διαδικασία αυτή είναι και επίπονη και χρονοβόρα,
ενώ προχωρά σε μια χρονική συγκυρία με ρα-
γδαίες γεωπολιτικές μεταβολές και προκλήσεις
που συνήθως επηρεάζουν και τις διαδικασίες
αξιολόγησης υποψήφιων κρατών. Ένα άλλο στοι-
χείο στην αξιολόγηση του φακέλου της διεύρυν-
σης αποτελεί ο προβληματισμός για την ένταξη
νέων χωρών τόσο από τις ισχυρότερες χώρες της
ΕΕ όσο και από εκείνες που εισήλθαν αργότερα
και ανήκουν στο πρώην ανατολικό μπλοκ, η καθε-
μιά για τους δικούς της λόγους. Εξάλλου, μετά την
είσοδο της Κροατίας το 2014 δεν καταγράφηκε νέα
εξέλιξη, αν και πολλοί είναι εκείνοι που αναμένουν καρ-
τερικά στον προθάλαμο, προκειμένου να λάβουν κάποια
στιγμή το «οκέι» για να γίνουν μέλη της ευρωπαϊκής οικο-
γένειας. Εξάλλου, τα κριτήρια προσχώρησης, ή κριτήρια
της Κοπεγχάγης όπως συνήθως λέγονται, εντάσσονται σε
ένα αυστηρό πλαίσιο και αποτελούν τις βασικές προϋπο-
θέσεις που πρέπει να πληρούν όλες οι υποψήφιες χώρες
για να λάβουν το πράσινο φως της ένταξης.

Υπενθυμίζεται ότι τα κριτήρια αυτά είναι πολιτικά και
σχετίζονται με τη σταθερότητα των θεσμών που εγγυών-
ται το δημοκρατικό πολίτευμα, το κράτος δικαίου, τα αν-

θρώπινα δικαιώματα, τον σεβασμό και την προστασία των
μειονοτήτων. Είναι οικονομικά κριτήρια και αφορούν την
εύρυθμη λειτουργία της αγοράς και τη δυνατότητα αντιμε-
τώπισης των πιέσεων του ανταγωνισμού, αλλά συνδέονται
επίσης με τη διοικητική και θεσμική ικανότητα να εφαρ-
μόσουν αποτελεσματικά το ενωσιακό κεκτημένο (σύνολο

κοινών δικαιωμάτων) και να αναλάβουν τις υπο-
χρεώσεις που απορρέουν από την ιδιότητα του μέ-
λους της ΕΕ. 

Όμως σε ποιο σημείο βρίσκεται η πορεία αξιο-
λόγησης των υποψήφιων κρατών που προέρχονται
από τα Δυτικά Βαλκάνια; Ποια βήματα χρειάζεται
να κάνει επιπλέον το καθένα από αυτά για να πετύ-
χει τον στόχο της ένταξης; 

Η πρόσφατη έκθεση της Κομισιόν δίνει μια ξε-
κάθαρη εικόνα για την απόσταση που πρέπει να
διανύσουν, ώστε από τα τέλη της τρέχουσας δεκαε-

τίας και έπειτα να έχουν ισχυρές πιθανότητες να αποτελέ-
σουν μέρος του στόχου της διεύρυνσης. Συγκεκριμένα, η
Αλβανία χρειάζεται να απέχει από τη λήψη μέτρων που
δεν συνάδουν με τα πρότυπα της ΕΕ, ενώ απαιτούνται πε-
ραιτέρω προσπάθειες για την ελευθερία της έκφρασης, τα
ζητήματα μειονοτήτων και τα δικαιώματα ιδιοκτησίας, κα-
θώς και σε βασικούς τομείς του κράτους δικαίου, όπως η
καταπολέμηση της διαφθοράς και του οργανωμένου εγ-
κλήματος. Φαίνεται πως η στάση της αλβανικής πλευράς
απέναντι στην ελληνική εθνική μειονότητα δεν περνάει
απαρατήρητη.

Η Βοσνία καλείται για ένα ευρύ φάσμα βελ-
τιώσεων που απαιτούνται. Για παράδειγμα, οι
πρόσφατες εξελίξεις, κυρίως στη Δημοκρατία
της Σέρπσκα, μία από τις δύο διοικητικές μονά-
δες στη Βοσνία/Ερζεγοβίνη, χτύπησαν το καμ-
πανάκι στους θεσμούς, οι οποίοι υπέδειξαν πε-
ριορισμούς στην ελευθερία της έκφρασης και
στην ελευθερία των μέσων ενημέρωσης. Η έκ-
θεση της Κομισιόν επικρίνει επίσης την έλλειψη
βημάτων για την ανάπτυξη κοινωνικοοικονομι-

κών μεταρρυθμίσεων, αλλά και τις αρρυθμίες στο δικα-
στικό σύστημα. Αίσθηση προκαλεί και η σχετική αναφορά
ότι «καμία πρόοδος δεν σημειώθηκε στον αγώνα κατά της
διαφθοράς». 

Το Κόσοβο «πληρώνει» τις σχέσεις του με τη Σερβία, ενώ
έχει πολλά βήματα να κάνει για τη βελτίωση της δημόσιας δι-
οίκησης, την αντιμετώπιση της διαφθοράς, αλλά και την ανα-
βάθμιση του τρόπου απονομής της δικαιοσύνης. 

Όσον αφορά το Μαυροβούνιο, τα θέματα δικαιοσύνης
είναι εκείνα που αποτελούν την «αχίλλειο πτέρνα», αν και
σε ζητήματα διαφθοράς και οργανωμένου εγκλήματος
πρέπει να καταβάλει μεγαλύτερες προσπάθειες.

Η Βόρεια Μακεδονία καλείται με τη σειρά της να επι-
κεντρωθεί επίσης στη διαφθορά, στο οργανωμένο έγκλη-
μα, αλλά και στη βελτίωση των υπηρεσιών της δημόσιας
διοίκησης.

Τέλος, η Σερβία δέχεται κριτική για την άρνησή της να
εφαρμόσει τις κυρώσεις απέναντι στη Ρωσία, την προσέγ-
γισή της με την Κίνα, ενώ οι σχέσεις με το Κόσοβο αποτε-
λούν ανοιχτή πληγή για την ενταξιακή της προοπτική. 

Τα Δυτικά Βαλκάνια συνιστούν μια γειτονιά της Ευρώ-
πης με πολύ ιδιαίτερα χαρακτηριστικά και με διαρκείς δι-
μερείς εντάσεις, αλλά και κατάλοιπα από την εποχή του
υπαρκτού σοσιαλισμού. 

Αν και η Ευρώπη και ειδικότερα ο γερμανόφωνος κό-
σμος δείχνουν μεγάλο ενδιαφέρον για το ευρωπαϊκό τους
μέλλον, εντούτοις ο δρόμος προς τις Βρυξέλλες φαίνεται
πως είναι ακόμη μακρύς.

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

Μακρύς ο δρόμος 
των Δυτικών Βαλκανίων 

για ένταξη στην ΕΕ

Ευρωπαϊκή  Πολιτική-Ανάλυση
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Χθες άνοιξε η πλατφόρμα υποβολής αιτήσεων για το Youth
Pass, το επίδομα 150 ευρώ το οποίο θα πάρουν οι νέοι 18
και 19 ετών. Ο γιος μου είναι ένας από αυτούς. Δεν κάνει

καμία διαφορά αυτό στο πώς βλέπω το συγκεκριμένο επίδομα,
αλλά μου δίνει μια πιο προσωπική αντίληψη. 

Θα πάει να το πάρει; Πιθανότατα ναι. Εάν με ρωτούσε, βέβαια,
θα του έλεγα να μην το πάρει και θα μπορούσα να του εξηγήσω
και το γιατί.

Άντε και τα πήρες τα 150 ευρώ. Μετά; Το δικό μου παιδί χρει-
άζεται περισσότερα από 150 ευρώ τον μήνα μόνο για να πηγαινο-
έρχεται στη σχολή του, στην Κόρινθο. Μισό εισιτήριο στον προ-
αστιακό, 8 ευρώ δηλαδή πη-
γαινέλα, και ταξί για να πάει
από τον προαστιακό στο πα-
νεπισ τήμιο σ την Κόρινθο,
διότι δεν υπάρχει ασ τικ ή
συγκοινωνία να ενώνει τα
δύο. Α πίθανο όσο και αν
ακούγεται, οι φοιτητές αναγ-
κάζονται να παίρνουν ταξί ή
να περπατάνε πάνω από μισή
ώρα, διότι η δημοτικ ή αρχή
και όποιος άλλος είναι υπεύ-
θυνος δεν φρόντισαν να τους
παρέχουν το σ τοιχειώδες:
ένα λεωφορείο. Υπήρχε, μά-
λισ τα, από όσο γ νωρίζω, η
σχετική πρόταση να δημιουρ-
γηθεί γραμμή, αλλά απορρί-
φθηκε!

Τα παιδιά το κουβεν τιά-
ζουν, όσοι έχουν παιδί σ το
συγκεκριμένο πανεπιστήμιο
το κουβεντιάζουν, αλλά όλοι
το αποδεχόμαστε ως «κανονικότητα». Το να θησαυρίζουν
οι ταξιτζήδες από τους εκατοντάδες φοιτητές που φτάνουν
κάθε μέρα στο βόρειο μέρος της πόλης με τον προαστιακό
και πρέπει να πάνε βρέξει-χιονίσει στο νότιο. Και το ανά-
ποδο. Και δεν ντρέπεται κανείς για αυτό. Όπως δεν ντρέ-
πεται κανείς και για πολλά άλλα ανάλογα. Αντιθέτως, με
υπερηφάνεια, εξαγγέλλουν 150 ευρώ «έκτακτο επίδομα».
Και χαίρονται. 

Τι μαθαίνουμε στα παιδιά; 
Μέσα σε αυτήν την κανονικότητα, στην οποία μπαίνουν με το

καλημέρα τα παιδιά μετά την ενηλικίωσή τους, θα πρέπει να πά-
νε να πάρουν 150 ευρώ και να πουν «ευχαριστώ, κράτος, που με
φροντίζεις». Μπορεί να μη φροντίζεις να έχω καν ένα λεωφο-
ρείο να με πηγαίνει στη σχολή μου, μπορεί να μη φροντίζεις να
έχω δωρεάν μετακινήσεις από και προς το πανεπιστήμιό μου,
μπορεί να ξέρω ότι θα βγω ένας καλοσπουδαγμένος άνεργος, αλ-
λά μου δίνεις 150 ολόκληρα ευρώ για να πιω τρεις μπίρες στην
υγειά σου και να αισθανθώ σπουδαίος για μια ημέρα. 

Όλα τα επιδόματα αυτού του είδους τα θεωρώ ντροπή, αλλά το
συγκεκριμένο το βρίσκω πιο ντροπή από όλα. Επειδή απευθύ-
νεται στους νέους, εκείνους, δηλαδή, που διαμορφώνουν συνει-

δήσεις και αντιλήψεις περί της ζωής σε αυτήν τη φάση της ζωής
τους. Τι τους μαθαίνεις όλους αυτούς; Ότι γενικά κόψε τον λαιμό
σου -και τον λαιμό του γονιού σου- για να αντεπεξέλθεις στα βα-
σικά και αυτονόητα, αλλά εγώ είμαι εδώ να σου πετάξω ένα κα-
θρεφτάκι, μικρέ, πτωχέ ιθαγενή. 

Θα σε κυβερνάω με επιδόματα της φθήνιας κι εσύ θα λες ευχα-
ριστώ και θα ξεχνάς να ζητάς τα προφανή. Αύριο που θα βγεις
από τη σχολή σου και θα πας να δουλέψεις με το βασικό των 750
και κάτι ψιλά, θα σου δώσω ένα άλλο επίδομα για να πας στο
σουπερμάρκετ και να πάρεις μισό λίτρο λάδι, σαν κατοχικός πει-
ναλέων, ή σαν αυτούς που κοροϊδεύω, τους πρώην ανατολικούς

που στηνόντουσαν στην ου-
ρά για να πάρουν μια φρα-
τζόλα ψωμί με το δελτίο. Και
μετά ακόμη ένα επίδομα,
για να βάλεις τρία λίτρα βεν-
ζίνη, να δεις τον δείκτη να
ξεκολλάει από το κόκκινο
για ένα ολόκληρο μισάωρο.
Αυτά τους μαθαίνεις. 

Ένας στους τέσσερις
νέους χωρίς δουλειά

Αν μπορούσε να βουτήξει
κανείς στην απελπισία αυ-
τών των παιδιών, που βλέ-
πουν ένα μέλλον χωρίς μέλ-
λον και όλη μέρα αναζητούν
σ το ίν τερνετ προοπ τικές
για να φύγουν από τη χώρα,
θα μαύριζε η ψ υχή του. Τα
μισά είναι ήδη έτοιμα να τις
παρατήσουν τις σχολές.
Όσα δεν έχουν έτοιμες δου-

λειές ή καριέρες από τους γονείς τους βλέπουν τοίχο μπρο-
στά τους. Πέραν του ότι η Ελλάδα καταγράφει το δεύτερο
υψηλότερο ποσοστό ανεργίας στην ΕΕ (10,9%, με μέσο ευ-
ρωπαϊκό όρο το 5,9%, σχεδόν διπλάσιο δηλαδή), ένα εντυ-
πωσιακό 22,5% των νέων κάτω των 25 ετών ήταν άνεργοι
στην Ελλάδα τον Αύγουστο του 2023, με ευρωπαϊκό μέσο
όρο το 14%. 

Δώσ’ τους τώρα όλων αυτών 150 ευρώ να πάνε να μεθύ-
σουν, μπας και ξεχάσουν για λίγο πού ζουν. Θα πεταχτούν

τώρα και οι «δουλειές υπάρχουν, αλλά οι νέοι είναι τεμπέληδες»,
τους οποίους όχι μόνο δεν ακούω πλέον, αλλά αντιπαθώ και βα-
θιά. Ναι, φυσικά υπάρχουν δουλειές. Μπορεί, ας πούμε, να πάει
να μαζέψει ελιές για δύο μήνες, μετά να πάει να μαζέψει ροδά-
κινα ή ό,τι άλλο, μετά να πάει εποχιακός στο τάδε νησί με 3 ευρώ
ανασφάλιστα την ώρα και μετά να πάει να πεθάνει σε μια γωνία,
αμόρφωτος και ανεπάγγελτος. Με 150 ευρώ επίδομα στην τσέπη. 

Πραγ ματικά δεν ξέρω τι έχουμε πάθει. Δεν βλέπουμε την
πραγματικότητα, δεν θέλουμε να τη δούμε, μας τυφλώνουν τα
επιδόματα και δεν τη διακρίνουμε, ή παραιτηθήκαμε συλλογικά
της αλήθειας;

Και επειδή παραιτηθήκαμε εμείς, πρέπει να παραιτήσουμε και
τους νέους. Λογικό. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Youth Pass: 
Ας μάθουμε τα παιδιά 

να ζουν με ελεημοσύνες
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«Π
ράσινο φως» έδωσε η Ολομέλεια της
Βουλής με ευρύτατη πλειοψηφία, προ-
κειμένου οι 11 βουλευτές των Σπαρτιατών

να καταθέσουν στην εισαγγελία του Αρείου Πάγου ως
ύποπτοι για την τέλεση του αδικήματος της εξαπάτη-
σης εκλογέων. Υπέρ της άρσης ασυλίας ψήφισαν 285

βουλευτές, ενώ υπήρξε και ένας
βουλευτής των Σπαρτιατών, ο Γιώρ-
γος Ασπιώτης, ο οποίος «έσπασε»
την κομματική γραμμή και καταψή-
φισε. Συνολικά συμμετείχαν στην
ονομαστική ψηφοφορία 286 βου-
λευτές.

Οι έντεκα βουλευτές τις επόμενες
ημέρες θα λάβουν επίσημη κλήση
από την εισαγγελέα Γεωργία Αδειλί-

νη να μεταβούν στον Άρειο Πάγο, ενώ δικαστικές πη-
γές αναφέρουν ότι έχουν δικαίωμα να ζητήσουν προ-
θεσμία να ενημερωθούν για τη δικογραφία, αλλά και
να καταθέσουν με υπόμνημα. 

H Ολομέλεια της Βουλής, λοιπόν, αποφάσισε την
άρση της ασυλίας των Αθανασίου Χαλκιά, Χαράλαμ-
που Κατσιβαρδά, Γεωργίου Μανούσου, Αλεξάνδρου
Ζερβέα, Ιωάννη Δημητροκάλλη, Διονυσίου Βαλτο-
γιάννη, Γεωργίου Ασπιώτη, Μιχαήλ Γαυγιωτάκη,
Ιωάννη Κόντη, Πέτρου Δημητριάδη και Κωνσταντίνου
Φλώρου.

Προανακριτική έρευνα
Κατά τη συζήτηση και λήψη της απόφασης -σύμφωνα με τα

άρθρα 62 του Συντάγματος και τα άρθρα 43Α και 83 του Κανο-
νισμού της Βουλής- μίλησε ο πρόεδρος του κόμματος Βασί-
λης Στίγκας, ενώ τοποθετήθηκαν και οι βουλευτές, των οποί-
ων ζητούνταν η άρση της ασυλίας τους.

Υπενθυμίζεται ότι το αίτημα της άρσης της ασυλίας των 11
Σπαρτιατών είχε ζητήσει η εισαγγελέας του Αρείου Πάγου Γε-
ωργία Αδειλίνη στο πλαίσιο της προανακριτικής έρευνας που

διεξάγει για το αδίκημα της εξαπάτησης εκλογέων κατά τις
πρόσφατες εθνικές εκλογές.

Στην περίπτωση που η εισαγγελέας τούς απαγγείλει κατη-
γορίες η Βουλή θα κληθεί εκ νέου να συζητήσει και να απο-
φασίσει την άρση της ασυλίας τους. Με την κυβέρνηση να έχει
αφήσει ανοιχτά όλα τα ενδεχόμενα εάν υπάρξουν διώξεις, θα
τρέχει παράλληλα και η εξέταση των ενστάσεων στο Εκλογο-
δικείο που μπορεί να οδηγήσει στην απώλεια των εδρών, με
άγνωστο μέχρι στιγμής πώς θα διατεθούν.

Η έρευνα άνοιξε μετά τις καταγγελίες του προέδρου του

κόμματος Βασίλη Στίγκα για εξωκοινοβουλευτικά κέν-
τρα που λειτουργούν με όρους «Greek mafia» και κα-
θοδηγούν τους βουλευτές του. Ο επικεφαλής των
Σπαρτιατών πάντως ανασκεύασε στη δεύτερη κατάθε-
σή του στη δικαιοσύνη, υπό τον φόβο να χαθεί η κρατι-
κή χρηματοδότηση προς το κόμμα του, ενώ και στη συ-
ζήτηση στην Ολομέλεια της Βουλής επιχείρησε να δια-
σκεδάσει τις εντυπώσεις, λέγοντας ότι δεν καθοδηγή-
θηκε ούτε χειραγωγήθηκε.

Υποστήριξε δε πως οι βουλευτές του δεν κατηγο-
ρούνται για τίποτα και πως η άρση ασυλίας γίνεται για
λόγους εντυπωσιασμού, για να προσθέσει στη συνέ-
χεια: «Πώς εξαπατήσαμε το εκλογικό σώμα; Είπαμε
ψέματα σε κάτι; Από την πρώτη στιγμή ο Ηλίας Κασι-
διάρης είπε ότι θα στηρίξει τους Σπαρτιάτες. Είναι κα-
κό; Έγινε κρυφά; Οποιοσδήποτε μπορεί να υποστηρί-
ξει δημόσια ένα κόμμα. Πού είναι το έγκλημα;».

«Συνειδητή η επιλογή του κόμματος»
Από την πλευρά του, ο Χαράλαμπος Κατσιβαρδάς,

που στον φάκελο της Δικαιοσύνης εμφανίζεται ως το
πρόσωπο το οποίο επρόκειτο να αντικαταστήσει τον
Βασίλη Στίγκα στην ηγεσία των Σπαρτιατών, ζήτησε την
άρση της ασυλίας του, προκειμένου να φανεί η αθωό-
τητά του. «Το αδίκημα αυτό στενά νομικά δεν ευσταθεί
ως προς την αντικειμενική του υπόσταση γιατί απαιτεί
δόλο επί σκοπώ. Έβριθαν τα μέσα κοινωνικής δικτύω-

σης και έντυπο υλικό που υποστήριζε τους Σπαρτιάτες, άρα
ήταν συνειδητή η επιλογή του κόμματος. Η σχέση μου με τον
Κασιδιάρη καταρρίπτεται», είπε.

«Η εισαγγελέας του Αρείου Πάγου, θέλω να πιστεύω, δεν
έχει πολιτικά κίνητρα από το κάλεσμα εξηγήσεων. Ακούμε
διάφορα και για να μη θεωρηθεί από κανέναν από εσάς ή τον
κόσμο που παρακολουθεί ότι έχω ζήτημα να μην εμφανιστώ
στην εισαγγελέα ή ότι έχω να κρύψω κάτι ή ότι φοβάμαι, το
αφήνω στην κρίση σας, δεν έχω κανένα ζήτημα να αρθεί η
ασυλία μου», είπε ο Γιάννης Δημητροκάλλης.

Διευκρινίσεις στην πολιτική εκμετάλλευση
που έστησε η αντιπολίτευση πάνω στη δήλω-
σή του για τα Τέμπη έδωσε και από το βήμα
της Βουλής ο Άδωνις Γεωργιάδης. «Δεν έχει
καμία σχέση με αυτό που μεταφέρεται. Εγώ
δεν είπα ότι ο κόσμος δεν ενδιαφέρεται για το
δυστύχημα των Τεμπών, για τους νεκρούς των
Τεμπών. Προφανώς ο κόσμος ενδιαφέρεται
για το δυστύχημα και για τους νεκρούς και για
τις ευθύνες. Αυτό που είπα είναι στην ερώτη-
ση εάν πρέπει να γίνει Προανακριτική ή Εξε-
ταστική, και αυτό θεωρώ ότι δεν είναι θέμα
που αφορά τον κόσμο», επεσήμανε ο υπουρ-
γός Εργασίας, κάνοντας λόγο για διαστρέβλω-
ση των λεγομένων του για μικροκομματική
εκμετάλλευση. 

Δεν δίστασε ωστόσο να ζητήσει συγγνώμη
από τους συγγενείς των θυμάτων, γιατί δεν αντι-
λήφθηκε το πολιτικό παιχνίδι που θα στηνόταν
πάνω στην άποψή του, αγνοώντας τον πόνο τους.
Σημείωσε δε ότι αν ίσχυαν όσα γράφονται ότι εί-
πε στη ραδιοφωνική του συνέντευξη θα είχε πα-
ραιτηθεί από μόνος του και από ντροπή. 

«Δεσμευόμαστε να κάνουμε τα πάντα για να έρ-
θουν όλα στο φως», σχολίασε ο υπουργός Εργα-
σίας, ενώ αναφερόμενος στην ανακοίνωση της ΝΔ
ότι θα στηρίξει την Εξεταστική του ΚΚΕ για τα Τέμ-
πη, τόνισε ότι πρέπει να ψάξουμε τι πήγε λάθος
για να μην ξαναγίνει αντίστοιχη τραγωδία. Πάντως
ο υπουργός δέχθηκε στη Βουλή τα πυρά της αντι-
πολίτευσης, με τον Μιχάλη Κατρίνη να σχολιάζει
ότι «για να ζητήσει συγγνώμη κατάλαβε ότι δημι-

ουργήθηκε αλγεινή εντύπωση», ενώ ο Θεόφιλος
Ξανθόπουλος από τον ΣΥΡΙΖΑ τον κατηγόρησε ότι
«θα αναμετρηθεί με τη συνείδησή του».

«Ναι» από τη ΝΔ 
για σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής

Πάντως τη μεθεπόμενη εβδομάδα θα γίνει στην
Ολομέλεια της Βουλής η συζήτηση επί της πρότα-
σης του ΚΚΕ για τη σύσταση Εξεταστικής Επιτρο-
πής για το τραγικό δυστύχημα στα Τέμπη, όπως εί-
πε στους κοινοβουλευτικούς συντάκτες ο πρό-
εδρος της Βουλής Κώστας Τασούλας. Κατά τη διάρ-
κεια της συνεδρίασης των προέδρων της Βουλής,
σύμφωνα με τον κ. Τασούλα, το ΠΑΣΟΚ δεν τοπο-
θετήθηκε επί της πρότασης, ενώ η ΝΔ όπως ανα-
κοίνωσε χθες ο Παύλος Μαρινάκης θα τη στηρίξει.

Άδωνις Γεωργιάδης για τα παιχνίδια με τη δήλωσή του  
για τα Τέμπη: «Διαστρέβλωσαν τα λεγόμενά μου»

Ώρα μηδέν για τους Σπαρτιάτες

Γράφει 
η Στέλλα 

Παπαμιχαήλ

spapamixail@yahoo.gr

Με 285 ψήφους εγκρίθηκε από τη Βουλή η άρση 
ασυλίας των 11 βουλευτών για να δώσουν εξηγήσεις 

στην εισαγγελέα του Αρείου Πάγου ως ύποπτοι 
για το αδίκημα της εξαπάτησης εκλογέων
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«Σ
αμπάνιες» στον Στέφανο Κασ-
σελάκη και στον Παύλο Πολάκη
ανοίγουν στη ΝΔ (και) για την

επιλογή τους να προβούν σε απαξιωτικές
δηλώσεις για τον Κώστα Σημίτη, με αφορ-

μή την πρόσφατη εκδήλω-
ση στην οποία ο πρώην
πρωθυπουργός τιμήθηκε
εν ζωή και από τους πολιτι-
κούς του αντιπάλους, με
πρώτο τον Κυριάκο Μη-
τσοτάκη. 

Τα μηνύματα που σύμφωνα
με απόλυτα ακριβείς πληρο-
φορίες της «Political» κατα-

φτάνουν στο Μέγαρο Μαξίμου και την Πειραιώς
τα τελευταία εικοσιτετράωρα, με φόντο και τις
αλλεπάλληλες «εκρήξεις» στο εσωτερικό του
ΣΥΡΙΖΑ, καταγράφουν ελεύθερη πτώση των πο-
σοστών της αξιωματικής αντιπολίτευσης. 

Κάποιοι, μάλιστα, από τους δημοσκόπους
που συνομιλούν με το κυβερνητικό επιτελείο
προβλέπουν ότι μετά το Σαββατοκύριακο, οπότε
και αναμένεται να διεξαχθεί η πολυθρύλητη
Κεντρική Επιτροπή του ΣΥΡΙΖΑ και να μπει και
επισήμως σε ρότα διάσπασης το κόμμα, τα πο-
σοστά του είναι πιθανό να πέσουν κάτω από το
ψυχολογικό όριο του 10%. Κάτι που, κατά τις
ίδιες πηγές, θα πυροδοτήσει ακόμα μεγαλύτερο
κύμα εσωστρέφειας και φυγής στο κόμμα της
αξιωματικής αντιπολίτευσης!

Ο Κασσελάκης αιτία της διάλυσης
«Έχουμε από τη μία πλευρά τον πρωθυπουρ-

γό να επιβεβαιώνει με κάθε ευκαιρία τη διεισ-
δυτικότητά του στο λεγόμενο πολιτικό Κέντρο
και από την άλλη έναν νεοεκλεγέντα αρχηγό, ο
οποίος όχι απλώς δεν μπορεί να διασφαλίσει
την ενωτική πορεία του κόμματός του, αλλά
στην πραγματικότητα λειτουργεί ως αιτία ή
αφορμή για διάσπαση και κατακερματισμό των
δυνάμεών του», σημειώνουν κορυφαία κυβερ-
νητικά στελέχη. 

Τα ίδια στελέχη προβλέπουν ότι είναι θέμα
λίγου χρόνου (ίσως και ημερών) να μείνει ο Στέ-
φανος Κασσελάκης με τον Παύλο Πολάκη και
όσους συμμερίζονται τον τρόπο πολιτεύεσθαι
και τις απόψεις του. Κάτι που, όπως λένε, τον
απομακρύνει ταχύτατα από τη διακηρυγμένη,
τις πρώτες μέρες της εκλογής του, πρόθεσή του
να προσεγγίσει τους κεντρώους ψηφοφόρους. 

Ενδεικτική των αναλύσεων που γίνονται στο
κυβερνητικό στρατόπεδο είναι η άποψη που
εξέφρασε ο υπουργός Υγείας Μιχάλης Χρυσο-
χοΐδης, ένας έμπειρος πολιτικός με σφαιρική
γνώση του λεγόμενου πολιτικού Κέντρου, από
το οποίο προέρχεται. «Υπάρχει εμμονή μιας
ομάδας η οποία θέλει να διοικήσει σήμερα και
να κυριαρχήσει, αλλά αυτό δεν ανταποκρίνεται
σε ένα κομμάτι της βάσης που φαίνεται να απο-
χωρεί αυτή τη στιγμή και είναι οι λαϊκές δυνά-
μεις του παλαιού, κραταιού ΠΑΣΟΚ», εκτίμησε
ο κ. Χρυσοχοΐδης σε συνέντευξή του (ΣΚΑΪ).

Στο κυβερνητικό στρατόπεδο, όμως, έχουν

λόγους να αισθάνονται ικανοποιημένοι και για
έναν ακόμα λόγο. Διότι το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ του
Νίκου Ανδρουλάκη, παρά τη συστηματική προ-
σπάθεια που καταβάλλει όλο το τελευταίο διά-
στημα, δεν έχει κατορθώσει, δημοσκοπικά του-
λάχιστον, να προσποριστεί σημαντικά οφέλη από
την κατακρήμνιση των ποσοστών του ΣΥΡΙΖΑ. 

Για την πλειονότητα των στελεχών του κυ-
βερνητικού επιτελείου, η πρόσφατη εκδήλωση

για τον Κώστα Σημίτη αποδείχθηκε πιο διαδρα-
στική από όσο θα μπορούσαν να φανταστούν
ακόμα και οι διοργανωτές του, αφού πέραν των
άλλων κατέδειξε με τρόπο ανάγλυφο ότι στη θέ-
ση των παλαιών ιδεολογικών τειχών έχει μπει
πλέον ένα ευδιάκριτο όριο που χωρίζει τις σύγ-
χρονες, εκσυγχρονιστικές, μεταρρυθμιστικές
δυνάμεις από εκείνες του λαϊκισμού και της εμ-
μονής σε παλαιοκομματικές λογικές και νοο-

τροπίες. «Αρκεί να σκεφτεί κανείς ότι ο πραγ-
ματικά κερδισμένος από την εκδήλωση, πλην
του ίδιου του πρώην πρωθυπουργού, ήταν ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης και όχι ο Νίκος Ανδρουλά-
κης, που η μπάλα ήταν στο γήπεδό του», λένε
κορυφαία κυβερνητικά στελέχη. Προσθέτουν,
επίσης, ότι με την επίθεσή του στο πρόσωπο του
Κώστα Σημίτη και στην ιστορία του ως πρωθυ-
πουργού της χώρας, ο Στέφανος Κασσελάκης
επιβεβαίωσε ότι είναι όμηρος των πολιτικών
που οδήγησαν στη δημιουργία του αντι-ΣΥΡΙΖΑ
μετώπου από τη ΝΔ και το ΠΑΣΟΚ και εντέλει
στη στρατηγική ήττα του ΣΥΡΙΖΑ. 

Τοξικότητα και διχαστικός λόγος
Αυτό, κατά τις «γαλάζιες» αναλύσεις, αναδει-

κνύει τον ρόλο του Παύλου Πολάκη, που είναι
και ο βασικός συμβουλάτορας του νέου αρχηγού

του ΣΥΡΙΖΑ σε ιδιαίτερα κομβικό πόστο
για την τύχη του κόμματος της αξιω-

ματικής αντιπολίτευσης, το οποίο
δείχνει για μία ακόμη φορά να
παρασύρεται στα νερά της τοξι-
κότητας και του διχαστικού λό-

γου που η πλειονότητα της κοινω-
νίας, από τις παρυφές της Δεξιάς

ως το πολιτικό Κέντρο, απεχθάνεται. 
«Τα κλειδιά του κόμματος τα έχει
πάρει ο Πολάκης και η τοξικότητα

ξεχειλίζει ξανά από τον ΣΥΡΙΖΑ»,
σημειώνουν κυβερνητικά στε-
λέχη και εκτιμούν ότι αυτό απο-
ξενώνει περαιτέρω το κόμμα της

αξιωματικής αντιπολίτευσης από
τους κεντρώους ψηφοφόρους. «Αν

φέρει ξανά τον Πολάκη στο προσκή-
νιο, όπως αποδεικνύεται, δεν νομίζω να έχει

πολύ μεγάλο μέλλον», σχολίασε χαρακτηριστι-
κά (Real FM) ο υπουργός Εργασίας Άδωνις Γε-
ωργιάδης.

«Εμείς θα παραμείνουμε σταθεροί και αμετα-
κίνητοι στη στρατηγική της διεύρυνσης και στη
διατήρηση της σχέσης εμπιστοσύνης της κυ-
βέρνησης με τις υγιείς δυνάμεις της κοινωνίας»,
σημειώνουν κορυφαία κυβερνητικά στελέχη. 

Άλλωστε, και ο ίδιος ο πρωθυπουργός με
κάθε ευκαιρία ζητά από τα στελέχη του να
μην παρεκκλίνουν από την πορεία τους και να
συνεχίσουν με ακόμα μεγαλύτερη αποφασι-
στικότητα την υλοποίηση των προεκλογικών
δεσμεύσεων της ΝΔ, με πρώτες όσες αφο-
ρούν τη βελτίωση της καθημερινότητας των
πολιτών.

Τι κερδίζει η ΝΔ 
από τον «πόλεμο» 
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΑΣΟΚ

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου

ellitriant@yahoo.com

Αυξάνεται η διείσδυση 
του Κυριάκου Μητσοτάκη 
στον κεντρώο χώρο μετά 
και την τελευταία κόντρα 
Κουμουνδούρου και Χαρ. Τρικούπη
για τις απαξιωτικές δηλώσεις 
Κασσελάκη κατά Σημίτη
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Νέοι «πυροβολισμοί» Ερντογάν
Σ

κληρή επίθεση κατά του Ισραήλ εξαπέλυσε για
άλλη μια φορά ο πρόεδρος της Τουρκίας Ρετζέπ
Ταγίπ Ερντογάν, ζητώντας εκ νέου να κηρυχθεί το

συντομότερο δυνατό κατάπαυση πυρός στη Γάζα. Ο
Τούρκος πρόεδρος μάλιστα συναντήθηκε με τον πρό-

εδρο του Ιράν Εμπραχίμ Ραΐσι και συζή-
τησαν, εκτός από τις διμερείς σχέσεις των
δύο χωρών, για τον πόλεμο στη Μέση
Ανατολή και την κατάσταση στη Γάζα. 

Άγκυρα και Τεχεράνη ανησυχούν ότι
μια ισχυρότερη αμερικανική παρουσία

στη Μέση Ανατολή είναι επιζήμια για τα
περιφερειακά τους συμφέροντα. Ο πόλε-

μος στη Λωρίδα της Γάζας θα μπορούσε, ανάλογα με τη
διάρκειά του, να οδηγήσει στο να κλείσει ακόμα περισ-
σότερο η απόσταση μεταξύ τους, δεδομένης της κοινής
εναντίωσης σε μια περιφερειακή και παγκόσμια τάξη
υπό την ηγεσία των Ηνωμένων Πολιτειών. 

Ο Ερντογάν μιλώντας στη 16η Σύνοδο Κορυφής του
Οργανισμού Οικονομικής Συνεργασίας στην Τασκένδη
του Ουζμπεκιστάν κατηγόρησε το Ισραήλ πως «συνεχίζει
να βομβαρδίζει σχολεία, τζαμιά, εκκλησίες, νοσοκομεία,
συντρίβοντας όλες τις ανθρωπιστικές αξίες». 

Κατήγγειλε τον «φανατισμό»
Ο πρόεδρος της Τουρκίας κατήγγειλε και τη Δύση για

την αποτυχία της να πιέσει το Ισραήλ να αποδεχθεί κατά-
παυση του πυρός. «Είναι πολύ αδύναμοι για να ζητήσουν
κατάπαυση του πυρός, πόσω μάλλον να τους επικρίνουν.
Όσοι κάνουν τα στραβά μάτια σε αυτούς που καίνε το ιερό
Κοράνι δεν μπορούν να ανεχθούν ούτε την παλαιστινιακή

σημαία», είπε χαρακτηριστικά. 
Ο Τούρκος πρόεδρος υποστήριξε ότι ο κόσμος είναι

αντιμέτωπος «με έναν φανατισμό που σκοτώνει ακόμη
και παιδιά» και κάλεσε τον μουσουλμανικό κόσμο να
αναλάβει δράση για να σταματήσει την αιματοχυσία

στη Γάζα. Στο πλαίσιο αυτό, ο Ερντογάν ζήτησε να κη-
ρυχθεί το συντομότερο δυνατό κατάπαυση πυρός στη
Γάζα και να μπει ένα τέλος στα εγκλήματα που δια-
πράττει το Ισραήλ. 

«Σκοπεύω να ξεκινήσω μια κοινή παγκόσμια πρωτο-
βουλία για τη Γάζα με ηγέτες, προέδρους και πρωθυ-
πουργούς», είχε υποστηρίξει μιλώντας σε επιτροπή του
κυβερνώντος Κόμματος Δικαιοσύνης και Ανάπτυξης
στις 7 Νοεμβρίου ο Ερντογάν, ο οποίος επιδιώκει να
αναλάβει ηγετικό ρόλο στον μουσουλμανικό κόσμο, με
αφορμή τον πόλεμος Ισραήλ - Χαμάς. Σύμφωνα με τα
τουρκικά μέσα ενημέρωσης, η πρωτοβουλία αυτή θα
αρχίσει μετά την έκτακτη Σύνοδο Κορυφής του Οργανι-
σμού Ισλαμικής Συνεργασίας.

Το σχέδιο του «Μέσου Διαδρόμου»
Ο Οργανισμός Οικονομικής Συνεργασίας αποτελεί για

την Τουρκία προνομιακό βήμα για να προωθήσει τα σχέ-
δια του λεγόμενου «Μέσου Διαδρόμου», που αποτελεί
για την Άγκυρα τη σύγχρονη εκδοχή του «Δρόμου του
Μεταξιού». 

Μετά τις εργασίες της Συνόδου Κορυφής στην Τασκέν-
δη, η επόμενη συνάντηση μεταξύ των Ρετζέπ Ταγίπ Ερν-
τογάν και Εμπραχίμ Ραΐσι αναμένεται στην Άγκυρα όπως
διέρρευσε από την τουρκική προεδρία. Η πρόσκληση
προς τον Ιρανό πρόεδρο ήλθε μετά την τρομοκρατική
επίθεση της Χαμάς και ενόσω οι Ηνωμένες Πολιτείες
επιχειρούν διά της διπλωματίας και της ενίσχυσης της
δύναμης πυρός στη Μέση Ανατολή να αποτρέψουν το
εφιαλτικό ενδεχόμενο ενός περιφερειακού πολέμου με
τη διάχυση της σύγκρουσης Ισραήλ - Χαμάς.

Ο Τούρκος πρόεδρος στη Σύνοδο Κορυφής
στην Τασκένδη προσπάθησε να προβληθεί 

ως η μόνη λύση για την κατάπαυση του πυρός
στη Γάζα - Σφυροκόπημα σε Ισραήλ και Δύση

H αλήθεια έλαμψε όσο και να προσπά-
θησε η κυβέρνηση του Έντι Ράμα να τη
θάψει, καθώς ένας από τους βασικούς
μάρτυρες κατηγορίας του Φρέντι Μπελέ-
ρη, σε ηχητικό ντοκουμέντο που παρου-
σίασε το himara.gr, ακούγεται να απαντά
καταφατικά στην ερώτηση του δικηγόρου
του Μπελέρη εάν έλαβε αμοιβή. «Ναι,
έλαβα μια ανταμοιβή για αυτή τη δουλειά
από την κρατική αστυνομία». 

Υπενθυμίζεται ότι ο εκλεγμένος δή-
μαρχος Χιμάρας παραμένει πίσω από τα
κάγκελα εδώ και έξι μήνες με την κατη-
γορία της εξαγοράς ψήφων δύο μέρες
πριν από τις δημοτικές εκλογές στην Αλ-
βανία. Στόχος αυτής της παρατεταμένης
προφυλάκισης είναι να τον εμποδίσουν
να αναλάβει τα καθήκοντά του.

Στο ηχητικό ντοκουμέντο από την κε-
κλεισμένων των θυρών κατάθεση (κάτι

που δεν προβλέπεται από τη δικονομία
και ήταν άλλη μια παρανομία από την
πλευρά της έδρας) του Αρσέν Ράμα στο
δικαστήριο του SPAK, επιβεβαιώθηκαν
όσα είχε αποκαλύψει προ ημερών ο
πρώην πρωθυπουργός της Αλβανίας,
Σαλί Μπερίσα, ο οποίος είχε υποστηρίξει
ότι έστησαν την υπόθεση κατά του Μπε-
λέρη δωροδοκώντας ένα άτομο από τα
μυστικά κονδύλια της κρατικής αστυνο-
μίας ώστε να ψευδομαρτυρήσει και να
συλλάβουν τον ομογενή υποψήφιο δή-
μαρχο Χιμάρας λίγο πριν από τις αυτοδι-
οικητικές εκλογές.

Δεν θυμόταν πόσα πληρώθηκε
Όπως προκύπτει από την εξέταση του

στημένου μάρτυρα, αφού ολοκλήρωσε
την… αποστολή του πληρώθηκε από την
αστυνομία, χωρίς όμως, σύμφωνα με τα

όσα δήλωσε, να θυμάται ποιο ήταν το
ύψος του χρηματικού ποσού που έλαβε.

Ο Φρέντι Μπελέρης μιλώντας μέσα από
τη φυλακή στο Open, τόνισε ότι όλα όσα
ζει είναι μια «στημένη πολιτική υπόθεση,
καθοδηγούμενη από ένα χέρι». Συγκε-
κριμένα ανέφερε: «Η παραδοχή και του
μάρτυρα και του διευθυντή της αστυνο-
μίας ότι ο μάρτυρας χρηματίστηκε σε
οποιαδήποτε δημοκρατική χώρα θα σή-
μαινε και τη λήξη της δικαστικής υπόθε-
σης. Το πιο συνταρακτικό στοιχείο που
βγήκε από την ακροαματική διαδικασία
είναι ότι η εισαγγελία δεν γνώριζε αυτή
την αμοιβή που είχε δώσει η αστυνομία».

Επίσης, ο δήμαρχος Χιμάρας σχολίασε
για την καθυστέρηση έκδοσης απόφασης
από το Ανώτατο Δικαστήριο στο αίτημά
του για χορήγηση ειδικής άδειας, ώστε
να ορκιστεί δήμαρχος, ότι «για κάθε άλλο

μιλάμε παρά για ανεξάρτητη δικαιοσύνη.
Το ότι δεν μου δίνουν την άδεια και με
κρατούν ως προφυλακισμένο έχει ως
στόχο να μην αναλάβω τα καθήκοντα».
Τέλος, δεν παρέλειψε να στείλει μήνυμα
προς τους κατοίκους της Χιμάρας που τον
ψήφισαν: «Είναι άλλη μια μάχη που πρέ-
πει να δώσουμε μαζί. Τους ζητώ να κά-
νουν υπομονή, πάντα το δίκαιο κερδίζει».

ΒΑΓΓΕΛΗΣ ΚΑΤΣΟΡΙΔΑΣ

Στημένη η κατηγορία για τον Μπελέρη! Μάρτυρας 
ομολόγησε ότι χρηματίστηκε από την αστυνομία

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη



Ο
βουλευτής Κέρκυρας της ΝΔ και αντιπρόεδρος της
Διαρκούς Επιτροπής Εθνικής Άμυνας & Εξωτερικών
Υποθέσεων της Βουλής Στέφανος Γκίκας ξεκαθάρισε

σε συνέντευξή του στην «Political» πως η Ελλάδα έχει ξεκάθα-
ρη θέση στη λύση δύο κρατών στη Μέση Ανατολή. Επιπλέον
στάθηκε στα καθημερινά προβλήματα των πολιτών, στη μάχη
της κυβέρνησης κατά της φοροδιαφυγής αλλά και στα ζητήμα-
τα του νησιού του.

Ποσό σημαντικές ήταν οι διπλωματικές επαφές της Ελ-
λάδας μετά την ανάφλεξη της κρίσης στη Μέση Ανατολή;

Η στάση της Ελλάδας για τη νέα κρίση στη Μέση Ανατολή ήταν
εξαρχής σαφής και ισορροπημένη. Διπλωματικά δε η Ελλάδα
ήταν και είναι πολύ ενεργή. Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μη-
τσοτάκης ήταν από τους ηγέτες που συμμετείχαν στη Σύνοδο
Κορυφής του Καΐρου για την Ειρήνη, επισκέφτηκε στο Τελ Αβίβ
τον πρωθυπουργό του Ισραήλ Μπέντζαμιν Νετανιάχου, ενώ συ-
νομίλησε και με τον πρόεδρο της Παλαιστινιακής Αρχής Μαχ-
μούντ Αμπάς. Στο δε επίπεδο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η χώρα
μας πρωτοστατεί στη διπλωματική προσπάθεια για δημιουργία
ανθρωπιστικών διαδρόμων στη Γάζα.

Θέση της χώρας μας είναι ότι το Ισραήλ έχει το αναφαίρετο
δικαίωμα στην αυτοάμυνα, μετά την απάνθρωπη επίθεση που
δέχθηκε από την τρομοκρατική οργάνωση Χαμάς, ωστόσο, θα
πρέπει να λαμβάνει υπόψη το Διεθνές Ανθρωπιστικό Δίκαιο,
όπως εξειδικεύεται στις Συνθήκες της Γενεύης για τους αμά-
χους. Κατά συνέπεια, είναι ανάγκη να ανοίξουν ανθρωπιστικοί
διάδρομοι, να φτάσει η ανθρωπιστική βοήθεια στη Γάζα και να
σταματήσει η αιματοχυσία αμάχων.

Η Ελλάδα, επιπλέον, είναι σταθερά προσηλωμένη στη λύση
των δύο κρατών και προτίθεται να συνεισφέρει ενεργά στην
προσπάθεια της διεθνούς κοινότητας για την επίτευξη της ειρή-
νης και σταθερότητας στην ευρύτερη περιοχή.

Ένα από τα βασικά προβλήματα των πολιτών ήταν και πα-
ραμένει η ακρίβεια. Η κυβέρνηση δίνει μια μεγάλη μάχη
σε όλα τα επίπεδα για να πατάξει την αισχροκέρδεια. Θε-
ωρείτε πως η πολιτική της κινείται στη σωστή βάση;

Η ακρίβεια είναι ίσως το σοβαρότερο πρόβλημα που απασχολεί
τους πολίτες. Η κυβέρνηση με στοχευμένες πολιτικές προσπα-
θεί να αντιμετωπίσει το πρόβλημα βάζοντας κανόνες στην αγο-
ρά, καταπολεμώντας την αισχροκέρδεια και την κερδοσκοπία,
ενώ παράλληλα προστατεύει τους ευάλωτους συμπολίτες μας.

Βεβαίως η άνοδος των τιμών συνδέεται με τους πολέμους
στη γειτονιά μας, στην Ουκρανία και τώρα στη Μέση Ανατολή,
που επηρεάζουν ανοδικά τις τιμές της ενέργειας, των πρώτων
υλών, κ.λπ. Αλλά και οι φυσικές καταστροφές στη χώρα μας,
που κατέστρεψαν μεγάλο μέρος της πρωτογενούς παραγωγής,
προκάλεσαν αυξητικές πιέσεις στις τιμές των προϊόντων.

Στο πλαίσιο αυτό, η κυβέρνηση έχει λάβει μια σειρά ορθών
μέτρων, προκειμένου να συγκρατήσει τον πληθωρισμό και πα-
ράλληλα να αυξήσει τον υγιή ανταγωνισμό.

Παράδειγμα αποτελούν οι πρωτοβουλίες του υπουργείου
Ανάπτυξης, όπως το Καλάθι του Νοικοκυριού και των Μαθη-
τών, ή η μόνιμη μείωση της τιμής των προϊόντων στα ράφια των
σουπερμάρκετ κατά τουλάχιστον 5%, με στόχο τα 500 προϊόντα.
Αυτά σε συνδυασμό με την πλατφόρμα e-katanalotis, όπου οι
καταναλωτές μπορούν να εντοπίσουν τα φθηνότερα προϊόντα,
πιστεύουμε πως θα συγκρατήσουν τις τιμές.

Επίσης τα επτά μέτρα που ανακοίνωσε πρόσφατα το υπουρ-
γείο Περιβάλλοντος για τη μείωση του ενεργειακού κόστους θα
βοηθήσουν ουσιαστικά τα ελληνικά νοικοκυριά.

Πολλοί αντιδρούν για τις αλλαγές στο φορολογικό, κυ-
ρίως οι ελεύθεροι επαγγελματίες. Η κυβέρνηση απαν-
τά πως τα νέα μέτρα έχουν ως στόχο την πάταξη της φο-
ροδιαφυγής. Τι πιστεύετε;

Κοιτάξτε, η κυβέρνηση με τις αλλαγές στο φορολογικό σύστη-

μα προσπαθεί να διορθώσει στρεβλώσεις και κακώς κείμενα
δεκαετιών. Χρόνια τώρα συζητάμε και μας εκπλήσσει το γεγο-
νός ότι κάποιοι ελεύθεροι επαγγελματίες, που διάγουν κατά τα
άλλα μια άνετη ζωή, δηλώνουν στη φορολογία εισοδήματος
ελάχιστα ποσά, που πολλές φορές είναι κατώτερα ακόμα και
από αυτά ενός μισθωτού που αμείβεται με τον κατώτατο μισθό.
Όπως καταλαβαίνετε, αυτό αδικεί άλλους εργαζόμενους, οι
οποίοι είναι συνεπείς στις φορολογικές τους υποχρεώσεις.

Επομένως, θεωρώ πως η εισαγωγή της δέσμης των νέων
ρυθμίσεων αποτελεί μια στοχευμένη παρέμβαση του υπουρ-
γείου Οικονομικών, προκειμένου να υπάρξει ένα δικαιότερο
σύστημα φορολόγησης. Αυτό με τη σειρά του θα αποδώσει στο
κράτος αυξημένα έσοδα, τα οποία θα επιστραφούν με ωφέλιμο
τρόπο στην κοινωνία.

Εκλέγεσθε σε ένα κατεξοχήν τουριστικό νησί, την
Κέρκυρα. Σε πολλές τοποθετήσεις σας αναφέρεστε σε
νέες μαρίνες και βελτιωμένες λιμενικές υποδομές. Τι
εννοείτε ακριβώς;

Στην Κέρκυρα, από την πρώτη ημέρα της διακυβέρνησής μας το
2019, έχουμε βάλει ως στόχο την ουσιαστική ανάπτυξη του θαλάσ-
σιου τουρισμού, ώστε το νησί μας να γίνει κέντρο θαλάσσιου του-

ρισμού στη ΝΑ Μεσόγειο. Ένα πολύ φιλόδοξο σχέδιο πράγματι!
Μέχρι πρόσφατα είχαμε μια μεγάλη μαρίνα, αυτή στα Γου-

βιά. Τώρα έχουμε τρεις και δρομολογούμε άλλες πέντε νέες
μαρίνες στις ανατολικές μας ακτές, συν μια στη Λάκκα Παξών,
με δυνατότητα ελλιμενισμού εκατοντάδων σκαφών. Η μία μαρί-
να μάλιστα στο λιμάνι της Κέρκυρας είναι μαρίνα mega yachts!
Αυτές οι μαρίνες σε συνδυασμό με την επένδυση Γκριμάλντι
στον Λιμένα Ηγουμενίτσας, που προβλέπει επίσης νέες μαρί-
νες στις ακτές της Θεσπρωτίας, δημιουργούν μια πανέμορφη
και πολύ ελκυστική λεκάνη στη ΒΔ άκρη της χώρας μας για θα-
λάσσιο τουρισμό.

Οι επενδύσεις αυτές, εκτός του ότι δημιουργούν πολλές νέ-
ες θέσεις εργασίας, θα «φρενάρουν» και την ολοένα αυξανό-
μενη ροή θαλάσσιου τουρισμού προς τις ακτές της Αλβανίας,
της Κροατίας και του Μαυροβουνίου που είναι ανταγωνιστικές
χώρες.

Επίσης τα νέα λιμάνια στα Διαπόντια Νησιά και στη Βόρεια
Κέρκυρα που δρομολογούμε, σε συνδυασμό με την περαιτέρω
ανάπτυξη του κεντρικού λιμένα της Κέρκυρας με έμφαση στην
κρουαζιέρα, συνιστούν προστιθέμενη αξία για τον τόπο μας και
θα φέρουν πολλά οφέλη στην τοπική αλλά και στην εθνική μας
οικονομία.Σ
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O
ταν πριν από έναν μήνα η «Politi-
cal» είχε βρεθεί στα ναυπηγεία
της Λοριάν στη Βορειοδυτική Γαλ-

λία για την τελετή καθέλκυσης της πρώτης
ελληνικής φρεγάτας FDI Belh@rra-F601
«Κίμων», τα στελέχη της Naval Group μάς
διαβεβαίωναν πως εντός των επόμενων

εβδομάδων θα τοποθετη-
θεί και ο ιστός (PSIM), που
αποτελεί ουσιαστικά τον
εγκέφαλο του πλοίου.

Τηρώντας απολύτως τα
χρονοδιαγράμματα, οι
Γάλλοι εντυπωσιάζουν
για μια ακόμη φορά με
τον επαγγελματισμό και

τη μεθοδικότητα με την οποία ναυπηγούν
τις καλύτερες φρεγάτες παγκοσμίως.
Μόλις τέσσερις εβδομάδες μετά την κα-
θέλκυση της φρεγάτας «Κίμων», οι εικό-
νες από τη Βρετάνη προκαλούν ενθου-
σιασμό στο Πολεμικό μας Ναυτικό, μιας
και ο ιστός (PSIM) που φέρει το πανίσχυ-
ρο ραντάρ Sea Fire της Thales τοποθετή-
θηκε στο πλοίο.

Με χειρουργικές κινήσεις το εξειδικευ-
μένο προσωπικό της Naval Group στα γαλ-
λικά ναυπηγεία αλλά και τα στελέχη της
Thales, που ανέπτυξαν την τεχνολογία του
υπερσύγχρονου ραντάρ και βρίσκονται
επίσης στη Λοριάν, «κούμπωσαν» τον ιστό
στην πρώτη ελληνική Belh@rra.

Τι είναι το PSIM;
Πρόκειται για ένα από τα πιο σημαντικά

τμήματα του πλοίου, στο οποίο βρίσκονται
τα κορυφαία ηλεκτρονικά συστήματα, με-
ταξύ των οποίων και το σύστημα μάχης
Setis. Επί της ουσίας, πρόκειται για τα «μά-
τια» και τα «αυτιά» της φρεγάτας
Belh@rra, μιας και το PSIM (Panoramic
Sensors and Intelligence Module, Πανο-
ραμικοί Αισθητήρες και Μονάδα Πληρο-
φοριών) αναπτύχθηκε από την ίδια την
Group Naval με στόχο να συγκεντρώσει
εκεί τους περισσότερους αισθητήρες και
μέσα επικοινωνίας.

Το συγκεκριμένο σύστημα προσφέρει
στο πλοίο την ικανότητα αντιμετώπισης
πολλαπλών απειλών χάρη στην ακρίβεια
απεικόνισης της τακτικής κατάστασης, η
οποία είναι δυνατή χάρη στη συνεκτίμηση
δεδομένων από όλους τους αισθητήρες

εναέριας παρακολούθησης, που επιτρέ-
πουν τη μόνιμη επιτήρηση 360 μοίρες.

Ως η πρώτη φρεγάτα στην αγορά που εί-
ναι εγγενώς προστατευμένη από τις απει-
λές του κυβερνοχώρου, η FDI HN είναι
εξοπλισμένη με δύο κέντρα δεδομένων,
όπου φιλοξενούνται σχεδόν όλες οι εφαρ-
μογές του πλοίου.

Το ραντάρ μάλιστα των FDI, το πρώτο
πλήρως ψηφιακό με τέσσερις επίπεδες
κεραίες που βασίζονται στην τεχνολογία
AESA, είναι αυτό που καθιστά το πλοίο ga-
mechager. Παρέχει πρόσβαση σε όγκο
επιτήρησης αρκετών εκατοντάδων χιλιο-
μέτρων και είναι ικανό να ανιχνεύει «αόρα-
τες» απειλές από μη επανδρωμένα οχήμα-
τα έως υπερηχητικούς πυραύλους. Η εκτε-
ταμένη αντιαεροπορική του ικανότητα επι-
τρέπει την παροχή προστασίας άμυνας πε-
ριοχής και επέμβασης έναντι των πιο ση-
μαντικών αερομεταφερόμενων απειλών.

Με τον τρόπο αυτόν οι φρεγάτες
Belh@rra προσφέρουν τον πλήρη έλεγχο
του εναέριου και θαλάσσιου χώρου, ενώ
σε συνδυασμό με τις ανθυποβρυχιακές
ικανότητες το πλοίο καθίσταται πανίσχυρο
σε όλα τα είδη ναυτικού πολέμου. 

Παρακολουθεί έως 
και 800 στόχους ταυτόχρονα

Παράλληλα, οι Belh@rra μπορούν να
αντιμετωπίζουν κυβερνοεπιθέσεις, UAVs
οπλισμένα και μη, αλλά και βαλλιστικούς
και υπερηχητικούς πυραύλους.

Πιο συγκεκριμένα, το «μάτι» παρακο-
λούθησης εναέριων στόχων ξεπερνά τα
300 χλμ., ενώ ό,τι κινείται στη θάλασσα κα-
ταγράφεται ήδη από τα 80 χλμ., με την κά-
θε FDI Belh@rra να μπορεί να παρακο-
λουθήσει μέσω του υπερσύγχρονου ραν-
τάρ της ακόμη και 800 στόχους ταυτόχρο-
να, εγκλωβίζοντας μέσω του συστήματος
μάχης τούς πλέον επικίνδυνους για το
πλοίο. Τι σημαίνει αυτό επί της ουσίας; Ό,τι
πετά ή ό,τι πλέει σε απόσταση περίπου 100
χλμ. εγκλωβίζεται και είναι αδύνατον να
γλιτώσει από τα πυρά των Belh@rra και
κυρίως από τους πυραύλους Aster 30.

Όπως τονίζει η Naval Group, «το PSIM
είναι ύψους 40 μέτρων, βάρους 150 τόνων
και τοποθέτησης 60 κεραιών, ενώ ενσω-
ματώνει ολόκληρη τη νοημοσύνη του συ-
στήματος με αισθητήρες, δυνατότητες
υπολογισμών, κέντρο δεδομένων και κον-
σόλες πολλαπλών λειτουργιών για τη διε-
ξαγωγή όλων των τομέων πολεμικών επι-
χειρήσεων. Η αρχιτεκτονική και οι αισθη-
τήρες PSIM επιτρέπουν την επιτήρηση και
αναγνώριση αερομεταφερόμενων ή θα-
λάσσιων στρατιωτικών ή πολιτικών σκα-
φών, φίλιων η εχθρικών, ενώ έχουν την
ικανότητα καταπολέμησης επιφανειακών
ή ασύμμετρων απειλών». 

Τοποθέτησαν
τα «μάτια»

και τα «αυτιά» 
της φρεγάτας

Στη θέση του ο ιστός 
με το ραντάρ της Belh@rra
«Κίμων» που ναυπηγείται 
στη Γαλλία - Ανιχνεύει
«αόρατες» απειλές από drones
έως υπερηχητικούς πυραύλους

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Συνομιλίες Φλώρου - Μπρίγκερ στο Πεντάγωνο
Συνάντηση με τον πρόεδρο της Στρατιωτικής Επιτροπής της ΕΕ Ρόμπερτ Μπρίγκερ είχε χθες ο

αρχηγός ΓΕΕΘΑ, στρατηγός Κωνσταντίνος Φλώρος. Κατά τη διάρκεια των συνομιλιών συζητή-
θηκαν θέματα που αφορούσαν την επικρατούσα κατάσταση στο ευρύτερο γεωστρατηγικό περι-

βάλλον, με ιδιαίτερη έμφαση στις τελευταίες εξελίξεις
σε Ουκρανία και Ισραήλ, καθώς και στις προκλήσεις
ασφαλείας σε Συρία, Λιβύη, Λίβανο και Κόσοβο.

Ο αρχηγός ΓΕΕΘΑ επισήμανε τη συμβολή των Ενό-
πλων Δυνάμεών μας στον καθοριστικό ρόλο που δια-
δραματίζει η Ελλάδα ως πυλώνας σταθερότητας και
ασφάλειας στην ευρύτερη περιοχή των Βαλκανίων και
της Ανατολικής Μεσογείου. Υπογράμμισε τη διαρκώς
αναβαθμιζόμενη στρατιωτική σχέση με τις περισσότε-
ρες αραβικές χώρες και το Ισραήλ, καθώς και με όλες
τις βαλκανικές χώρες, που αποσκοπούν στη δημιουρ-
γία ενός πλέγματος που προάγει την ειρήνη και τις
σχέσεις καλής γειτονίας.

Ιδιαίτερη έμφαση έδωσε στις άριστες στρατιωτικές σχέσεις της χώρας μας με τη Γαλλία και τις
ΗΠΑ. Στη βάση αυτή υπογράμμισε την πρόσφατη ανάπτυξη αμερικανικών και γαλλικών μέσων
στη χώρα μας για την πραγματοποίηση επιχειρήσεων εκκένωσης στην περιοχή της Μέσης Ανα-
τολής και επισήμανε τόσο τη συνεισφορά της Ελλάδας με ανθρωπιστική και στρατιωτική βοή-
θεια στην Ουκρανία όσο και την πρόσφατη αποστολή αεροσκάφους C-130 με φαρμακευτικό και
ιατρικό υλικό για ανθρωπιστική βοήθεια στη Γάζα.



Αυθεντική ηγεσία: Ένα ισχυρό
εργαλείο για την παρακίνηση
των εργαζομένων

Η
αυθεντική ηγεσία είναι ένα στιλ ηγεσίας που έχει τις ρίζες της στην αυτογνωσία και την
ειλικρίνεια, ενισχύοντας την εμπιστοσύνη και τον σεβασμό στον εργασιακό χώρο. Αυτή
η προσέγγιση συμβάλλει σημαντικά στην επίτευξη υψηλής παρακίνησης των εργαζο-

μένων και, κατά συνέπεια, στην απόδοση και την επιτυχία του οργανισμού. 

Είναι ένα στιλ ηγεσίας το οποίο χαρακτηρίζεται από αυτογνωσία, σχεσιακή διαφάνεια με
τους ανθρώπους στην εργασία, ισορροπημένη διεργασία των καταστάσεων, καθώς και από μια
εσωτερικευμένη ηθική οπτική. Αυτή η προσέγγιση ηγεσίας προϋποθέτει οι ηγέτες να είναι πι-
στοί στον εαυτό τους και τις αξίες τους, ενώ παράλληλα να είναι διαφανείς και συνεπείς στις
αλληλεπιδράσεις τους με τους συνεργάτες τους και τα μέλη της ομάδας τους. 

Οι αυθεντικοί ηγέτες καταφέρνουν να αναπτύξουν εμπιστοσύνη και σεβασμό με το να είναι
προσιτοί και γνήσιοι, καθώς οι εργαζόμενοι αισθάνονται ότι τους εκτιμούν και τους κατανοούν.
Αυτή η ενισχυμένη εμπιστοσύνη οδηγεί σε ένα πιο αφοσιωμένο και παρακινημένο ανθρώπινο
δυναμικό, το οποίο νιώθει ασφαλές στους ρόλους του και σίγουρο για την εργασιακή σχέση
που έχει με τον ηγέτη της επιχείρησης ή της ομάδας στην οποία ανήκει.

Όταν οι ηγέτες είναι αυθεντικοί, καλλιεργούν μια θετική κουλτούρα
στον χώρο εργασίας που ενθαρρύνει την ανοιχτή στάση και συμπεριφο-
ρά, καθώς και τη συνεργασία. Αυτό το εργασιακό περιβάλλον μπορεί λοι-
πόν να οδηγήσει σε αυξημένη εργασιακή ικανοποίηση και δέσμευση, κα-
θώς οι εργαζόμενοι αισθάνονται ότι η συνεισφορά τους αναγνωρίζεται
και εκτιμάται. Οι αφοσιωμένοι υπάλληλοι έχουν περισσότερα κίνητρα να
συμβάλουν στην επιτυχία του οργανισμού ενεργοποιώντας το μέγιστο της
δυναμικής τους και κάνοντας το έξτρα μίλι. 

Οι αυθεντικοί ηγέτες ενδυναμώνουν τα μέλη της ομάδας τους εκτιμών-
τας τη συμβολή τους και ενθαρρύνοντας την αυτονομία. Αυτή η ενδυνά-
μωση μπορεί να είναι εξαιρετικά παρακινητική, καθώς οι εργαζόμενοι
αισθάνονται ότι έχουν μερίδιο στην επιτυχία του οργανισμού και είναι πιο
πιθανό να αναλάβουν πρωτοβουλίες και να είναι καινοτόμοι στους ρό-
λους τους.

Μέσω της αυθεντικής ηγεσίας κατακτιέται η ευθυγράμμιση των αξιών
του οργανισμού με εκείνες των εργαζομένων. Όταν οι εργαζόμενοι αι-
σθάνονται ότι οι προσωπικές τους αξίες αντανακλώνται στον χώρο εργα-
σίας τους, είναι πιο πιθανό να έχουν εγγενή κίνητρα και έτσι αυτή η ευθυ-

γράμμιση μπορεί να οδηγήσει σε ένα πιο παθιασμένο και αφοσιωμένο ανθρώπινο δυναμικό.

Οι αυθεντικοί ηγέτες γίνονται πρότυπα προς μίμηση, επιδεικνύοντας δέσμευση, ηθική συμ-
περιφορά και ισχυρή εργασιακή ηθική. Αυτό το θετικό πρότυπο μπορεί να εμπνεύσει τους ερ-
γαζόμενους, παρακινώντας τους να μιμηθούν αυτές τις στάσεις και συμπεριφορές στους δι-
κούς τους ρόλους.

Ωστόσο, η αυθεντική ηγεσία απαιτεί υψηλό επίπεδο συναισθηματικής νοημοσύνης και αυ-
τορρύθμισης. Οι ηγέτες πρέπει να είναι πρόθυμοι να μπαίνουν σε διαδικασία αυτοστοχασμού
και προσωπικής ανάπτυξης συνεχώς. Επιπλέον, αυτό το στιλ ηγεσίας μπορεί να μην είναι απο-
τελεσματικό σε όλες τις οργανωσιακές κουλτούρες, ιδιαίτερα σε εκείνες που είναι ιδιαίτερα ιε-
ραρχικές ή επιδεικνύουν ισχυρή αντίσταση στην αλλαγή.

Κατά συνέπεια, η αυθεντική ηγεσία επηρεάζει θετικά στην παρακίνηση των εργαζομένων,
οδηγώντας σε υψηλότερη δέσμευση και ικανοποίηση από την εργασία. Καλλιεργώντας μια
κουλτούρα εμπιστοσύνης, σεβασμού και ενδυνάμωσης, οι αυθεντικοί ηγέτες μπορούν να ξε-
κλειδώσουν τις δυνατότητες των εργαζομένων τους, οδηγώντας την επιχείρηση στην επιτυχία.
Ωστόσο, απαιτεί δέσμευση για συνεχή προσωπική ανάπτυξη και βαθιά κατανόηση της οργανω-
σιακής κουλτούρας για να εφαρμοστεί αποτελεσματικά. Καθώς οι οργανισμοί αναγνωρίζουν
όλο και περισσότερο την αξία της αυθεντικής ηγεσίας, αναπτύσσεται όλο και περισσότερο μια
μεγαλύτερη, συνεχής στροφή προς πιο γνήσιες και διαφανείς πρακτικές διαχείρισης στον χώ-
ρο εργασίας, τουλάχιστον σε εκείνες τις επιχειρήσεις όπου έχουν τη δυνατότητα η προσωπικό-
τητα του ηγέτη να φαίνεται και να μη χάνεται στη βαριά γραφειοκρατία και στην εστίαση στους
αριθμούς των αποτελεσμάτων και όχι στους ανθρώπους πίσω από αυτούς. 

Να διδαχθούμε 
από την Iστορία… 

Η
σκληρή σύγκρουση στη Μέση Ανατολή σε συνδυασμό με τη σύγκρουση
στην Ουκρανία δημιουργούν εκρηκτικές συνθήκες και προφανείς κιν-
δύνους γενικότερης ανάφλεξης, με γεωγραφική επέκταση και εμπλοκή

περισσότερων δυνάμεων. Δημιουργούνται παράλληλα όμως και άλλοι κίνδυνοι
που επηρεάζουν σαφώς και τη χώρα μας. Εκτός από τις οικονομικές, αρκετά ση-
μαντικές είναι και οι πολιτικές και κοινωνικές διαστάσεις του θέματος.

Η σύγκρουση έχει προκαλέσει έναν κυκεώνα γεωστρατηγικών και γεωπολι-
τικών μεταβολών και κινδύνων στην ευρύτερη γειτονιά μας που θέτει ένα κρίσι-
μο ερώτημα για την τοποθέτηση της χώρας μας. Η οποία πρέπει να είναι σαφής,
ξεκάθαρη και ισορροπημένη, όχι αμφίσημη και μεσοβέζικη. Είναι μια θέση η
οποία βάζει σε προτεραιότητα τα εθνικά συμφέροντα αλλά είναι και μια θέση
αρχών και αξιών. 

Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης έχει διατυπώσει και οριοθετήσει ξε-
κάθαρα τη θέση της χώρας μας με γνώμονα τη θέση της στην Ευρωπαϊκή Ένωση
και το ΝΑΤΟ αλλά και τον σεβασμό στο διεθνές δίκαιο.

Σεβόμαστε την εδαφική κυριαρχία κάθε κράτους, σεβόμαστε το δικαίωμα κά-
θε κράτους στη νόμιμη αυτοάμυνα αλλά επιδιώκουμε την
κατάπαυση του πυρός και την προστασία των αμάχων. Όπως
επίσης υποστηρίζουμε το δικαίωμα των Παλαιστίνιων να
ζουν σε ένα ανεξάρτητο κράτος.

Παρατηρούμε όμως ότι σε ένα περιβάλλον έντονα φορτι-
σμένο συναισθηματικά από τις άδικες απώλειες αμάχων,
υπάρχουν φωνές στην αντιπολίτευση που ασκούν κριτική
στην παραπάνω θέση της κυβέρνησης. Έτσι καταδικάζουν
την απώλεια αμάχων από τις επιθέσεις του Ισραήλ χωρίς να
καταδικάζουν την κράτηση πολιτών ως ομήρων από τη Χα-
μάς ή τη χρησιμοποίηση αμάχων σαν ασπίδα προστασίας. Το
ΠΑΜΕ διαδήλωσε πρόσφατα για τα δικαιώματα των Παλαι-
στινίων χωρίς να καταδικάζει με απόλυτο τρόπο τη Χαμάς ως

τρομοκρατική οργάνωση. Άλλες πιο ήπιες φωνές της αντιπολίτευσης ασκούν
κριτική για δήθεν μονομερή στάση στην εξωτερική πολιτική. Στην πραγματικότη-
τα, αν δεν ασκούν για ακόμα μια φορά αντιπολίτευση για την αντιπολίτευση, δη-
λαδή την αντιπολίτευση του «όχι σε όλα», τότε υποστηρίζουν μια πολιτική ίσων
αποστάσεων ή αλλιώς μια πολιτική επιτήδειας ουδετερότητας σε αντίθεση με τη
σαφή και ισορροπημένη θέση της κυβέρνησης.

Ένας ακόμα σημαντικός κοινωνικός και πολιτικός κίνδυνος που αναδύεται
από τις σκληρές πολιτικές συγκρούσεις και επιτείνεται από τις μονομερείς κατα-
δίκες επιθέσεων είναι η εξάπλωση του αντισημιτισμού. 

Ήδη βλέπουμε να αυξάνονται σε παγκόσμιο επίπεδο τα αντισημιτικά περιστα-
τικά. Ένα κοινωνικό και πολιτικό πρόβλημα που ξυπνά μνήμες από τις πιο σκο-
τεινές στιγμές της ιστορίας και τρέφεται από τον θρησκευτικό φανατισμό και από
παλιές θεωρίες συνωμοσίας. Διογκώνεται από τη δύναμη του διαδικτύου και τη
στάση των ακραίων πολιτικών δυνάμεων στα αριστερά και στα δεξιά. Συνδυάζε-
ται ακόμα με έναν αυξανόμενο αντισυστημισμό που εκλαμβάνεται ως αντίσταση
στη Δύση που στηρίζει το Ισραήλ.

Λόγω της περιπλοκότητας της κατάστασης, της σκληρότητας των συγκρούσε-
ων και της συναισθηματικής φόρτισης που προκαλεί, δεν πρέπει να χάσουμε τον
προσανατολισμό μας στην εξωτερική πολιτική, δεν πρέπει να θέσουμε σε κίνδυ-
νο τις σταθερές και διαχρονικές συμμαχίες μας όπως επίσης δεν πρέπει να χά-
σουμε την προσήλωσή μας στις αρχές της ελευθερίας, της δημοκρατίας και στην
εφαρμογή του διεθνούς δικαίου. Πρέπει να διδαχθούμε από την Iστορία και να
προστατέψουμε την κοινωνική συνοχή, την ανεκτικότητα και τον σεβασμό σε κά-
θε άλλον πολιτισμό και θρησκεία. Πάνω από όλα δεν πρέπει να σταματήσουμε να
προσπαθούμε για την επικράτηση της ειρήνης και των αρχών του ανθρωπισμού.

της
Βαλεντίνας

Κόρδη

Σύμβουλος 
Ανάπτυξης 

Νοοτροπίας 
& Κουλτούρας

Υψηλής 
Απόδοσης 

Επιχειρήσεων

τoυ
Ανδρέα 

Νικολακόπουλου

Βουλευτής
Ηλείας της ΝΔ
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H
κρίση Ισραήλ - Χαμάς έχει προκαλέσει μια
ζημία με άγνωστη χρονική προοπτική και
ένα δυνητικό κέρδος στην ελληνική οικονο-

μία.
HH ζημία της νέα κρίσης: Το σχέδιο που υιοθετήθηκε

κατά τη σύνοδο των G20 στην Ινδία τον Σεπτέμβριο του
2023 για έναν νέο «εμπορικό δρόμο της Ανατολής»
από Ινδία, ΗΑΕ, Σαουδική Αραβία και Ισραήλ εύλογα
αναστέλλεται λόγω των πρόσφατων γεγονότων. Μέσω
του «δρόμου» αυτού τα λιμάνια του Πειραιά και της
Θεσσαλονίκης θα αναβαθμιστούν. Θα μπορούσε ο
«δρόμος» αυτός να θεωρηθεί το αντίπαλον δέος του
«δρόμου του μεταξιού» αποφέροντας στην Ελλάδα
περισσότερα άμεσα οφέλη απ’ όσα ο κινεζικός εμπο-
ρικός δρόμος. Δεν θα ηχήσει παράδοξο αν διαπιστω-
θεί σε μεταγενέστερους χρόνους ότι η επιλογή της
Χαμάς για το τρομοκρατικό χτύπημα στον παρόντα
χρόνο είχε στόχο και τη μη πραγμάτωση του
σχεδίου αυτού. Τίποτα δεν είναι τυχαίο στην
Ιστορία!

Το κέρδος: Η νέα κρίση Τουρκίας - Ισραήλ
λόγω της θέσης της Τουρκίας για τη Χαμάς
ως απελευθερωτικού κινήματος είναι η χρυ-
σή ευκαιρία για τον αγωγό EastMed και την
αρχική του χάραξη (Αν. Μεσόγειος, Κρήτη,
Ήπειρος, Ιταλία). Εκτιμούμε ότι η κυβέρνηση
του Ισραήλ έχει διαγράψει πλέον από το μυα-
λό της τον αγωγό που πρότεινε η Τουρκία. Η
λύση αυτή ήταν σχετικά φτηνή αλλά ιδιαίτερα
πολιτικά επικίνδυνη λόγω της αστάθειας που
διακρίνει την τουρκική κυβέρνηση και των
γεωπολιτικών της επιλογών.

Από την άλλη, η αρχική χάραξη του
EastMed προσφέρει έναν αγωγό, τον μόνο
ευρωπαϊκό, μεταφέροντας ενέργεια από
κράτη που εκ των πραγμάτων δεν πρόκειται
να συγκρουστούν με την ΕΕ. Σαφώς είναι μια πιο ακρι-
βή επιλογή σε σχέση με το τουρκικό σχέδιο, αλλά πο-
λιτικά θεωρείται πιο ασφαλής. 

To κόστος κατασκευής του υποθαλάσσιου αγωγού
που μεταφέρει ρωσικό φυσικό αέριο από τη Βαλτική
Θάλασσα στη Γερμανία, του ονομαζόμενου Nord-
Stream 2, ανέρχεται σε 11 δισ. δολάρια.

Το κόστος κατασκευής του Turkish Stream, υποθα-
λάσσιου αγωγού που μεταφέρει ρωσικό φυσικό αέριο
από τη Μαύρη Θάλασσα μέσω της Ανατολικής Θράκης
στην Ευρώπη, ανέρχεται σε 7 δισ. δολάρια.

Το κόστος κατασκευής του EastMed, υποθαλάσσι-
ου αγωγού, που κατά τον υφιστάμενο αρχικό σχεδια-
σμό προτείνεται να μεταφέρει φυσικό αέριο στην Ευ-
ρώπη, ανέρχεται κατ’ εκτίμηση από 5,2 έως 7 δισ. δο-
λάρια. Ακόμη και αν η εκτίμηση αυτή δεν είναι ακρι-
βής, το κόστος του δεν θα ξεπεράσει κατά πολύ εκείνο
των δύο προαναφερθέντων αγωγών.

Σύμφωνα με τα προαναφερθέντα, δεν είναι τόσο
ασύμφορο το κόστος κατασκευής του, ενώ μπορεί να

καλύψει τουλάχιστον το 10% των αναγκών της ΕΕ σε
φυσικό αέριο. Ο απόηχος της ρωσοουκρανικής κρί-
σης με επίκεντρο την ενεργειακή αναστάτωση μαζί με
τη νέα κρίση στη Μέση Ανατολή ενισχύει τα επιχειρή-
ματα υπέρ του εν λόγω έργου.

Τέλος, τίθεται από πολλούς το ζήτημα της βιωσιμό-
τητας του EastMed. Είναι δύσκολο όμως ένας τέτοιος
αγωγός που θα μεταφέρει όλο τον όγκο του φυσικού
αερίου της Αιγύπτου, του Ισραήλ, της Ελλάδας και της
Κύπρου να θεωρείται μη βιώσιμος.

Ως προς την εναλλακτική λύση που προτείνεται με
το πέρασμα του εξεταζόμενου αγωγού μέσω Ανατολι-
κής Μεσογείου, Κατεχομένης Καρπασίας στην Κύπρο
και Τουρκίας, εδώ σημειώνεται το εξής: Μπορεί να
ηχεί ως μια πιο οικονομικά συμφέρουσα λύση, από
την άλλη όμως η ενεργειακή εξάρτηση Αιγύπτου, Ισ-
ραήλ, Κύπρου όπως και της ΕΕ από μια τρίτη οντότητα

ιδιαίτερα ασταθή εξακολουθεί να υφίσταται,
με τη μόνη διαφορά ότι η ΕΕ αλλάζει «αφεν-
τικό». Αντί της Ρωσίας λοιπόν θα έχουμε την
Τουρκία ως κλειδοκράτορα της μεταφοράς
ενέργειας στην ΕΕ. Η ανωτέρω λύση βέβαια
προϋποθέτει την επίλυση του Κυπριακού.

Συχνά υποστηρίζεται ότι η ηλιακή και η αι-
ολική ενέργεια μπορούν να υποκαταστή-
σουν τον EastMed περιορίζοντας από την
άλλη ατυχήματα εις βάρος του περιβάλλον-
τος. Εδώ γίνονται όμως λάθος συγκρίσεις.
Κάθε πηγή παραγωγής-μεταφοράς ενέργει-
ας έχει τα δικά της χαρακτηριστικά. Ο
EastMed, πέραν των όσων σχετίζονται με τη
μεταφορά ενέργειας, των πλεονεκτημάτων
και μειονεκτημάτων του, είναι ένα «εργα-
λείο» στρατηγικής που επηρεάζει τους γεω-
πολιτικούς συσχετισμούς, μη έχοντας σχέση

με τα όσα εξυπηρετούν οι προαναφερθείσες
μορφές ενέργειας.

Η πράσινη μετάβαση στην ΕΕ αναμένεται να μειώσει
την κατανάλωση φυσικού αέριου έως το 2050 κατά
30%. Ως εκ τούτου, η χρήση του φυσικού αερίου δεν
πρόκειται να εκμηδενιστεί. Τα κοιτάσματα στη λεκάνη
της Ανατολικής Μεσογείου υπολογίζονται βάσει των
στοιχείων της Γεωπολιτικής Υπηρεσίας των ΗΠΑ από
122 τρισ. έως 277 τρισ. κυβικά πόδια (περίπου 37,1 έως
84,4 τρισ. κυβ. μέτρα) αξίας 700 δισ. δολαρίων περί-
που. Σημαντικό μέρος αυτών έχει επιβεβαιωθεί στην
ΑΟΖ του Ισραήλ, της Κύπρου και της Αιγύπτου και ένα
μέρος τους βρίσκεται εντός της ελληνικής ΑΟΖ.

Συμπερασματικά, η εξάρτηση της ΕΕ από το φυσικό
αέριο δεν πρόκειται να εκλείψει. Οπότε η αυτονόμησή
της κατά το ποσοστό που της προσδίδει ο αγωγός
EastMed θα ήταν σκόπιμο να ενταχθεί στους μακρο-
προθέσμους στόχους της παρά τις όποιες αντίθετες
απόψεις από την άλλη πλευρά του Ατλαντικού που
σχετικά πρόσφατα ακούστηκαν ανατρέποντας τους
αρχικούς σχεδιασμούς του.

Ο πόλεμος Ισραήλ - Χαμάς 
ανασταίνει τον EastMed

τoυ
Δημήτρη 
Μάρδα

Καθηγητής 
Τμήματος 

Οικονομικών 
Επιστημών 

του ΑΠΘ, πρώην
αναπλ. υπουργός

Οικονομικών 
και υφυπουργός

Εξωτερικών
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Η Ελλάδα συμμετέχει
ενεργά σε 
κάθε προσπάθεια 
εκτόνωσης της κρίσης 

Α
πό το Σάββατο 7 Οκτωβρίου, όταν εξαπολύθηκε η σφοδρή
επίθεση από την τρομοκρατική οργάνωση Χαμάς εναντίον
αμάχων στο Ισραήλ με τα αποτρόπαια εγκλήματα που ακο-

λούθησαν, η ανθρωπότητα παρακολουθεί με πολύ έντονη αγωνία και
ανησυχία, μέρα με τη μέρα, τις εξελίξεις στη Λωρίδα της Γάζας, στη
Δυτική Όχθη και ευρύτερα στην περιοχή της Μέσης Ανατολής.

Οι ενδεχόμενοι κίνδυνοι είναι τεράστιοι όχι μόνο για την ασφάλεια
της περιοχής αλλά και για την παγκόσμια ειρήνη, αφού πλέον οι προει-
δοποιήσεις και οι απειλές υπερβαίνουν το Ισραήλ και τη Χαμάς και
αφορούν ολόκληρο τον αραβικό κόσμο, τη Δύση και φυσικά σε όλες τις
περιφερειακές χώρες, ανάμεσα στις οποίες είναι η Ελλάδα, η Κύπρος

και η Τουρκία. Οι επιθέσεις της Χεζμπολάχ με την
κάλυψη του Ιράν συνεχίζονται προς το Ισραήλ. Από
την Τεχεράνη εκπέμπονται φιλοπολεμικά μηνύμα-
τα εναντίον του Ισραήλ και οι Ηνωμένες Πολιτείες
της Αμερικής προειδοποιούν ότι μια ανάμειξη άλ-
λων δυνάμεων -πέραν των ήδη εμπλεκομένων-
μπορεί να οδηγήσει σε μια γενικευμένη σύγκρου-
ση. Αμερικανικά αεροπλανοφόρα βρίσκονται στην
περιοχή και οι επισκέψεις ηγετών της Δύσης στο
Τελ Αβίβ, όπως αυτή του Αμερικανού προέδρου
Τζο Μπάιντεν, του Γερμανού καγκελάριου Όλαφ
Σολτς, του Γάλλου προέδρου Εμανουέλ Μακρόν
αλλά και του Έλληνα πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη δείχνουν την κρισιμότητα της κατάστα-
σης, η οποία φαίνεται ότι έως τώρα βρίσκεται
εκτός ελέγχου.

Σε όλα αυτά έρχεται να προστεθεί ο ρόλος της Τουρ-
κίας. Η γειτονική χώρα έχει στραφεί εναντίον του Ισ-
ραήλ και των ΗΠΑ και έχει πάρει μια σαφή θέση υπέρ
της Χαμάς, επιζητώντας να διαδραματίσει έναν ρόλο

περιφερειακής δύναμης στην ευρύτερη περιοχή.

Η Ελλάδα συμμετέχει ενεργά σε κάθε προσπάθεια εκτόνωσης της
κρίσης. Η ελληνική πλευρά προτάσσει παντού την ανάγκη για αποκλι-
μάκωση και εκφράζει την έντονη ανησυχία της να μην εξελιχθεί η κρί-
ση αυτή σε μια ευρύτερη σύγκρουση. Στην τηλεφωνική επικοινωνία
του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη με τον Αμερικανό υπουργό
Εξωτερικών Άντονι Μπλίνκεν, ο πρώτος επανέλαβε τη θέση της Ελλά-
δας για την καταδίκη της τρομοκρατίας της Χαμάς, το δικαίωμα του Ισ-
ραήλ στην αυτοάμυνα αλλά και την αυξημένη ανησυχία του για την
προστασία των αμάχων. Η Ελλάδα έχει επισημάνει επίσης τις συνέπει-
ες που θα είχε μια ανθρωπιστική και προσφυγική κρίση για την ευρύ-
τερη περιοχή, για την Αίγυπτο, για την Ιορδανία αλλά και για την ίδια την
Ευρωπαϊκή Ένωση. Τέλος, η επίσημη ελληνική θέση είναι υπέρ της
λύσης των δύο κρατών στην περιοχή, στο πλαίσιο των αποφάσεων του
Οργανισμού Ηνωμένων Εθνών και του Διεθνούς Δικαίου. Επιδίωξη
όλων είναι υπάρξουν αποκλιμάκωση και μια προσωρινή εκεχειρία
προκειμένου τα όπλα να δώσουν τον λόγο σε πολιτικές λύσεις, κάτι
που φαίνεται ιδιαίτερα δύσκολο υπό τις παρούσες συνθήκες. 

τoυ
Κωνσταντίνου 
Π. Γκιουλέκα

Βουλευτής 
Θεσσαλονίκης,

πρώην υπουργός,
πρώην πρόεδρος

Επιτροπής 
Εθνικής

Άμυνας και
Eξωτερικών
Yποθέσεων 
της Βουλής
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Δ
ραματική είναι η κατάσταση των
αμάχων στη Λωρίδα της Γάζας,
με τους Παλαιστινίους να εγκα-

ταλείπουν κατά χιλιάδες το βόρειο τμή-
μα, το οποίο οι Ισραηλινοί δηλώνουν
πως είναι πλέον κάτω από τον έλεγχο
του στρατού τους. 

Την ώρα που συνεχίζονται με αμείωτη
σφοδρότητα οι βομβαρδισμοί και οι μάχες
μεταξύ Ισραηλινών και Χαμάς, ένα τεράστιο

πλήθος ανδρών και γυναι-
κών, με τα παιδιά τους στην
αγκαλιά, με τα χέρια συνή-
θως άδεια ή έχοντας φορ-
τωθεί τα λιγοστά υπάρχοντά
τους, φεύγουν πως τα νότια,

ενώ μόνο την Τετάρτη εγκα-
τέλειψαν τα βόρεια της Γά-

ζας περίπου 50.000 άνθρωποι. Σύμφωνα με
τον ΟΗΕ, 1,5 εκατομμύριο, από τα 2,4 εκα-
τομμύρια κατοίκους της Λωρίδας της Γάζας,
έχουν εκτοπιστεί λόγω του πολέμου.

Το Ισραήλ ισχυρίζεται πως έχει κατακτή-
σει το βόρειο τμήμα της Λωρίδας της Γάζας,
ενώ κατάφεραν να καταλάβουν έπειτα από
δεκάωρη μάχη ένα προπύργιο της Χαμάς
στον προσφυγικό καταυλισμό της Τζαμπα-
λίγια. Κατά τη διάρκεια της μάχης, όπως λέ-
νε οι Ισραηλινοί στρατιώτες, «κατάσχεσαν
πολλά όπλα, ανακάλυψαν τις εισόδους μιας
σήραγγας, εκ των οποίων η μία, που γειτό-
νευε με έναν παιδικό σταθμό, οδηγεί σε ένα
μεγάλο υπόγειο δίκτυο».

Ανάλογες επιχειρήσεις έγιναν και στην
Μπέιτ Χανούν, ενώ το Ισραήλ υποστηρίζει
πως ο στρατός του βρίσκεται μια ανάσα από
τις υπόγειες εγκαταστάσεις του νοσοκομεί-
ου Αλ Σίφα, όπου θεωρεί πως βρίσκεται το
στρατηγείο της Χαμάς.

Αμερικανοί έπληξαν αποθήκες
πυρομαχικών στη Συρία

Την ίδια ώρα εγκαταστάσεις αποθήκευσης
όπλων στη Συρία έπληξαν οι Αμερικανοί σε
αντίποινα για τις επιθέσεις εναντίον αμερικα-
νικών δυνάμεων στη συριακή και την ιρακινή
επικράτεια. Πρόκειται για το δεύτερο χτύπη-
μα σε δύο εβδομάδες και ενώ οι επιθέσεις
εναντίον βάσεων όπου μετασταθμεύουν
αμερικανικές δυνάμεις έχουν πολλαπλασια-
στεί. Η Ουάσιγκτον διατηρεί ανεπτυγμένους
κάπου 900 στρατιωτικούς της στη Συρία και
άλλους σχεδόν 2.500 στο Ιράκ στο πλαίσιο
επιχειρήσεων εναντίον της τζιχαντιστικής
οργάνωσης Ισλαμικό Κράτος. Εξάλλου προ-
χώρησε στην αποστολή ισχυρών αεροναυτι-
κών δυνάμεων στην περιφέρεια, συμπερι-
λαμβανομένων αεροπλανοφόρων με τις αρ-
μάδες συνοδείας τους, πυρηνικού υποβρυ-
χίου και άλλων στοιχείων, για λόγους «απο-
τροπής». «Οι αμερικανικές ένοπλες δυνά-
μεις κατήγαγαν σε νόμιμη άμυνα πλήγμα
εναντίον εγκατάστασης στην ανατολική Συ-

ρία που χρησιμοποιείται από τους Φρουρούς
της Επανάστασης και οργανώσεις συνδεόμε-
νες με αυτούς», σύμφωνα με ανακοίνωση
του Πενταγώνου που υπογράφεται από τον
Αμερικανό υπουργό Άμυνας Λόιντ Όστιν. Ο κ.
Όστιν διεμήνυσε πως εάν οι επιθέσεις εναν-
τίον των αμερικανικών στρατευμάτων συνε-
χιστούν, οι ΗΠΑ είναι «καθ’ όλα έτοιμες» να
«λάβουν περαιτέρω αναγκαία μέτρα» για να
τα «προστατεύσουν». 

«Εννιά άνθρωποι που εργάζονταν για ορ-
γανώσεις υποστηριζόμενες από το Ιράν
σκοτώθηκαν σε αμερικανικά πλήγματα σε
εγκαταστάσεις που χρησιμοποιούσαν φι-
λοϊρανικές οργανώσεις» στην Ντέιρ Εζούρ,
είπε από την πλευρά του στο Γαλλικό Πρα-
κτορείο ο Ράμι Άμπντελ Ραχμάν, επικεφα-
λής της μη κυβερνητικής οργάνωσης Συρια-
κό Παρατηρητήριο Ανθρωπίνων Δικαιωμά-
των, που εδρεύει στη Βρετανία. 

Ο Αιγύπτιος πρόεδρος
αρνήθηκε την πρόταση των ΗΠΑ

Σε διπλωματικό επίπεδο, ο πρόεδρος της
Αιγύπτου Αμπντέλ Φατάχ αλ Σίσι φέρεται
να απέρριψε πρόταση των ΗΠΑ να αναλά-
βει η Αίγυπτος μετά την ήττα της Χαμάς από
το Ισραήλ τη διαχείριση της ασφάλειας στη
Λωρίδα της Γάζας μέχρις ότου να μπορεί
να είναι έτοιμη η Παλαιστινιακή Αρχή.
Σύμφωνα με δημοσίευμα της «Wall Street
Journal», που επικαλείται υψηλόβαθμους
Αιγύπτιους αξιωματούχους, ο Σίσι και ο
επικεφαλής των υπηρεσιών Πληροφοριών
της Αιγύπτου, Αμπάς Χαμάλ, συζήτησαν
την αμερικανική πρόταση με τον διευθυντή
της CIA Γουίλιαμ Μπερνς στο Κάιρο. Και
ενώ οι μάχες μαίνονται, ένα νοσοκομειακό
πλοίο του Πολεμικού Ναυτικού, στο οποίο
θα υπάρχουν και χειρουργεία, θα αναχω-
ρήσει με προορισμό τη Γάζα από την Ιταλία,
σύμφωνα με τον Ιταλό υπουργό Άμυνας
Γκουίντο Κροζέτο. Πρόκειται για το πλοίο
Vulcano, το οποίο θα δεχθεί τραυματίες
από τη Λωρίδα της Γάζας. Ο Ιταλός υπουρ-
γός πρόσθεσε ότι «στη συνέχεια, σε συμ-
φωνία με τους Παλαιστινίους, πρόκειται να
στηθεί, πάντα στη Γάζα, και νοσοκομείο
εκστρατείας». 

«Δραπετεύουν» 
χιλιάδες Παλαιστίνιοι
από τη Βόρεια Γάζα

Το Ισραήλ υποστηρίζει πως
κατέλαβε την περιοχή και πέτυχε
καίρια χτυπήματα στη Χαμάς, 
ενώ «αγγίζει» και το στρατηγείο
της οργάνωσης

Αντιδράσεις στη Γερμανία 
για την επίσκεψη Ερντογάν

Αντιδράσεις προκαλεί στη Γερμανία ενδεχόμενη επίσκε-
ψη του Ταγίπ Ερντογάν στο Βερολίνο. Η πρόεδρος της Ισ-
ραηλιτικής Πολιτιστικής Κοινότητας Μονάχου και Άνω Βαυα-
ρίας Σαρλότε Κνόμπλοχ επέκρινε την πρόσκληση της γερμανι-
κής κυβέρνησης, κάνοντας λόγο για «λάθος». «Πιστεύω ότι είναι απο-
λύτως λάθος να του προσφέρουμε βήμα στη Γερμανία, ειδικά σε μια περίοδο κατά
την οποία το Ισραήλ απειλείται», δήλωσε η κ. Κνόμπλοχ και τόνισε ότι η Τουρκία
«ήταν ένας σημαντικός σύμμαχος της Δύσης, αλλά τώρα απομακρύνεται από αυτήν».
«Υποψιάζομαι», ανέφερε η ίδια, «ότι η Τουρκία βρίσκεται τώρα στο πλευρό του
Ιράν». Ο Τούρκος πρόεδρος αναμένεται να επισκεφθεί το Βερολίνο στις 17 και 18 Νο-
εμβρίου, στη σκιά των πρόσφατων δηλώσεών του περί «εγκλημάτων πολέμου» του
Ισραήλ τα οποία «συγκαλύπτει» η Δύση και περί «γενοκτονίας από τους Εβραίους»
στη Λωρίδα της Γάζας. Στο ίδιο πνεύμα, ο κ. Ερντογάν εξέφρασε την άποψη ότι η Χα-
μάς δεν είναι τρομοκρατική οργάνωση, αλλά μια απελευθερωτική ομάδα που αγωνί-
ζεται για να προστατεύσει τη χώρα και τους πολίτες της. Σημειώνεται ότι πριν από
μερικές μέρες ο γενικός γραμματέας του συγκυβερνώντας κόμματος των Φιλελευ-
θέρων Μπιζάν Τζιρ-Σαράι εξέφρασε σοβαρές επιφυλάξεις στο ενδεχόμενο επίσκε-
ψης του προέδρου Ερντογάν στη Γερμανία κατά τα μέσα Νοεμβρίου. «Η συνεχής ρη-
τορική μίσους του Ερντογάν κατά του Ισραήλ και η αλληλεγγύη του με την τρομοκρα-
τική οργάνωση Χαμάς είναι απαράδεκτες. Αυτό πρέπει να έχει επιπτώσεις και δεν
πρέπει να το αγνοήσει η γερμανική κυβέρνηση», δήλωσε ο Τζιρ-Σαράι στο DPA.

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη
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Α
νατριχίλα προκαλούν οι λεπτομέρειες
από την άγρια δολοφονία της εγκύου
Φαίης Μπακογιώργου, που βρέθηκε

νεκρή και τυλιγμένη σε κουβέρτα τον Οκτώ-
βριο του 2021. Ο πατέρας της
μιλά στην «Political» για το τι
ακριβώς συνέβη στο παιδί
του, με τον ίδιο από την πρώ-
τη στιγμή να πιστεύει πως
επρόκειτο για δολοφονία.

«Η Φαίη δεν γυρίζει πίσω.
Ήρθε η ώρα της δικαίωσης.
Ευχαριστώ τη δικηγόρο μου

Βούλα Δημητριάδου για τον μεγάλο αγώνα
που έκανε για να φτάσει η στιγμή να συλλη-
φθούν δυστυχώς η πρώην σύζυγός μου και οι
συνεργοί της», μας είπε αρχικά και συνέχισε:
«Από την πρώτη στιγμή ήξερα πως κάποιοι
έκαναν κακό στο παιδί μου. Δεν υπήρχε περί-
πτωση να το αφήσω να περάσει έτσι. Οι υπο-
ψίες μου και το ένστικτό μου με οδηγούσαν
και η αγάπη του παιδιού μου που χάθηκε με
κρατούσαν όρθιο και ζωντανό… για να βρω
ποιοι εμπλέκονται στον θάνατό του».

Από την πλευρά της η δικηγόρος του πατέρα
Βούλα Δημητριάδου μας είπε: «Όταν μου ανε-
τέθη η υπόθεση της Φαίης από τον πατέρα της
και είχα κάποια σημαντικά στοιχεία από την
έρευνα που διεξήγαγε ο ιδιωτικός ερευνητής
Χάρης Βεραμόν, ήμουν πεπεισμένη ότι η Φαίη
κακοποιήθηκε συστηματικά εν ζωή και πως
ήταν ανθρωποκτονία. Δυστυχώς υπήρξε ολι-
γωρία από την προανακριτική αρχή και ελλι-
πής έρευνα, με αποτέλεσμα να χαθεί πολύτι-

μος χρόνος αναφορικά με την περισυλλογή
και αξιολόγηση ευρημάτων και πειστηρίων.
Πάραυτα μετά την υποβολή της μηνυτήριας
αναφοράς στον εισαγγελέα Πρωτοδικών η
υπόθεση ανατέθηκε στο Τμήμα Ανθρωποκτο-
νιών της ΓΑΔΑ. Με την εκτέλεση των ενταλμά-
των σύλληψης, οι τρεις γυναίκες θα απολογη-
θούν για κακουργηματικές κατηγορίες που
τους αποδίδονται. Εμένα με ενδιαφέρει πέρα

από το ποινικό μέρος της υπόθεσης να μην πα-
ραμείνει η ψυχή της Φαίης στα αζήτητα».

Οι αθόρυβες έρευνες  
της ΕΛΑΣ και η εξιχνίαση

Οι αστυνομικοί του Ανθρωποκτονιών από
την πρώτη στιγμή είχαν καταλάβει ότι η δολο-
φονία της άτυχης γυναίκας έγινε από κάποιο
κοντινό της πρόσωπο. Οι έρευνες έγιναν κά-

τω από άκρα μυστικότητα. Στο κάδρο είχαν
μπει πολλά άτομα από τη στιγμή που κατάλα-
βαν πως πρόκειται για δολοφονική ενέρ-
γεια…

Σύμφωνα με πληροφορίες, ο χαροκαμέ-
νος πατέρας πάλευε χρόνια να τη σώσει
από τις βασανίστριές της, αλλά δεν τα κατά-
φερε. Αυτό τον πονάει ακόμα πιο πολύ!
«Την πίεζαν να πέφτει σε διερχόμενα αυτο-
κίνητα για να παίρνουν αποζημιώσεις», λέ-
νε σε καταθέσεις τους συγκεκριμένα άτομα
από τη γειτονιά.

Σύμφωνα με τους αστυνομικούς, η σπιτο-
νοικοκυρά φέρεται να λειτουργούσε ως μα-
στροπός της 23χρονης Φαίης, αλλά και ως το
άτομο που την ξυλοκοπούσε καθημερινά.
«Ποτέ δεν έχω κάνει κανένα κακό στο παιδί
μου αλλά ούτε και η σπιτονοικοκυρά που μας
φιλοξενεί», φέρεται να υποστηρίζει η μητέρα
της 23χρονης. Μάλιστα, τη σπιτονοικοκυρά
βαρύνει και η κατηγορία της εμπορίας ανθρώ-
που και της επικίνδυνης σωματικής βλάβης.

Καθοριστική η κατάθεση
ενός εκ των παιδιών της

Οι τρεις γυναίκες κατηγορούνται και για τη
δολοφονία μιας ηλικιωμένης, που την ξυλο-
κοπούσαν και έπαιρναν το επίδομα που της
παρεχόταν. Η κατάθεση ενός εκ των παιδιών
της άτυχης 23χρονης «καίει» σπιτονοικοκυρά
και μητέρα.

Ειδικότερα, ένα από τα τρία παιδιά της
23χρονης Φαίης έχει καταθέσει στην αστυνο-
μία τα βασανιστήρια που βίωναν τόσο τα παι-
διά όσο και η μητέρα τους. Η κατάθεση του
παιδιού έγινε παρουσία παιδοψυχολόγου. Το
παιδί φέρεται να υποστήριξε πως η σπιτονοι-
κοκυρά χτυπούσε ενώπιόν του τη μητέρα του. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

«Το παιδί μου δεν γυρίζει πίσω!»

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Την ερχόμενη Δευτέρα θα απολογηθούν ενώπιον της
15ης τακτικής ανακρίτριας Παναγιώτας Πάντου οι τρεις
γυναίκες που κατηγορούνται για τη δολοφονία της 23χρο-
νης Φαίης Μπακογιώργου, η οποία βρέθηκε τον Οκτώβριο
του 2021 νεκρή, τυλιγμένη σε ένα χαλί, σε δρόμο της Κυ-
ψέλης. Πρόκειται για τη μητέρα και την αδελφή του θύμα-
τος και την ιδιοκτήτρια του σπιτιού στο οποίο διέμεναν μαζί
όλες οι γυναίκες.

Χθες οι τρεις κατηγορούμενες οδηγήθηκαν στον εισαγ-
γελέα Εκτέλεσης Ποινών, ώστε να εκτελεστούν τα εντάλματα σύλ-
ληψης που εξέδωσε η ανακρίτρια, μετά από πολύμηνη έρευνα
των διωκτικών Αρχών. Στη συνέχεια οι τρεις γυναίκες οδηγήθη-
καν στο γραφείο της κ. Πάντου, όπου ζήτησαν και έλαβαν προθε-
σμία, προκειμένου να λάβουν γνώση των στοιχείων της δικογρα-
φίας και να προετοιμάσουν τις απολογίες τους.

Η προκαταρκτική έρευνα της Εισαγγελίας και του Τμήματος Αν-
θρωποκτονιών ξεκίνησε μετά τη μήνυση που υπέβαλε ο πατέρας
της άτυχης Φαίης, ο οποίος από την πρώτη στιγμή αναζητούσε

στοιχεία για να εντοπίσει ποιος σκότωσε την κόρη του.
Οι τρεις γυναίκες -η μητέρα, η αδελφή και η σπιτονοικο-

κυρά του θύματος- βαρύνονται με μια σειρά από σοβαρά
αδικήματα, όπως κατά περίπτωση, ανθρωποκτονία από πρό-
θεση διά ενέργειας και με παράλειψη, εμπορία ανθρώπων
κατ’ επάγγελμα, διακοπή κύησης σε βαθμό κακουργήματος,
επικίνδυνη σωματική βλάβη αδύναμου ατόμου, απλή σωμα-
τική βλάβη κατά συρροή, συνέργεια σε εμπορία ανθρώπων.

Σύμφωνα με τις διωκτικές Αρχές, η έκδοση ενταλμάτων
σύλληψης ήταν επιβεβλημένη, καθώς οι τρεις γυναίκες θεωρούν-
ται ύποπτες να τελέσουν νέα αδικήματα. Στο κατηγορητήριο, σύμ-
φωνα με πληροφορίες, γίνεται ιδιαίτερη αναφορά στην «εξαιρετική
βιαιότητα της πράξης και εξακολουθητικότητα των παράνομων
πράξεων» ως προς το αδίκημα της εμπορίας ανθρώπων. 

Εκτός από την υπόθεση δολοφονίας της Φαίης Μπακογιώργου,
οι Αρχές έχουν σχηματίσει δικογραφία και για τον θάνατο μιας
ηλικιωμένης γυναίκας, την οποία φέρεται να φρόντιζε η κατηγο-
ρούμενη ιδιοκτήτρια του σπιτιού-κολαστηρίου. 

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Τη Δευτέρα στον ανακριτή οι τρεις κατηγορούμενες

Ο πατέρας της Φαίης Μπακογιώργου μιλά στην «Political» 
για τον μεγάλο αγώνα που έκανε να βρεθούν οι βασανίστριες 

της κόρης του και να φτάσει στη σύλληψη 
της πρώην συζύγου του και των συνεργών της
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«Δεν μπορούσε να  
μιλήσει από το ξύλο»

Ακόμη και ένας ένοικος της πολυκατοικίας
κατέθεσε πως η σπιτονοικοκυρά χτυπούσε
την 23χρονη με ένα ξύλο, όπως και ένα από τα
τρία παιδιά της. Τα βασανιστήρια που υπέμενε
η 23χρονη από τις αδίστακτες γυναίκες ήταν
καθημερινά. Σε μια κατάθεση αναφέρεται
πως τη χτυπούσαν μέχρι και τον τελευταίο μή-
να της κύησής της. «Πηδούσαν πάνω στην
κοιλιά της», «την πίεζαν να πέφτει σε διερχό-
μενα αυτοκίνητα, προκειμένου να παίρνουν
χρήματα ως αποζημίωση», είναι μερικές από
τις φράσεις ανθρώπων που γνώριζαν πράγ-
ματα και καταστάσεις σχετικά με την οικογέ-
νεια. «Δεν μπορούσε να μιλήσει από το ξύλο
που είχε φάει», υποστήριξε στις Αρχές ένας
από τους γείτονες.

«Βλέπαμε τα παιδιά να κρέμονται από το
μπαλκόνι. Καλέσαμε την πυροσβεστική και
την αστυνομία. Οι αστυνομικοί με εντολή ει-
σαγγελέα μπήκαν στο σπίτι και ρώτησαν την
κυρία που φιλοξενούσε τη Φαίη πόσα παιδιά
υπάρχουν στο διαμέρισμα και εκείνη απάντη-
σε τρία. Όταν όμως μπήκαν μέσα βρήκαν τέσ-
σερα. Είδα τη Φαίη έπειτα από μερικές ημέ-
ρες σε χάλια κατάσταση: με κοντό μαλλί, πολύ
κουρασμένη, με σημάδια στον λαιμό και αί-
ματα. Τη ρώτησα εάν είναι καλά και ίσα που
μου κούνησε το κεφάλι. Δεν μπορούσε να μι-
λήσει η κοπέλα από το ξύλο που είχε φάει.
Ήταν πολύ φοβισμένη. Από τότε δεν την ξανα-
είδα τη Φαίη», σημείωσε ακόμη ένα πρόσωπο
που κατέθεσε στις Αρχές για την κακοποίηση.

Στις 9 Οκτωβρίου 2021, η 59χρονη μητέρα
του θύματος είχε μεταβεί στο Αστυνομικό
Τμήμα Κυψέλης για να δηλώσει την εξαφάνι-
σή της. Η ίδια ανέφερε στους αστυνομικούς
ότι η κόρη της είχε αποχωρήσει από το σπίτι
όπου διέμεναν μαζί στις 20.00 της 7ης Οκτω-
βρίου. Στις 8 Οκτωβρίου, το πτώμα της είχε
βρεθεί σε περιοχή στο κέντρο της Αθήνας.
Την προανάκριση τότε είχε αναλάβει αρχικά
το Αστυνομικό Τμήμα του Αγίου Παντελεήμο-
να, το οποίο παρήγγειλε νεκροψία-νεκροτο-
μή. Ως αιτία θανάτου προσδιορίστηκε το
«πνευμονικό οίδημα» και οι «πρόσφατες
ισχαιμικού τύπου αλλοιώσεις». Από τη νε-
κροψία-νεκροτομή προέκυψε μεταξύ άλλων
ότι επρόκειτο για την 23χρονη, η οποία ήταν
έγκυος και μητέρα.

Μια απίστευτη καταγγελία
έκανε 28χρονη μητέρα στο
Αστυνομικό Τμήμα της Νίκαιας.
Η γυναίκα κατήγγειλε πως
12χρονος ασέλγησε σε βάρος
του 8χρονου γιου της πριν από
λίγες ημέρες. 

Σύμφωνα με αστυνομικές
πηγές, η μητέρα πήγε μαζί με το

παιδί της στο νοσοκομείο της
Νίκαιας όπου εξέτασαν το παιδί
και στη συνέχεια κατέθεσε στις
αστυνομικές Αρχές όσα της
αποκάλυψε ο γιος της.

Το 12χρονο αγόρι, σύμφωνα,
πάντα με όσα κατήγγειλε η μη-
τέρα, εξανάγκασε τον 8χρονο
σε ασελγείς πράξεις. Η υπόθε-
ση θεωρείται πολύ σοβαρή και

την έρευνα ανέλαβε η Υποδιεύ-
θυνση Προστασίας Ανηλίκων.
Το παιδί είναι γιος οικογενει-
ακής φίλης και διατάχθηκε η
διενέργεια ιατροδικαστικής
εξέτασης στον 8χρονο, προκει-
μένου να διαπιστωθεί εάν είναι
βάσιμη η καταγγελία που έκανε
η μητέρα του 8χρονου παιδιού. 

Καταγγελία-σοκ μητέρας 8χρονου 
για ασέλγεια 12χρονου στον γιο της

«Έπαιζα με τους μαθητές, 
δεν άγγιζα, ούτε γαργαλούσα» 
Τ

ον ισχυρισμό ότι γονείς και παιδιά
παρερμήνευσαν ένα «παιχνίδι»
που έδειχνε στους μαθητές στο

πλαίσιο του μαθήματος φυσικής αγωγής
προέβαλε στον ανακριτή ο 30χρονος γυ-
μναστής, ο οποίος κατηγορείται σε βαθ-
μό κακουργήματος για κατάχρηση ανη-
λίκων σε ασέλγεια κατά συρροή.

Ο καθηγητής Φυσικής Αγωγής σε σχο-
λείο του Ασπροπύργου κατά τη διάρκεια
της απολογίας του υποστήριξε ότι είναι

αθώος και απέδωσε τις
καταγγελίες στην προ-
σπάθεια κάποιων γονέ-
ων να τον απομακρύ-
νουν από το σχολείο.
«Δεν άγγιξα ποτέ τους
μαθητές μου. Δεν τους
ακούμπησα, ούτε καν
για να τους κάνω πλάκα,

ούτε τους γαργάλησα. Το μόνο που έκα-
να ήταν να παίζω με τα παιδιά στο πλαί-
σιο της εκπαιδευτικής μου δραστηριότη-
τας», φέρεται να είπε στη σύντομη απο-
λογία του.

Ο 30χρονος αποχώρησε από το ανα-
κριτικό γραφείο χωρίς χειροπέδες. Ανα-
κριτής και εισαγγελέας έκριναν ότι δεν
συντρέχουν λόγοι να κρατηθεί προσωρι-
νά και τον άφησαν ελεύθερο με τους πε-
ριοριστικούς όρους της απαγόρευσης
εξόδου από τη χώρα και της εμφάνισης
σε αστυνομικό τμήμα ανά τακτά χρονικά
διαστήματα. Ο συνήγορος υπεράσπισης

του γυμναστή, Αθ. Μαρίνης, υποστήριξε
ότι «εξαρχής είχε διαπιστωθεί η σαθρό-
τητα του κατηγορητηρίου, η αναλήθεια
των καταγγελιών και περίεργες συμπτώ-
σεις», οι οποίες έφεραν στη θέση του κα-
τηγορούμενου τον εντολέα του. Σύμφω-
να με πληροφορίες από τον έλεγχο στο
σπίτι του γυμναστή δεν εντοπίστηκαν ευ-
ρήματα που να παραπέμπουν σε παιδική
πορνογραφία.

Προσκόμισε γνωμάτευση ότι 
πάσχει από διαταραχή Άσπεργκερ

Οι διωκτικές αρχές προχώρησαν στη
σύλληψη του εκπαιδευτικού μετά από
καταγγελίες οκτώ γονέων μαθητών για
σεξουαλική παρενόχληση κατά τη διάρ-
κεια του μαθήματος. «Δεν επιτρέπω σε
κανέναν να ακουμπήσει χέρι πάνω στο
παιδί μου και πόσω μάλλον μέσα στο
σχολείο. Το να της κατεβάζει την μπλού-
ζα για να της λέει δήθεν “να δούμε τη
γρατζουνιά” ή οτιδήποτε άλλο, όχι, δεν
το επιτρέπω», είχε καταγγείλει μητέρα
μαθήτριας. Άλλος γονέας είχε καταγ-
γείλει πως δέχθηκε παράπονα από την
κόρη του ότι ο συγκεκριμένος δάσκα-
λος τη γαργαλούσε. «Τα κλείδωνε στην
τάξη με ηλιοφάνεια και δεν τα άφηνε να
βγουν έξω, τα έβαζε τιμωρία», είχε πει
μιλώντας στη έκτακτη συνέλευση γονέ-
ων και κηδεμόνων του σχολείου, όπου
αποφασίστηκε οι καταγγελίες να τεθούν
υπ’ όψιν των αστυνομικών και εισαγγε-
λικών αρχών.

Ο κατηγορούμενος καθηγητής Φυσι-
κής Αγωγής φέρεται να προσκόμισε
γνωμάτευση με την οποία δηλώνει ότι
έχει αναπηρία 67% λόγω διαταραχής
Άσπεργκερ. Εκτός από τη δικαστική εμ-
πλοκή βρίσκεται αντιμέτωπος και με την
Ένορκη Διοικητική Εξέταση που διέταξε
το υπουργείο Παιδείας. Έως ότου οι
έρευνες ολοκληρωθούν έχει τεθεί σε
παύση από τα καθήκοντά του.

Τι υποστήριξε στην απολογία
του ο γυμναστής από 
τον Ασπρόπυργο, που

κατηγορείται για κατάχρηση
ανηλίκων σε ασέλγεια 

κατά συρροή - Αφέθηκε
ελεύθερος με όρους

Συναγερμός σήμανε χθες το από-
γευμα στις αρμόδιες αρχές για πτώση
ανεμόπτερου με δύο επιβαίνοντες
στα Χανιά. Στο σημείο έσπευσαν σκά-
φη του Λιμενικού, που πραγματοποί-
ησαν έρευνες για τον εντοπισμό των
επιβαινόντων, από θάλασσα και αέρα,

ενώ στο σημείο δεν επικρατούσαν
ισχυροί άνεμοι, καθώς η έντασή τους
ήταν 2 Μποφόρ. Λίγες ώρες αργότερα
οι δυο άνδρες ανασύρθηκαν από τη
θάλασσα χωρίς τις αισθήσεις τους.

Το αεροσκάφος είχε απογειωθεί
από την περιοχή της Κωπαΐδας με

προορισμό το αεροδρόμιο στο Μάλε-
με. Όμως, επειδή είχε νυχτώσει, ο πι-
λότος έκανε μια στροφή πάνω από το
Κολυμπάρι με σκοπό να προσεγγίσει
τον διάδρομο προσγείωσης από την
πλευρά της θάλασσας, όπου χάθηκε
το σήμα του…

Δύο νεκροί από πτώση ανεμόπτερου στα Χανιά

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com
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Α
υξάνονται και πληθύνονται τα περιστατικά
ηλεκτρονικής απάτης, με τις επιθέσεις στο
πλαστικό χρήμα να φθάνουν το α’ εξάμηνο

του 2023 στις 202.000 και την αξία των συναλλαγών
στα 12,5 εκατ. ευρώ, όταν το αντίστοιχο διάστημα πέ-
ρυσι ο «τζίρος» ήταν 6,2 εκατ. ευρώ και οι υποθέσεις
136.153.

Πρόκειται για διπλασιασμό όσον αφορά την αξία των
συναλλαγών και αύξηση κατά 48,3% ως προς τον αριθ-
μό των υποθέσεων ηλεκτρονικής απάτης.

Η «έκρηξη» της απάτης στις ηλεκτρονικές συναλλα-
γές (είτε πρόκειται για κάρτες πληρωμών είτε για αγο-
ρές μέσω Διαδικτύου) έχει κινητοποιήσει τις τράπεζες
και την Ελληνική Ένωση Τραπεζών, η οποία καλείται
να αντιμετωπίσει νέες μορφές εξαπάτησης του συ-
ναλλακτικού κοινού, που σηματοδοτεί η άνθηση των
ηλεκτρονικών συναλλαγών.

Η Ένωση εφιστά την προσοχή στα λεγόμενα spam,
δηλαδή τα ενοχλητικά-παραπλανητικά emails, τα
οποία έχουν ως στόχο να αποσπάσουν προσωπικά δε-
δομένα (τραπεζικό λογαριασμό, κωδικούς κ.λπ.) από
αφελείς καταναλωτές.

Τα στοιχεία για τις απάτες
Αποκαλυπτικά για την έκταση που έχει πάρει το φαι-

νόμενο είναι τα στοιχεία που περιέχονται στην έκθεση
Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας της Τράπεζας της
Ελλάδος για το α’ εξάμηνο τρέχοντος έτους.

Σύμφωνα με αυτά:
� Καταγράφηκε μια συναλλαγή απάτης ανά 5.200 συ-
ναλλαγές, ενώ σε όρους αξίας 1 ευρώ απάτης ανά
4.000 ευρώ αξία συναλλαγών.
� Ο αριθμός των περιστατικών απάτης που καταγρά-
φηκε ανά δίαυλο συναλλαγής ανήλθε σε 2.705 στις
συναλλαγές ΑΤΜ, σε 26.000 στις πληρωμές POS και
σε 174.000 στις συναλλαγές CNP (χωρίς την κάρτα).
� Η αντίστοιχη αξία των περιστατικών απάτης διαμορ-
φώθηκε σε 900.000 ευρώ στις συναλλαγές ΑΤΜ, σε
2,5 εκατ. ευρώ στις πληρωμές POS και σε 9 εκατ. στις
συναλλαγές CNP (Card-Not-Present).
� Η συντριπτική πλειονότητα των περιστατικών απά-
της αφορά τις συναλλαγές μέσω Διαδικτύου.
� Και στο τρέχον εξάμηνο οι περιπτώσεις διαδικτυα-
κής απάτης αφορούν ως επί το πλείστον συναλλαγές
αγορών από εμπόρους του εξωτερικού με κάρτες που
έχουν εκδοθεί στην Ελλάδα, όπως συνέβαινε και τα
προηγούμενα εξάμηνα.
� Οι οικονομικές ζημίες που προκύπτουν από τις συ-
ναλλαγές απάτης και οι οποίες επιμερίζονται στα συμ-
βαλλόμενα μέρη της συναλλαγής ανάλογα με την

υπαιτιότητά τους ανήλθαν σε 11,4 εκατ. ευρώ το α’ εξά-
μηνο του 2023, αυξημένες κατά 25% συγκριτικά με το
β’ εξάμηνο του 2022 και κατά 105% σε σχέση με το α’
εξάμηνο του 2022.

� Σε ό,τι αφορά τον επιμερισμό τους, διαπιστώνεται ότι
το μεγαλύτερο μέρος της ζημίας επιβαρύνει τους κα-
τόχους-χρήστες καρτών, οι οποίοι κατά το α’ εξάμηνο
του 2023 επωμίστηκαν το 63% της συνολικής ζημίας.
� Οι πάροχοι υπηρεσιών πληρωμών που αποδέχονται
συναλλαγές καρτών επωμίστηκαν το 31% της συνολι-
κής ζημίας, ενώ οι πάροχοι-εκδότες καρτών πληρω-
μών επιβαρύνθηκαν σε ποσοστό 6%.
� Όσον αφορά τις ενεργές κάρτες πληρωμών σε κυ-
κλοφορία, ανήλθαν σε 20,1 εκατ. στις 30 Ιουνίου 2023
και παρουσιάζουν μείωση 2% σε σχέση με τις 31 Δε-
κεμβρίου 2022. Για πρώτη φορά καταγράφεται πτώση
στον αριθμό χρεωστικών καρτών κατά 3% και αύξηση
στον αριθμό πιστωτικών καρτών κατά 1%.
� Μειωμένη εμφανίζεται και η αξία των συναλλαγών
με κάρτες σε σχέση με το β’ εξάμηνο του περασμέ-
νου έτους. Οι συναλλαγές ανήλθαν σε 1,048 δισ. ευ-
ρώ παρουσιάζοντας αύξηση 2%, ενώ η αναλογούσα
αξία διαμορφώθηκε στα 49 δισ. ευρώ καταγράφον-
τας μείωση 3%.
� Ο περιορισμός στη χρήση πλαστικού χρήματος απο-
δίδεται εν πολλοίς στην παγιωμένη ακρίβεια, η οποία
έχει οδηγήσει σε περιορισμό της κατανάλωσης.

Οι ηλεκτρονικοί κλέφτες
αρπάξαν 12,5 εκατ. ευρώ

Διπλάσιος ο «τζίρος» στο α’ εξάμηνο του 2023
με 202.000 επιθέσεις, έναντι του περσινού

αντίστοιχου διαστήματος κατά το οποίο είχαμε
υπεξαίρεση 6,2 εκατ. σε 136.153 υποθέσεις

Οπαδός μεγάλης ομάδας συνελήφθη
χθες το μεσημέρι στην Κυψέλη από στελέ-
χη της ΕΛΑΣ για οπαδικά επεισόδια στην
πόλη του Βόλου. Όπως έλεγαν χθες αστυ-
νομικές πηγές, το τμήμα Αθλητικής Βίας
της Ασφάλειας Αττικής αναμένεται να διε-
ρευνήσει αν είχε εμπλοκή στην υπόθεση
της δολοφονίας του Μιχάλη Κατσουρή.

Ο δικηγόρος του πάντως χθες δήλωσε
πως η σύλληψη του πελάτη του δεν

αφορά τη δολοφονία του Μιχάλη Κα-
τσουρή, αντίθετα έγινε για πλημμέλημα
που τελέστηκε το 2017 και δεν έχει δώ-
σει δείγμα DNA, κάτι που θα κάνει τις
επόμενες ώρες. Σε βάρος του συλλη-
φθέντος εκκρεμούσε απόφαση του Τρι-
μελούς Πλημμελειοδικείου Βόλου με
την οποία καταδικάστηκε σε ποινή φυ-
λάκισης 12 δώδεκα μηνών και χρηματι-
κή ποινή 700 ευρώ. Ο συγκεκριμένος

άνδρας είχε λάβει μέρος στα επεισόδια
στη Νέα Φιλαδέλφεια. Τότε είχε δώσει
κατάθεση στις Αρχές, ενώ είχε αναφερ-
θεί πως είχε μαχαίρι.

Από τα στοιχεία που έχει στα χέρια της η
ΕΛΑΣ εντοπίστηκε ένα μαχαίρι στο ση-
μείο που έλαβε χώρα η τραγωδία στο
οποίο υπάρχει το DNA του Μιχάλη Κα-
τσουρή καθώς και ένα αταυτοποίητο δείγ-
μα. Πλέον αναμένεται η διερεύνηση της
υπόθεσης προκειμένου οι Αρχές να δια-
πιστώσουν αν το αταυτοποίητο γενετικό
υλικό ταιριάζει με το DNA του συλλη-
φθέντος.

Σύλληψη οπαδού στην Κυψέλη - Ερευνάται η εμπλοκή του στον φόνο Κατσουρή
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ΧΑΛΑΕΙ Ο ΚΑΙΡΟΣ
Πού θα πέσουν
ισχυρές βροχές
και καταιγίδες

Έκτακτο δελτίο επιδείνωσης
του καιρού εξέδωσε η Εθνική
Μετεωρολογική Υπηρεσία.
Σύμφωνα με την ΕΜΥ, επιδείνω-
ση θα παρουσιάσει ο καιρός από
σήμερα το μεσημέρι μέχρι αργά
το βράδυ του Σαββάτου με ισχυ-
ρές βροχές και καταιγίδες που
θα συνοδεύονται από χαλαζο-
πτώσεις και μεγάλη συχνότητα
κεραυνών, αρχικά στα νησιά του
Ιονίου και στη Δυτική Πελοπόν-
νησο και βαθμιαία στα υπόλοιπα
δυτικά. Τα φαινόμενα θα επε-
κταθούν σταδιακά προς τα κεν-
τρικά και βόρεια ηπειρωτικά,
καθώς και στο Ανατολικό Αι-
γαίο. Οι άνεμοι στα πελάγη θα
είναι ενισχυμένοι.

Αναλυτικότερα: Ισχυρές βρο-
χές και καταιγίδες προβλέπον-
ται: Σήμερα Παρασκευή από το
μεσημέρι στο Ιόνιο, στην Ήπει-
ρο, στη Δυτική Στερεά και τη
Δυτική Πελοπόννησο. Από τις
απογευματινές ώρες θα επηρε-
αστούν η υπόλοιπη Στερεά και
Πελοπόννησος, τα νησιά του
Ανατολικού Αιγαίου και πιθανόν
τα νότια τμήματα της Θεσσα-
λίας.

Για αύριο Σάββατο από τις
πρωινές ώρες στο Βόρειο Ιόνιο,
στην Ήπειρο, στη Δυτική Μακε-
δονία, στη Δυτική Στερεά, στα
νότια τμήματα της Ανατολικής
Πελοποννήσου και στα Κύθηρα.
Από το μεσημέρι στην Κεντρική
Μακεδονία, στην Ανατολική
Μακεδονία και πιθανόν στη
Θράκη.

Προς το βράδυ τα φαινόμενα
θα εξασθενήσουν στις περισσό-
τερες περιοχές και θα περιορι-
στούν στα νησιά του Ανατολικού
Αιγαίου και στα Δωδεκάνησα.
Άνεμοι νοτίων διευθύνσεων εν-
τάσεως 7 με 8 Μποφόρ θα πνέ-
ουν στο Αιγαίο από τις πρωινές
ώρες του Σαββάτου μέχρι αργά
το απόγευμα.

Τ
ο Ελληνικό Εθνικό Τμήμα της Διε-
θνούς Ενώσεως Αστυνομικών (In-
ternational Police Association)

διοργάνωσε με απόλυτη επιτυχία το 66ο
Παγκόσμιο Συνέδριο (IPA WC 2023) της
Ενώσεως Αστυνομικών στην Αθήνα.

Φιλοξενήθηκε από 24 έως 29 Οκτω-
βρίου στο ξενοδοχείο Wyndham Grand
Athens και χαρακτηρίστηκε από τη συμ-
μετοχή εκπροσώπων αστυνομικών από
68 χώρες-μέλη από τις πέντε ηπείρους.
Ήταν ένα συνέδριο για σεμινάριο. Είναι
χαρακτηριστικό το γεγονός ότι ο συνολι-
κός αριθμός των συμμετεχόντων και των
επισκεπτών ξεπέρασε τα 350 άτομα. Το
συνέδριο είχε άψογη οργάνωση, έγινε
ενώπιον πλήθους κόσμου και χαρακτηρί-
στηκε από έντονη συμμετοχή και αυξημέ-
νο ενδιαφέρον από πλευράς όλων των
παρευρισκομένων.

Ο πρόεδρος Βλάσσης Βαλατσός και το
διοικητικό συμβούλιο του Ελληνικού
Εθνικού Τμήματος της IPA δέχτηκαν θερ-
μά συγχαρητήρια από όλες τις αποστολές
της IPA που δήλωσαν ενθουσιασμένες για
τη μοναδική ελληνική φιλοξενία αλλά και
την άρτια οργάνωση. Άξιο ιδιαίτερης ανα-
φοράς είναι το γεγονός ότι το Ελληνικό
Εθνικό Τμήμα κατάφερε για πρώτη φορά
την ταυτόχρονη εκλογή ενός Έλληνα και
μιας Ελληνίδας, εν ενεργεία αστυνομικών,
στη 10μελή Παγκόσμια Διοίκηση της Ενώ-
σεώς μας (ΙΕΒ).

Η Σοφία Λογαρίδου εξελέγη εσωτερι-
κός ελεγκτής μεταξύ δέκα διαφορετικών υποψηφίων,
οι οποίοι προέρχονταν αντίστοιχα από δέκα διαφορε-
τικές χώρες, καταλαμβάνοντας την πρώτη θέση μετά
την ψηφοφορία. Ο Χρήστος Παργινός ήταν ο δεύτερος
Έλληνας που εξελέγη, καθώς κατέλαβε έπειτα από
ψηφοφορία τη θέση του προέδρου Κοινωνικοπολιτι-
στικής Επιτροπής.

Η ενεργή παρουσία και τα εύσημα 
του Γιώργου Τσούκαλη

Ιδιαίτερη ήταν η παρουσία του Γιώργου Τσούκα-
λη στο συνέδριο της IPA. Ο γνωστός ιδιωτικός
ερευνητής και συγγραφέας πήρε μέρος με την

ιδιότητα του επίτιμου μέλους και είχε ενεργό συμ-
μετοχή στις καθημερινές εργασίες του συνεδρίου
συνομιλώντας με πολλά στελέχη αποστολών του
εξωτερικού. Μάλιστα, μετά το πέρας των εργασιών

ο Γιώργος Τσούκαλης εξέφρασε την
ικανοποίησή του και τον ενθουσιασμό
του για την επιτυχημένη οργάνωση και
το υψηλό επίπεδο που χαρακτήρισε το
συνέδριο. Το «παρών» έδωσαν, μεταξύ
άλλων, η πολιτική και φυσική ηγεσία
του υπουργείου Προστασίας του Πολί-
τη, ο γενικός γραμματέας Δημόσιας Τά-
ξης Μάνος Λογοθέτης, ο εκπρόσωπος
του Αρχηγείου Ελληνικής Αστυνομίας
και γενικός επιθεωρητής Αστυνομίας
Νοτίου Ελλάδος, αντιστράτηγος Νικό-
λαος Σπανουδάκης, και ο παγκόσμιος
πρόεδρος της Διεθνούς Ενώσεως
Αστυνομικών Pierre-Martin Moulin,
καθώς και εκπρόσωποι Τοπικών Διοι-
κήσεων της Διεθνούς Ενώσεως Αστυ-
νομικών, πολλοί επίσημοι αλλά και φί-
λοι της ένωσης. Στη διάρκεια της τελε-
τής αποδόθηκε από τον πρόεδρο του
Ελληνικού Εθνικού Τμήματος Βλάση
Βαλατσό και τον παγκόσμιο πρόεδρο
ΙΡΑ Pierre-Martin Moulin τιμητική
πλακέτα στη χήρα του αειμνήστου Γε-
ωργίου Κατσαρόπουλου,  πρώην παγ-
κόσμιου γενικού γραμματέα του ΙΕΒ,
για την αναγνώριση της προσφοράς του
προς την Ένωση.

«Υπηρετώ διά της φιλίας»
Εντυπωσιακή ήταν η έκθεση αγαθών

(παραδοσιακών προϊόντων, ποτών) και
υλικών - πραγμάτων (σημάτων - εντύπων
Αστυνομικής φύσεως & ΙΡΑ κ.ά.) των χω-

ρών που συμμετείχαν στο συνέδριο.
Η επιτυχής διοργάνωση του Παγκοσμίου Συνε-

δρίου είναι βέβαιο ότι θα αποτελέσει τη «ναυαρχί-
δα» παγκόσμιας προβολής του Εθνικού Τμήματος
και της Ελληνικής Αστυνομίας γενικότερα στο
πλαίσιο της δημιουργίας και καλλιέργειας του
πνεύματος αλληλεγγύης, φιλαλληλίας, αμοιβαίας
κατανόησης, φιλίας αλλά και αδελφοσύνης, μεταξύ
των αστυνομικών και των οικογενειών τους τόσο σε
εθνική όσο και σε παγκόσμια κλίμακα. Μην ξεχνά-
με άλλωστε και το κεντρικό θέμα που χαρακτηρίζει
την IPA και το οποίο δεν είναι άλλο από το «Υπηρε-
τώ διά της φιλίας».

Συνέδριο για... σεμινάριο

Άψογη διοργάνωση από 
το Ελληνικό Εθνικό Τμήμα της

Διεθνούς Ενώσεως Αστυνομικών
του 66ο Παγκόσμιου Συνέδριου 

(IPA WC 2023) στην Αθήνα

Ο γενικός επιθεωρητής Αστυνομίας Νοτίου Ελλάδος, 
αντιστράτηγος Νικόλαος Σπανουδάκης

Τιμητική πλακέτα για την Πολυτίμη Κατσαρόπουλου, 
χήρα του αειμνήστου Γεωργίου Κατσαρόπουλου, 
γενικού γραμματέα του Παγκόσμιου Συμβουλίου, 

από τον Βλάσση Βαλατσό, 
πρόεδρο του Ελληνικού Εθνικού Τμήματος

Το νέο ΔΣ της Παγκόσμιας Ένωσης Αστυνομικών 
με τον πρόεδρο Μάρτιν Χόφμαν και τα μέλη, μεταξύ 

των οποίων και ο Έλληνας Χρήστος Παργινός 

Από αριστερά Γιώργος Αβραμίδης πρόεδρος της ΙPA Σάμου,
στη μέση ο Βλάσσης Βαλατσός, πρόεδρος του Ελληνικού Εθνικού 
Τμήματος, και δεξιά ο Γιώργος Τσούκαλης, επίτιμο μέλος της ΙPA



Ε
ισαγγελική παρέμβαση υπήρξε για τον διαγωνι-
σμό με τα στέγαστρα σε στάσεις του ΟΑΣΘ. Ο
προϊστάμενος της Εισαγγελίας Εφετών Θεσσα-

λονίκης Νίκος Καλλίδης παρήγγειλε προκαταρκτική
εξέταση στον εισαγγελέα Πρωτοδικών, προκειμένου να
διερευνηθεί τι έγινε με διαγωνισμό του Δήμου Θεσσα-
λονίκης που έγινε τον Σεπτέμβριο του 2021 και ακυρώ-
θηκε με απόφαση του Συμβουλίου της Επικρατείας, κα-
θώς σύμφωνα με το αιτιολογικό περιείχε φωτογραφι-
κές διατάξεις.

Ο εισαγγελέας ζήτησε να εξεταστεί τι ακριβώς συνέ-
βη με αυτόν τον διαγωνισμό, ο οποίος εγκρίθηκε από
την αποκεντρωμένη περιφέρεια. Το αδίκημα που εξε-
τάζεται είναι η απιστία.

Τι και αν αναμέναμε τόσο καιρό την πρώτη επίσημη συνάν-
τηση του Κωνσταντίνου Ζέρβα με τον Στέλιο Αγγελούδη; Ο
απερχόμενος και ο νέος δήμαρχος Θεσσαλονίκης αποφάσι-
σαν να τα πουν σε τετ α τετ χωρίς την παρουσία δημοσιογρά-

φων. Μάλιστα, οι πληροφορίες λένε πως μετά την κλειστή συ-
νάντηση δεν θα «διαρρεύσει» ούτε φωτογραφία από το ραντε-
βού τους και φυσικά κανένα επίσημο δελτίο Τύπου με όσα θα
συζητήσουν οι δύο άνδρες. 

Κλειστή συνάντηση Στέλιου Αγγελούδη και Κωνσταντίνου Ζέρβα

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ
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ΠΑΟΚ-ΠΑΣΟΚ: 
Σημειώσατε 1

Από τη στήλη σάς είχαμε ενημερώσει τις
προηγούμενες ημέρες ότι το ΠΑΣΟΚ Θεσσα-
λονίκης διοργάνωνε για χθες σύσκεψη ενημέ-
ρωσης σχετικά με τον Flyover. Έλα όμως που οι
διοργανωτές δεν είχαν προνοήσει ότι θα έπαι-
ζε ο ΠΑΟΚ εκείνη τη μέρα και η πρόσβαση στα
γραφεία της Τούμπας θα είχε δυσκολίες. Έτσι
αναβλήθηκε η σύσκεψη για σήμερα. 

Σειρά επαφών με φορείς 
και εκπροσώπους αρχών

Στο πλαίσιο των επα-
φών που πραγματοποι-
εί με εκπροσώπους
αρχών και φορέων της
Βόρειας Ελλάδας, ο δι-
ευθυντής του Γραφείου
Μακεδονίας του Πρω-
θυπουργού Μιχάλης
Μπεκίρης είχε σειρά συναντήσεων και με-
ταξύ των άλλων είδε τον πρύτανη του Διε-
θνούς Πανεπιστημίου Ελλάδας Σταμάτη
Αγγελόπουλο, τον πρόεδρο της Αγροτικής
Εταιρικής Σύμπραξης Θεσσαλονίκης ΑΕ
Χρήστο Τσιχήτα, τον πρόεδρο του Συνδέ-
σμου Επιχειρήσεων Πληροφορικής Βόρει-
ας Ελλάδας Θεόφιλο Μυλωνά, τον πρόεδρο
του Βιοτεχνικού Επιμελητηρίου Θεσσαλο-
νίκης Αναστάσιο Καπνοπώλη, τον πρόεδρο
της Εταιρείας Μακεδονικών Σπουδών Βα-
σίλη Παππά αλλά και τον πρόεδρο της Ένω-
σης Ξενοδόχων Θεσσαλονίκης Ανδρέα
Μανδρίνο. Παράλληλα συναντήθηκε με
τους δημάρχους Βόλβης Διαμαντή Λιάμα
και Χαλκηδόνας Σταύρο Αναγνωστόπουλο.

Ασταμάτητη Νοτοπούλου 
Αν κάτι της αναγνωρίζουν εχθροί και φίλοι

της Κατερίνας Νοτοπούλου είναι η εργατικό-
τητά της. Αυτή και το επιτελείο της θέλουν να
είναι εκφραστές όσων εκπροσωπούν. Είτε εί-
ναι η Θεσσαλονίκη και ο κεντρικός της δήμος,
είτε παλιά οι άνθρωποι του τουρισμού, είτε
πλέον στον χώρο της κοινωνικής πολιτικής.
Και την ώρα που υπάρχει μπάχαλο στον ΣΥΡΙ-
ΖΑ και μετρούν ποιος θα φύγει και ποιος θα
μείνει, η Κατερίνα Νοτοπούλου καθημερινά
καταθέτει ερωτήσεις στους υπουργούς. 

Σε αναζήτηση γραμματέων 
Αν ισχύσουν όσα ακούγονται για μετά τη

συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, τότε στη Θεσσαλονίκη και τη Βόρεια Ελ-
λάδα ο νέος πρόεδρος και το επιτελείο του θα
αναζητούν όχι απλώς μέλη για να στελεχώ-
σουν τις νομαρχιακές οργανώσεις αλλά και
γραμματείς να τις αναλάβουν. Κοινώς, «μαγα-
ζί υπό διάλυση»… 

Παρέμβαση εισαγγελέα για τον διαγωνισμό 
με τα στέγαστρα σε στάσεις του ΟΑΣΘ

Τι συζήτησαν
Μπεκίρης-Τσακίρης 

Με τον διευθυντή του Γραφείου του Πρω-

θυπουργού, Μιχάλη Μπεκίρη, συναντήθηκε

ο δήμαρχος Ωραιοκάστρου Παντελής Τσα-

κίρης. Παρών στη συνάντηση και ο συντονι-

στής Γιάννης Παπαγεωργίου. Όπως αναφέ-

ρει σε ανάρτησή του ο δήμαρχος, «συζητή-

σαμε για τα έργα που είναι σε εξέλιξη και

για όσα σχεδιάζουμε να υλοποιήσουμε, με

στόχο να κάνουμε τον Δήμο Ωραιοκάστρου

σύγχρονο και λειτουργικό. Ο κ. Μπεκίρης

άκουσε με προσοχή τα θέματα που του έθε-

σα, δεσμεύτηκε ότι θα είναι αρωγός μας και

αποδέχθηκε την πρόσκληση που του απηύ-

θυνα να επισκεφθεί τον τόπο μας».

Συνωστισμός για 
ένα χαμόγελο από

την Μπελούτσι
Πανζουρλισμός επικράτησε στη

Θεσσαλονίκη για τη Μόνικα Μπε-
λούτσι. Ούτε η βροχή δεν πτόησε
τους θαυμαστές της Ιταλίδας σταρ, οι
οποίοι έκαναν ουρές σε κάθε πέρα-
σμά της, προκειμένου να απαθανατί-
σουν μία στιγμή, ένα γέλιο, έναν χαι-
ρετισμό της. Οι 48 ώρες που έμεινε
στην πόλη της έδωσαν ένα ξεχωρι-
στό χρώμα και πολλή τροφή για συ-
ζήτηση! Από τα ωραία που συμβαί-
νουν στη Θεσσαλονίκη.

ΝΔ: Η «ανοιχτή» πόρτα
του γραμματέα της ΚΟ 

Στο γραφείο του στη Βουλή υποδέχτηκε ο
Σταύρος Καλαφάτης τον πρόεδρο της Ειδι-
κής Μόνιμης Επιτροπής Περιφερειών Μάνο
Κόνσολα μαζί με εκλεκτούς αυτοδιοικητι-
κούς και επιστήμονες, οι οποίοι ενημέρω-
σαν για τον επιχειρησιακό σχεδιασμό δια-
χείρισης κινδύνων σε περίοδο κλιματικής
κρίσης. Στη συνάντηση συμμετείχαν ο πρό-
εδρος της ΚΕΔΕ, δήμαρχος Αμπελοκήπων-
Μενεμένης Λάζαρος Κυρίζογλου, ο καθη-
γητής και πρόεδρος του ΟΑΣΠ Ευθύμιος
Λέκκας, ο πρόεδρος της ΕΕΤΑΑ Δημήτριος
Μαραβέλιας, ο αντιπρόεδρος του ΙΤΑ, δή-
μαρχος Αμαρουσίου Θεόδωρος Αμπατζό-
γλου και ο γενικός διευθυντής του ΟΑΣΠ
Βασίλης Μώκος.
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Αποκαλυπτική η Πρεζεράκου 
Το σωστό… μομέντουμ της πρό-
τασης του νέου περιφερειάρχη
Αττικής Νίκου Χαρδαλιά στην Έρ-
ρικα Πρεζεράκου και η προτροπή
του να μεταλαμπαδεύσει τη γνώ-
ση της στις γειτονιές της πόλης
κέρδισαν τη θετική απόκρισή της
για να κατέλθει στον αυτοδιοικη-
τικό στίβο. Όπως αποκάλυψε η
νυν περιφερειακή σύμβουλος Ατ-
τικής σε τηλεοπτική εκπομπή,

οχτώ ακόμα φορές τής είχαν «χτυπήσει» την πόρτα! 

Το συναπάντημα
έφερε το ραντεβού  

Η από κοινού παρουσία του
απερχόμενου περιφερειάρχη Πε-
λοποννήσου Παναγιώτη Νίκα με
τον νεοεκλεγέντα Δημήτρη Πτωχό
στην εκδήλωση εγκαινίων της Μο-
νάδας Διαχείρισης Απορριμμάτων
στην Παλαιόχουνη συνέβαλε -υπό
το βλέμμα του πρωθυπουργού- κα-
θοριστικά στον προγραμματισμό
συνάντησής τους. Το μόνο που απο-
μένει είναι να οριστεί η ημερομηνία
του ενημερωτικού ραντεβού στο
πλαίσιο της ανάληψης των καθη-
κόντων του κ. Πτωχού.

Ενισχύεται… υπογείως
Νέα αναβάθμιση της καθαριότητας

στον Δήμο Ηρακλείου Αττικής, που
έχει τοποθετήσει 250 καινούργιους
κάδους τους τελευταίους μήνες. Πα-
ράλληλα, εγκρίθηκε το αίτημα της
δημοτικής αρχής από την Περιφέ-
ρεια Αττικής και το επόμενο διάστη-
μα θα τοποθετηθούν υπογείως επι-
πλέον σημεία στην πόλη.

Καμία μέρα χαμένη
Συνεχίζει τις προπαρασκευαστι-

κές επαφές ο νεοεκλεγείς δήμαρ-
χος Αγίας Παρασκευής Γιάννης Μυ-
λωνάκης, θέλοντας να έχει λύσεις
για την πόλη άμα τη αναλήψει των
καθηκόντων του. Πρόσφατα, εθεάθη
στα γραφεία της ΕΥΔΑΠ, όπου συ-
ναντήθηκε με τον πρόεδρο της εται-
ρείας Γιώργο Στεργίου και συζήτη-
σαν το σοβαρό πρόβλημα δυσοσμίας
που ταλαιπωρεί τους κατοίκους στην
περιοχή του Κοντόπευκου και τρό-
πους αντιμετώπισής του. 

Γαλάνης και ξερό ψωμί για την Ακρίτα
«Έβαλε γοβάκια» και… απάντησε

η βουλευτής Επικρατείας του ΣΥΡΙ-
ΖΑ Έλενα Ακρίτα για την παραπομπή
της στην Επιτροπή Δεοντολογίας.
«Όταν ορίζουμε κομματικούς υπο-
ψήφιους, καλά θα κάνουμε από εδώ
και μπρος να παίρνουμε ένα τηλε-
φωνηματάκι τους τοπικούς βουλευ-
τές που, όσο να πεις, ξέρουν τα “ντό-
πια” καλύτερα», ανέφερε η κ. Ακρίτα
που μένει αμετακίνητη στα πιστεύω
της και στη στήριξη του «γαλάζιου»
απερχόμενου δημάρχου Φιλοθέης-
Ψυχικού, Δημήτρη Γαλάνη. Και η αναμπουμπούλα καλά κρατεί…

Ε
βδομάδα τουρισμού είναι αυτή που
διανύουμε με αιρετούς και στελέχη
του τουρισμού να βρίσκονται στο

Λονδίνο και τη World Travel Market, προσδο-
κώντας τη σύναψη δυνατών συμφωνιών που
θα αναβαθμίσουν το τουριστικό προϊόν της
εκάστοτε περιοχής. Στη βρετανική πρω-
τεύουσα βρίσκεται και ο δήμαρχος Σκιάθου
Θοδωρής Τζούμας, ο οποίος μόνο ικανοποι-
ημένος μπορεί να νιώθει τόσο για την επιτυ-
χημένη καμπάνια που δημιουργήθηκε προ-
βάλλοντας το νησί όσο και για το deal της αύ-
ξησης των πτήσεων το ερχόμενο καλοκαίρι.
Έξι νέες πτήσεις ανά βδομάδα από το Ηνωμέ-
νο Βασίλειο προς Σκιάθο είναι ένας μεγάλος
αριθμός, που θα ενισχύσει τον τουρισμό αλλά
και την ανταγωνιστικότητα του προορισμού
την επόμενη τουριστική σεζόν. Οπότε δικαιο-
λογημένα τα χαμόγελα του δημάρχου μαζί με
την υπουργό Τουρισμού και «φίλη της Σκιά-
θου» Όλγα Κεφαλογιάννη.

Έτοιμος να αντιμετωπίσει τις προκλήσεις των νέων του
καθηκόντων είναι ο νεοεκλεγείς δήμαρχος Μάνδρας-Ει-
δυλλίας Αρμόδιος Δρίκος. Ο 37χρονος δήμαρχος που εξε-
λέγη από τον πρώτο γύρο βρίσκεται σίγουρα σε ένα δύσκολο
χαρτοφυλάκιο μιας περιοχής που έχει δοκιμαστεί τα τελευ-
ταία χρόνια. Για τον λόγο αυτό, αυτήν την προπαρασκευαστι-
κή περίοδο ο κ. Δρίκος σχεδιάζει την επόμενη μέρα με γνώ-
μονα τη βελτίωση της καθημερινότητας αλλά και την ασφά-
λεια της πόλης. Στόχος του, να προστατευτεί η δημοτική κοι-
νότητα, δίνοντας προτεραιότητα στα ζητήματα αντιπλημμυ-
ρικής προστασίας. Όπως αποκάλυψε ο ίδιος, στα άμεσα
σχέδιά του είναι η συγκρότηση 24ωρης ομάδας εκτάκτων
αναγκών που θα βρίσκεται στην πρώτη γραμμή, καθώς και
στην επένδυση σε προηγμένα συστήματα έγκαιρης κοινο-
ποίησης προειδοποιήσεων που θα εντοπίζουν συμβάντα
που χρήζουν άμεσης επέμβασης.

Δήμος Μάνδρας-Ειδυλλίας

Σχεδιάζει 24ωρη ομάδα έκτακτων 
αναγκών ο νέος δήμαρχος

Σε ποιον δήμο της
Περιφέρειας

Πελοποννήσου έπεσε
«τσουχτερό» πρόστιμο από την
Εθνική Αρχή Διαφάνειας για
κακοποίηση ζώων σε εκδήλωση
αναπαράστασης εθίμου; 

«Πετάει» η ΣκιάθοςΠενταετία-πρόκληση 
για την Αγαπητού 

Αποφασισμένη να κάνει το άνοιγμα
στην κοινωνία του Χαλανδρίου παρου-
σιάστηκε η Κρίστη Αγαπητού σε απο-
λογιστική συγκέντρωση της παράτα-
ξής της. Η επικεφαλής της αξιωματι-
κής αντιπολίτευσης χαράσσει τον σχε-
διασμό της επόμενης μέρας με στόχο
έναν σύγχρονο πολιτικό οργανισμό
που θα επικοινωνεί ουσιαστικά με
τους Χαλανδραίους.

Διπλή ενημέρωση 
για Δούκα

Με επίκεντρο την πολιτική προστα-
σία και τη θωράκιση της πρωτεύουσας,
ο νέος δήμαρχος Αθηναίων Χ. Δούκας
προχώρησε σε διπλή συνάντηση στο
υπουργείο Πολιτικής Προστασίας και
την Περιφέρεια Αττικής. Ο νεοεκλε-
γείς δήμαρχος είχε τετ α τετ με τον
υπουργό Β. Κικίλια και τον απερχόμε-
νο περιφερειάρχη Γ. Πατούλη. Κοινή
συνισταμένη των αναφορών τους η
πρόληψη για την αποτελεσματικότερη
προετοιμασία της πόλης απέναντι στα
ακραία φαινόμενα που εμφανίζονται
όλο και συχνότερα εξαιτίας της κλιμα-
τικής αλλαγής. 

Προληπτική δράση με
«θρυλικό» λεωφορείο 

Ένα μουσειακό λεωφορείο, «σήμα
κατατεθέν» του Πειραιά, επιστράτευ-
σε η Διεύθυνση Δημόσιας Υγείας και
Κοινωνικών Υπηρεσιών του δήμου,
μετατρέποντάς το σε κινητό κέντρο
ενημέρωσης. Οι ανυποψίαστοι δημό-
τες φωτογραφήθηκαν με το ιστορικό
«040» και παράλληλα πήραν ενημε-
ρωτικά φυλλάδια με τα προγράμματα
προληπτικής ιατρικής.



Π
ιθανή διόρθωση των τιμών των
ακινήτων αναμένεται εντός
του 2024, λόγω του υψηλού

πληθωρισμού και των επιτοκίων, τα
οποία μειώνουν την αγοραστική δύνα-
μη των νοικοκυριών, ενώ ήδη έχουν

διαμορφωθεί πτωτικές
τάσεις στις περισσότε-
ρες χώρες της Ευρω-
ζώνης. 

Τον κίνδυνο για υπο-
χώρηση των τιμών επι-
σημαίνει η Τράπεζα της
Ελλάδος και στην Έκ-
θεση Χρηματοπιστωτι-

κής Σταθερότητας, επισημαίνοντας
μάλιστα ότι η εκτίμηση αυτή ενισχύε-
ται από το γεγονός ότι φέτος ο ρυθμός
χρηματοδότησης των νοικοκυριών θα
είναι αρνητικός. Ειδικά στα στεγαστι-
κά δάνεια, ο θετικός ρυθμός αύξησής
τους κατά το β’ τρίμηνο του έτους ανα-
κόπηκε στο γ’ τρίμηνο, καθώς ολο-
κληρώθηκε το πρόγραμμα στέγασης
«Σπίτι μου», το οποίο είχε δώσει ώθη-
ση στις τραπεζικές χορηγήσεις. Με
δεδομένη την ολοκλήρωσή του, αλλά
και τα μέτρα περιορισμού της βραχυ-
χρόνιας μίσθωσης, η Τράπεζα της Ελ-
λάδος επισημαίνει ότι έχουν αυξηθεί
οι παράγοντες που μπορούν να συμ-
βάλουν σε διόρθωση των τιμών των
ακινήτων.

Τράπεζα της Ελλάδος
Η τάση στις τιμές των ακινήτων

ήταν έντονα αυξητική κατά το πρώτο
εξάμηνο του έτους, καθώς, σύμφωνα
με τα στοιχεία της Τραπέζης της Ελ-
λάδος, τα οποία βασίζονται στα πλη-
ροφοριακά στοιχεία που αποστέλ-
λουν οι εμπορικές τράπεζες, οι τιμές
των διαμερισμάτων (σε ονομαστι-
κούς όρους) αυξήθηκαν το β’ τρίμηνο
του 2023 κατά 13,9% σε ετήσια βάση,
έναντι αύξησης κατά 11,8% το 2022. Οι

τιμές των νέων διαμερισμάτων (ηλι-
κίας έως 5 ετών) κατά το β’ τρίμηνο
του 2023 αυξήθηκαν με μέσο ετήσιο
ρυθμό 13,8%, ενώ οι τιμές των παλαι-
ών διαμερισμάτων κατά 14,1%. Με
διάκριση κατά γεωγραφική περιοχή,
ισχυροί ετήσιοι ρυθμοί αύξησης στις
τιμές των διαμερισμάτων καταγρά-
φηκαν στα μεγάλα αστικά κέντρα της
χώρας και συγκεκριμένα στη Θεσσα-
λονίκη (16,4%) και σε άλλες μεγάλες
πόλεις (14,6%), οι οποίοι υπερβαίνουν
τον αντίστοιχο μέσο ρυθμό αύξησης
για το σύνολο της χώρας.

Η Τράπεζα της Ελλάδος εξακολου-

θεί να υποστηρίζει ότι οι προσδοκίες
για την ελληνική αγορά οικιστικών
ακινήτων παραμένουν θετικές, παρά
τις αβεβαιότητες στην εγχώρια και την
παγκόσμια οικονομία, κυρίως λόγω
του επενδυτικού ενδιαφέροντος που
εκδηλώνεται βραχυπρόθεσμα κυρίως
από το εξωτερικό. Ωστόσο, το ενδια-
φέρον αυτό εστιάζεται σε συγκεκρι-
μένες προνομιακές θέσεις στο Λεκα-
νοπέδιο της Αττικής και για περιοχές
με τουριστικά χαρακτηριστικά. 

Πρωτοβουλίες
Μεσοπρόθεσμα, οι πρωτοβουλίες

που σχετίζονται με τη στήριξη συγκε-
κριμένων κατηγοριών νοικοκυριών
(πχ, νέοι, ευάλωτες κοινωνικές ομά-
δες) ή με τη συνέχιση του προγράμμα-
τος «Σπίτι μου», για την απόκτηση κα-
τοικίας, μπορούν να τονώσουν τη ζή-
τηση, ενώ σύμφωνα με την ΤτΕ, ενι-
σχυτικά μπορούν να λειτουργήσουν τα
προγράμματα ανακαίνισης παλαιών
κατοικιών («Ανακαινίζω-Εξοικονο-
μώ»), τα οποία συμβάλλουν στη βελ-
τίωση του κτηριακού αποθέματος.

Ωστόσο, επισημαίνει με νόημα ότι η
αγορά οικιστικών ακινήτων σε πολ-
λές χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης
βρίσκεται ήδη σε πορεία σημαντικής
διόρθωσης αναφορικά με τον αριθμό
των συναλλαγών, τις τιμές και τις
αποδόσεις.
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Νέα φιλοσοφία στην παροχή των επιδομάτων ανερ-
γίας προτίθεται να φέρει σύντομα το υπουργείο Εργα-
σίας, ενθαρρύνοντας την προσπάθεια για εξεύρεση ερ-
γασίας και αποθαρρύνοντας όσους θέλουν να είναι κατ’
επάγγελμα «άνεργοι». 

Σε συνέντευξή του στον ραδιοφωνικό σταθμό Real
FM, ο υπουργός Εργασίας Άδωνις Γεωργιάδης δεν διέ-
ψευσε όσα γράφονται για τον νέο τρόπο παροχής των
επιδομάτων. «Όταν φτάσει η ώρα να κάνω ανακοινώσεις

για το θέμα αυτό που είναι πολύ σοβαρό, θα κάνω», είπε
χαρακτηριστικά ο κ. Γεωργιάδης, ενώ το συνολικό πλαί-
σιο βρίσκεται αυτή τη στιγμή υπό επεξεργασία από τους
τεχνοκράτες του υπουργείου. Επιπλέον, προανήγγειλε
σημαντικές αλλαγές στα προγράμματα της Δημόσιας
Υπηρεσίας Απασχόλησης, με στόχο να «τρέξει» με μεγά-
λη ταχύτητα το σκέλος της κατάρτισης, το οποίο είχε
κολλήσει. Με τα νέα προγράμματα και τις προσλήψεις
ανέργων από όλες τις ηλικιακές κατηγορίες, εκτιμάται

ότι μέσα στους επόμενους μήνες ο δείκτης της ανεργίας
μπορεί να γίνει μονοψήφιος. 

Εξάλλου, ο υφυπουργός Εργασίας Πάνος Τσακλόγλου
σε δύο συνεντεύξεις του, στον τηλεοπτικό ΣΚΑΪ και το
ραδιόφωνο του Αθήνα 9,84, ανέδειξε το νέο σύστημα
ενοποίησης των επικουρικών συντάξεων και εξέφρασε
την αισιοδοξία ότι έως το τέλος του έτους θα έχει μπει
τέλος στην ταλαιπωρία χιλιάδων ασφαλισμένων οι οποί-
οι αναμένουν ακόμη την απονομή της σύνταξής τους.

Αλλαγές στα επιδόματα ανεργίας, νέα προγράμματα για μείωσή της

Κάμψη της ζήτησης αναμένεται το 2024 -
Πέφτουν οι τιμές σε πολλές χώρες της Ευρωζώνης

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Σήμα για διόρθωση τιμών στα ακίνητα 
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Σ
τις αρχές του επόμενου έτους ανα-
μένεται να έχει οριστικοποιηθεί το
θεσμικό πλαίσιο για το υδρογόνο,

θέτοντας έτσι τις βάσεις για την ανάπτυξη
μιας ακόμη «πράσινης» αγοράς στην ελ-
ληνική ενεργειακή πραγματικότητα.

Ειδικότερα, όπως ανέφερε ο γενικός
γραμματέας Ενέργειας και Ορυκτών
Πρώτων Υλών του υπουργείου Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας Αριστοτέλης Αϊβα-

λιώτης, μιλώντας στο
συνέδριο του ΔΕΣΦΑ
με τίτλο «Δίκτυα Υδρο-
γόνου: Μετατρέποντας
το Όραμα σε Δράση», η
Ομάδα Εργασίας που
έχει συστήσει το ΥΠΕΝ
βρίσκεται στο στάδιο
ολοκλήρωσης του
πλαισίου, το οποίο κα-

λύπτει κάθε κρίκο της αλυσίδας αξίας
που πρόκειται να αναπτυχθεί στη χώρα
μας για το ανανεώσιμο αέριο.

Επικουρικά για την ανάπτυξη του τομέα
υδρογόνου στη χώρα μας η Πολιτεία σχε-
διάζει, όπως αποκάλυψε ο γγ Ενέργειας
του υπουργείου, να στηρίξει χρηματοδο-
τικά projects «πράσινου» υδρογόνου με
κεφάλαια άνω των 50 εκατ. ευρώ μέσω
του REPowerEU. Αν και τα κονδύλια προ-
ορίζονται είτε για «πράσινο» υδρογόνο εί-
τε για βιοαέριο, το πλέον πιθανό είναι να

αξιοποιηθούν για τη χρηματοδότηση του
πρώτου ανανεώσιμου αερίου, για το
οποίο υπάρχουν πιο ώριμα έργα.

Ενδεικτικό της έμφασης που δίνεται
πλέον στο κομμάτι του υδρογόνου και εν
γένει των ανανεώσιμων αερίων είναι οι
προβλέψεις του αναθεωρημένου Εθνι-
κού Σχεδίου για την Ενέργεια και το Κλί-
μα που μόλις τις προηγούμενες μέρες
κατατέθηκε στις Βρυξέλλες για έγκριση.
Σε αυτό, όπως αποτυπώνεται και στους
στόχους, αναγνωρίζονται επαρκώς η ση-
μασία και ο ρόλος του υδρογόνου στο
ενεργειακό μείγμα της χώρας για τα επό-
μενα χρόνια με συγκεκριμένα «ορόση-
μα» για το 2030 και το 2050. Αναλυτικό-
τερα, το ΕΣΕΚ προβλέπει 1,7 GW πράσι-
νης ενέργειας έως το 2030 που θα κατευ-
θύνεται στην ηλεκτρόλυση για παραγωγή
πράσινου υδρογόνου με στόχο τα 30 GW
έως το 2050.

Οι χρήσεις του
Το ρυθμιστικό πλαίσιο θα περιλαμβάνει

διατάξεις για την αδειοδότηση, το σύστη-
μα πιστοποίησης και γενικώς για όλα τα
θέματα που άπτονται της εφοδιαστικής

αλυσίδας του υδρογόνου.  Επισήμανε δε
πως υπάρχει μέριμνα, με δεδομένη και
την εμπειρία από άλλες τεχνολογίες, να
μην προκύψει ένα «βαρύ» ρυθμιστικό
πλαίσιο και ιδιαίτερα στο κομμάτι της
αδειοδότησης που εντέλει θα δυσχεραί-
νει παρά θα διευκολύνει την ωρίμανση
των έργων.

Ως προς τις χρήσεις του υδρογόνου, ο κ.
Αϊβαλιώτης σημείωσε ότι αυτές είτε μπο-
ρεί να αφορούν αυτούσια χρήση (διυλι-
στήρια, χαλυβουργίες) ή ως πρόδρομος,
ως ενδιάμεσο στάδιο για την παραγωγή
συνθετικών καυσίμων για κατανάλωση
σε τομείς των μεταφορών που δεν μπο-
ρούν να μεταβούν στο «electrification»
αποδοτικά και οικονομικά. Τέτοιοι τομείς
είναι η ναυτιλία και η αεροπλοΐα, καθώς
και οι βαριές οδικές μεταφορές. Ένα
ακόμη ζήτημα που χρήζει απάντησης
μελλοντικά είναι η αξιοποίησή του, αν η
χώρα πετύχει τους στόχους που προβλέ-
πει το ΕΣΕΚ και ξεπερνούν σημαντικά τις
ανάγκες της χώρας.

Όπως ανέφερε ο κ. Αϊβαλιώτης, ήδη
καταγράφονται περιπτώσεις εταιρειών
που εξετάζουν διάφορα σενάρια όπως η

περίπτωση μεγάλης κορεατικής εταιρεί-
ας που εξέφρασε ενδιαφέρον να αγορά-
ζει «πράσινο» υδρογόνο για μετατροπή
σε αμμωνία και εξαγωγή στην Κορέα
ώστε να αξιοποιήσει στα εργοστάσια άν-
θρακα που διαθέτει εκεί προκειμένου να
τα κρατήσει σε λειτουργία. Σε κάθε περί-
πτωση, «αν πετύχουμε πλεόνασμα 14,5
τόνων πράσινου υδρογόνου το 2035, πρέ-
πει να σκεφτούμε πώς θα το υλοποιήσου-
με», ανέφερε χαρακτηριστικά ο γγ του
ΥΠΕΝ. 

Τα σχέδια του ΔΕΣΦΑ
Από την πλευρά της, η διευθύνουσα

σύμβουλος του ΔΕΣΦΑ Μαρία Ρίτα Γκάλι,
ανοίγοντας τις εργασίες του συνεδρίου,
υπογράμμισε την ανάγκη να δημιουργη-
θεί μια οικονομία υδρογόνου, πράγμα
που απαιτεί σημαντικές και συντονισμέ-
νες προσπάθειες τόσο σε εθνικό όσο και
σε ευρωπαϊκό επίπεδο με σαφείς στό-
χους και πλάνο.

Διευκρίνισε δε πως είναι απαραίτητο
να υπάρξουν σχήματα ενίσχυσης. Έκανε
ιδιαίτερη μνεία στους στόχους που τίθεν-
ται στο πλαίσιο του REPowerEU στον
πρώτο διαγωνισμό που διεξήγαγε η ΕΕ
για την προμήθεια ανανεώσιμου αερίου
αλλά και στους αντίστοιχους εθνικούς
διαγωνισμούς που σχεδιάζουν κράτη-μέ-
λη όπως η Γερμανία. 

Με το πρώτο δρομολόγιο βυτιοφόρου οχήματος μετα-
φοράς LNG που «γέμισε» από τη Ρεβυθούσα τη Δευτέρα 6
Νοεμβρίου εγκαινιάστηκε η εμπορική λειτουργία της Υπη-
ρεσίας Φόρτωσης Φορτηγών LNG (LNG Truck Loading)
της Ρεβυθούσας. Γίνεται πλέον πραγματικότητα και στη
χώρα μας η μεταφορά LNG μέσω εικονικού αγωγού, δη-
λαδή η δυνατότητα ανεφοδιασμού σημείων κατανάλωσης
που βρίσκονται σε απόσταση από το ΕΣΦΑ.

Υπενθυμίζεται ότι είχε προηγηθεί η πρώτη δοκιμή καλής
λειτουργίας (performance test) του σταθμού φόρτωσης

φορτηγών LNG, η οποία πραγματοποιήθηκε τον περασμέ-
νο Μάρτιο. Αναλυτικότερα, στη δοκιμή συμμετείχαν τρεις
εταιρείες, η Blue Grid, η ΔΕΠΑ Εμπορίας και η Motor Oil
Hellas, με βυτιοφόρα μεταφοράς LNG. Σύμφωνα με πλη-
ροφορίες, το ενδιαφέρον για τη χρήση της υποδομής είναι
έντονο από «παίκτες» της αγοράς, οι οποίοι επιδιώκουν να
αξιοποιήσουν αυτή την ευέλικτη λύση για να διευρύνουν το
πελατολόγιο στο οποίο προμηθεύουν φυσικό αέριο.

Η μεταφορά LNG μέσω ειδικά σχεδιασμένων βυτιοφό-
ρων καθιστά δυνατή την τροφοδοσία βιομηχανικών κατα-

ναλωτών, σταθμών ανεφοδιασμού οχημάτων φυσικού αε-
ρίου, καθώς και την τροφοδοσία περιοχών που δεν είναι
συνδεδεμένες με το δίκτυο φυσικού αερίου τόσο εντός
Ελλάδος όσο και σε γειτονικές χώρες.

Σε αυτό το πλαίσιο, με βυτιοφόρα LNG σχεδιάζεται να
τροφοδοτούνται τα δίκτυα διανομής που κατασκευάζει η
ΔΕΔΑ στη Δυτική Ελλάδα, και πιο συγκεκριμένα στην Πά-
τρα, το Αγρίνιο και τον Πύργο. Επίσης, σε πρώτη φάση μέσω
εικονικού αγωγού θα τροφοδοτείται το δίκτυο διανομής στη
Φλώρινα.  Μ. Μαστ.

«Γέμισε» το πρώτο βυτιοφόρο LNG από τη Ρεβυθούσα - Ποιες περιοχές θα εξυπηρετήσει η νέα υπηρεσία του ΔΕΣΦΑ

Προ των πυλών το ρυθμιστικό πλαίσιο - 
Μέτρα χρηματοδότησης από την Πολιτεία για τα projects

Γράφει 
o Μιχάλης  

Μαστοράκης
mikle_mastorakis@msn.com

Μπαίνουν οι βάσεις
για ανάπτυξη
της αγοράς
υδρογόνου
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Σ
υμπληρώθηκαν τρία χρόνια από την
ημέρα που το Διοικητικό Συμβούλιο του
ΤΑΙΠΕΔ προχώρησε στην αποσφράγιση

του φακέλου με τη βελτιωμένη οικονομική
προσφορά που είχε καταθέσει το επενδυτικό
σχήμα για την παραχώρηση του δικαιώματος
χρήσης και εκμετάλλευσης του αυτοκινητο-
δρόμου της Εγνατίας Οδού και των τριών κάθε-
των οδικών αξόνων της, και η υπογραφή της
σύμβασης παραμένει ακόμη ένα ερώτημα.

Η ολοκλήρωση των διαδικασιών αναμενόταν
το πρώτο τρίμηνο του επόμενου έτους, ωστόσο,
μάλλον αιφνιδίασε ο υφυπουργός Υποδομών
Νίκος Ταχιάος, ο οποίος σημείωσε, μιλώντας
στη Βουλή, πως σύμφωνα με την πιο πρόσφατη

ενημέρωση που έχει από το
ΤΑΙΠΕΔ φαίνεται πως η εκ-
κρεμότητα της παραχώρη-
σης θα κλείσει μέχρι το τέ-
λος του έτους.

Ο κ. Ταχιάος ανέφερε πως
μέσα στις συμβατικές υπο-
χρεώσεις του επόμενου πα-
ραχωρησιούχου είναι και η

κατασκευή δεύτερου κλάδου του ίδιου δρόμου,
προκειμένου η υπό συζήτηση οδός να λειτουρ-
γήσει ως κλάδος καθόδου από το Πολύκαστρο
προς τη Χαλάστρα και τη Θεσσαλονίκη.

«Αυτό που μας απασχολεί είναι πώς το ΤΑΙ-
ΠΕΔ θα προχωρήσει πολύ γρήγορα στην παρα-
χώρηση και να μην επιβαρυνθεί το ελληνικό
Δημόσιο με μια δαπάνη η οποία είναι του παρα-
χωρησιούχου», υπογράμμισε ο υφυπουργός
Υποδομών κ. Ταχιάος.

Τα μέτρα αποτροπής τροχαίων
Σε ερώτηση που τέθηκε από τον βουλευτή

του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ Στέφανο Παραστατίδη σχε-
τικά με τις καθυστερήσεις υλοποίησης του έρ-
γου του τμήματος της ΠΑΘΕ Πολυκάστρου -
Μαλγάρων και τα μέτρα αποτροπής τροχαίων
δυστυχημάτων, ο υφυπουργός Υποδομών
απάντησε ότι πράγματι είναι ένας δρόμος με
σημαντική επικινδυνότητα, καθώς οι μεγάλες
ευθείες ευνοούν την ανάπτυξη ταχυτήτων,
ωστόσο, όπως επεσήμανε το πρόβλημα έγκει-

ται στην τοποθέτηση των στηθαίων. Ως προς τα
μέτρα αποτροπής, ο υφυπουργός σημείωσε ότι,
ενώ ο βασικός προσανατολισμός του υπουργεί-
ου είναι να προχωρήσει η παραχώρηση και να
προτεραιοποιηθεί το έργο της κατασκευής του
δεύτερου κλάδου, οπότε θα υπάρξουν και
επεμβάσεις στην υφιστάμενη οδό, θα πρέπει να
γίνει συνάντηση με την Τροχαία Θεσσαλονίκης
και Κιλκίς, προκειμένου να συζητηθούν μέτρα
μικρού κόστους που θα βελτιώσουν την κατά-
σταση από άποψη τουλάχιστον οδικής ασφα-
λείας. Παράλληλα τόνισε ότι θα πρέπει να
υπάρχει και ατομική ευθύνη και οι χρήστες να
τηρούν τον Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας.

Η υπογραφή της νέας σύμβασης παραχώρη-
σης αποδεικνύεται μια πολυσύνθετη διαδικα-
σία, καθώς για την ολοκλήρωσή της προϋπόθε-
ση αποτελεί και η αύξηση των διοδίων στον
άξονα. Προβλέπεται η έκδοση Κοινής Υπουργι-
κής Απόφασης για την αύξηση της τιμής των
διοδίων από 3 σε 4 λεπτά ανά χιλιόμετρο, όπως
αναφέρεται και στο αναθεωρημένο πρόγραμμα

αποκρατικοποιήσεων του ΤΑΙΠΕΔ, το οποίο δη-
μοσιοποιήθηκε τον Σεπτέμβριο.

Στα 2.766.100.000 ευρώ 
το συνολικό τίμημα

Ένα επίσης προαπαιτούμενο είναι και η ολο-
κλήρωση της πιστοποίησης στο επίπεδο πέντε
των σηράγγων της Εγνατίας ιδιαίτερα στη δυτι-
κή της πλευρά, σύμφωνα με τα αυστηρότερα
ευρωπαϊκά standards.

Σύμφωνα με τη βελτιωμένη δεσμευτική προ-
σφορά από τον προτιμητέο επενδυτή προβλέ-
πεται η καταβολή εφάπαξ τιμήματος στο ΤΑΙ-
ΠΕΔ που ανέρχεται σε 1.496.100.000 ευρώ. 

Επιπλέον αυτού του ποσού, το σύνολο των
αναμενόμενων ετήσιων εσόδων που θα ει-
σπράξει το ελληνικό Δημόσιο από τη λειτουργία
του αυτοκινητοδρόμου κατά τη διάρκεια της
παραχώρησης εκτιμάται ότι θα υπερβεί τα 850
εκατ. ευρώ, σύμφωνα με τις προβλέψεις του
χρηματοοικονομικού μοντέλου του αναδόχου. 

Ακόμη, οι υποχρεωτικές εργασίες που ο

ανάδοχος υποχρεούται να χρηματοδοτήσει και
να υλοποιήσει σε χρονικό ορίζοντα 5 ετών
ανέρχονται σε ποσό περίπου 420 εκατ. ευρώ.

Αξίζει να σημειωθεί ότι η εν λόγω διαγωνιστι-
κή διαδικασία που διενεργήθηκε από το ΤΑΙΠΕΔ
κατέγραψε το μεγαλύτερο τίμημα που έχει προ-
σφερθεί μέχρι στιγμής για παραχώρηση περι-
ουσιακού στοιχείου του χαρτοφυλακίου του. 

Η συνολική αξία της συμφωνίας παραχώρη-
σης του αυτοκινητοδρόμου της Εγνατίας Οδού
εκτιμάται στα 2.766.100.000 ευρώ, καθώς περι-
λαμβάνει το εφάπαξ τίμημα, τις υποχρεωτικές
επενδύσεις και τα αναμενόμενα έσοδα του ελλη-
νικού Δημοσίου από τη Σύμβαση Παραχώρησης. 

Ο αυτοκινητόδρομος αποτελεί καταλύτη για
τις επενδύσεις της Βόρειας Ελλάδας στους το-
μείς μεταφοράς, βιομηχανίας και τουρισμού.
Διευκολύνει σημαντικά το εμπόριο και τη μετα-
κίνηση στην Ελλάδα, φέρνοντας την Ήπειρο και
τη Δυτική Μακεδονία πιο κοντά στο μητροπολι-
τικό κέντρο της δεύτερης μεγαλύτερης ελληνι-
κής πόλης, της Θεσσαλονίκης, με την υπόλοιπη
Μακεδονία και τη Θράκη.

Σε ευρωπαϊκό επίπεδο ενώνει τα μεγάλα οι-
κονομικά και βιομηχανικά κέντρα της Δύσης με
αυτά της Ανατολής, προσθέτοντας έναν άρρη-
κτο εμπορικό σύνδεσμο μεταξύ τους. Αποτελεί
επίσης συλλεκτήρια οδό για το σύστημα μετα-
φοράς στα Βαλκάνια και τη Νοτιοανατολική Ευ-
ρώπη, καθώς οι Πανευρωπαϊκοί Διάδρομοι IV
(Βερολίνο-Σόφια- Θεσσαλονίκη), IX (Ελσίνκι-
Αλεξανδρούπολη) και Χ (Βιέννη-Βελιγράδι-
Θεσσαλονίκη) καταλήγουν στην Εγνατία Οδό.

Τρέχουν για 
να κλείσει γρήγορα

η παραχώρηση
της Εγνατίας Οδού

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Μέχρι τα τέλη του έτους αναμένεται να πέσουν 
οι υπογραφές, όπως τόνισε ο υφυπουργός Υποδομών 
Νίκος Ταχιάος, «ώστε να μην επιβαρυνθεί το Δημόσιο 
με μια δαπάνη η οποία είναι του παραχωρησιούχου»



Τ
έλος στις ρυθμίσεις με το
«έτσι θέλω» βάζει η κυβέρνη-
ση στις εταιρείες διαχείρισης

απαιτήσεων, ενώ ενισχύεται η «ομ-
πρέλα» προστασίας των ευάλωτων
οφειλετών με την εισαγωγή εννέα
σημαντικών παρεμβάσεων. 

Χθες τέθηκε σε δημόσια διαβού-
λευση το σχέδιο νόμου του υπουρ-
γείου Εθνικής Οικονομίας και Οικο-

νομικών για τους ser-
vicers και όπως δή-
λωσε ο υπουργός Κω-
στής Χατζηδάκης, με
το νέο πλαίσιο, «η κυ-
βέρνηση στοχεύει
στην ολιστική, οριστι-
κή και ουσιαστική
διαχείριση του ιδιωτι-

κού χρέους, θωρακίζοντας τους
πραγματικά ευάλωτους οφειλέτες».
Ειδικότερα, προβλέπονται οι εξής
εννέα παρεμβάσεις:

1. Καθίσταται υποχρεωτική από
την 1η Απριλίου η παροχή από τους
servicers προσωποποιημένης και
αναλυτικής ενημέρωσης προς τους
οφειλέτες για το ύψος της οφειλής,
το ιστορικό των πληρωμών, τις δό-
σεις, το επιτόκιο της ρύθμισης κ.λπ.
Σε περίπτωση παραβίασης της διά-
ταξης θα επιβάλλεται πρόστιμο

500.000 ευρώ και θα αφαιρείται
ακόμη και η άδεια λειτουργία της
εταιρείας.

2. Ο οφειλέτης διατηρεί το δι-
καίωμα να απορρίψει την πρόταση,
ενώ οι πιστωτές μπορούν να την προ-
σβάλουν στα δικαστήρια, εφόσον
διαθέτουν στοιχεία ότι παράμετροι
της αίτησης δεν είναι αληθινές. 

3. Για τα δάνεια με εξασφάλιση
προβλέπεται «κούρεμα» έως και
28%, ενώ το επιτόκιο ορίζεται σε 3%,
σταθερό για 3 έτη, από κυμαινόμενο
που είναι σήμερα. 

4. Αίρεται η υποχρέωση του οφει-
λέτη να πληρώσει τα μισθώματα των
12 ετών σε περίπτωση που ασκήσει
νωρίτερα το δικαίωμα επαναγοράς
ακινήτου. Παράλληλα, προβλέπεται
ότι ο φορέας θα αποκτά τα ακίνητα
με έκπτωση 30% επί της εμπορικής
τους αξίας ή της τιμής πρώτης προ-
σφοράς. Από την έκπτωση αυτή θα

μπορεί να επωφεληθεί στο μέλλον
και ο οφειλέτης κατά την άσκηση του
δικαιώματος επαναγοράς, όπως θα
προσδιοριστεί στη σχετική υπουργι-
κή απόφαση.

5. Όταν υποβάλλεται αίτηση πτώ-
χευσης, θα αναζητούνται αυτόματα
τα οικονομικά στοιχεία του οφειλέτη
από δημόσιους φορείς. Επιπλέον,
μπαίνει ένα σαφές τέλος στη διαδι-
κασία της πτώχευσης με τη διαπί-
στωση της επέλευσης της απαλλα-
γής του πτωχού με πράξη του ειση-
γητή δικαστή.

6. Συστήνεται Μητρώο Παρακο-
λούθησης Ιδιωτικού Χρέους, όπου
θα καταχωρίζονται όλα τα δεδομένα
από δημόσιους και ιδιωτικούς φο-
ρείς που παρέχουν πιστώσεις. 

7. Καθίστανται υποχρεωτικές οι
συναλλαγές των ελεύθερων επαγ-
γελματιών μέσω του συστήματος
άμεσων πληρωμών (IRIS), με σύνδε-
ση του επαγγελματικού λογαρια-
σμού τους. 

8. Οι Εταιρείες Παροχής Πιστώσε-
ων (ΕΠΠ) θα μπορούν να χορηγούν
στεγαστικά ή επιχειρηματικά δάνεια. 

9. Θα δημοσιοποιούνται άμεσα
από την Τράπεζα της Ελλάδος οι επι-
χειρήσεις όπου εντοπίζονται παρα-
βάσεις της νομοθεσίας. 
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Προστασία σε ευάλωτους
από το υπουργείο 
Οικονομικών με 

9 παρεμβάσεις, μεταξύ 
των οποίων και «κούρεμα»

έως και 28%

Φραγμός στους servicers για 
ρυθμίσεις με το… έτσι θέλω! 

Αποκτούν ΑΦΜ πάνω
από 350.000 ανήλικοι 

Πάνω από 350.000 ανήλικοι που έχουν
συμπληρώσει ή πρόκειται να συμπληρώ-
σουν το 12ο έτος της ηλικίας τους, έως τις 31
Δεκεμβρίου, αποκτούν Αριθμό Φορολογικού
Μητρώου από την προσεχή Δευτέρα 13 Νο-
εμβρίου, χωρίς αυτό να σημαίνει ότι έχουν
την υποχρέωση υποβολής φορολογικής δή-
λωσης. Όπως αναφέρει η ΑΑΔΕ, η ταυτοποί-
ηση των ανηλίκων επιτυγχάνεται μέσω των
ηλεκτρονικών συστημάτων της ΗΔΙΚΑ, χω-
ρίς να χρειαστεί οι γονείς τους να προβούν
σε καμία ενέργεια. Μέχρι σήμερα υποβάλ-
λονται πάνω από 80.000 αιτήσεις ετησίως για
χορήγηση ΑΦΜ σε ανήλικα τέκνα. Σε επόμε-
νο στάδιο, αναμένεται να αποδοθεί ΑΦΜ ταυ-
τόχρονα με τη γέννηση των παιδιών. 

Πάμε για 1.000 προϊόντα
με μειωμένη τιμή

Θέμα χρόνου είναι να αυξηθούν οι κωδι-
κοί των προϊόντων που εντάσσονται στο μέ-
τρο της μόνιμης μείωσης τιμής άνω του 5%.
Χθες, ο υπουργός Ανάπτυξης Κώστας Σκρέ-
κας, επισκεπτόμενος σουπερμάρκετ γνω-
στής αλυσίδας, προκειμένου να πραγματο-
ποιήσει αυτοψία για την εφαρμογή του μέ-
τρου, εξέφρασε την ικανοποίησή του, ενώ
ανέφερε ότι μέχρι το βράδυ της Τετάρτης
660 προϊόντα από 53 προμηθευτές είχαν εν-
ταχθεί στο μέτρο, ξεπερνώντας τον αρχικό
στόχο για 500 προϊόντα. Ο υπουργός Ανά-
πτυξης επεσήμανε ότι οι έλεγχοι για την αι-
σχροκέρδεια συνεχίζονται με αμείωτο ρυθ-
μό, ενώ διαβεβαίωσε ότι η κυβέρνηση στη-
ρίζει την επιχειρηματικότητα και θέλει την
κερδοφορία των επιχειρήσεων, αλλά με σε-
βασμό στους κανόνες που επιβάλλονται λό-
γω ειδικών συνθηκών. 

Άνοιξε η πλατφόρμα
για το Youth Pass 

Σε λειτουργία τέθηκε από χθες η πλατ-
φόρμα για τις αιτήσεις χορήγησης του Y-
outh Pass, το οποίο αφορά την παροχή οι-
κονομικής ενίσχυσης 150 ευρώ σε όλους
όσοι έχουν συμπληρώσει το 18ο και το 19ο
έτος της ηλικίας τους, χωρίς εισοδηματι-
κά ή περιουσιακά κριτήρια. Οι αιτήσεις
υποβάλλονται στο vouchers.gov.gr έως
τις 5 Δεκεμβρίου, ενώ οι περίπου 200.000
δικαιούχοι νέοι θα λάβουν την ενίσχυση
έως τις 13 Δεκεμβρίου. Η χρεωστική κάρ-
τα που θα λάβουν οι δικαιούχοι μπορεί να
εξαργυρωθεί σε τουριστικές και πολιτι-
στικές επιχειρήσεις (θέατρα, συναυλίες
κ.λπ.), σε αγορά βιβλίων, εισιτήρια μετα-
φορικών μέσων, ενοικίαση ΙΧ ή σκάφους
αναψυχής κ.λπ. 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Τ
ο νέο διοικητικό συμ-
βούλιο της Άκτωρ μετά
την εξαγορά της από την

Intrakat ανακοινώθηκε την Τε-
τάρτη, με τον Αλέξανδρο Εξάρ-
χου να αναλαμβάνει τη θέση του
προέδρου και διευθύνοντος
συμβούλου. Την Τετάρτη ολο-
κληρώθηκε και τυπικά η από-
κτηση του 100% των μετοχών της
εταιρείας Άκτωρ ΑΤΕ από την
Intrakat έναντι συνολικού τιμή-
ματος 110.813.000 ευρώ, το
οποίο και εξοφλήθηκε πλήρως.

Επιπλέον ποσό 114.000.000
ευρώ, το οποίο αφορά υφιστά-
μενες κατά τον χρόνο ολοκλή-
ρωσης δανειακές υποχρεώσεις
της Άκτωρ προς εταιρείες του
Ομίλου ΕΛΛΑΚΤΩΡ, θα αποπλη-
ρωθεί σταδιακά από την Άκτωρ
με την εγγύηση της Intrakat, εντός 24
μηνών από την ολοκλήρωση της συ-
ναλλαγής (που έγινε χθες).

Επίσης την Τετάρτη συγκροτήθηκε
σε σώμα και πραγματοποίησε την
πρώτη του συνεδρίαση και το νέο δι-
οικητικό συμβούλιο της Άκτωρ με

την εξής σύνθεση: Πρόεδρος και δι-
ευθύνων σύμβουλος Αλέξανδρος
Εξάρχου, αντιπρόεδρος Λουκάς Κα-
ραλής, μέλη Κωνσταντίνος Αδαμό-
πουλος, Παναγιώτης Αντιβαλίδης,
Αντιγόνη Γιόκαρη, Αντώνης Διαματά-
ρης και Λουκάς Παπάζογλου. Παράλ-

ληλα με τη συγκρότηση του νέου
διοικητικού συμβουλίου ανακοι-
νώθηκε και το νέο οργανόγραμμα
της Άκτωρ.

Ο νέος, ισχυρός επιχειρηματι-
κός πυλώνας στις κατασκευές φι-
λοδοξεί να πρωταγωνιστήσει και
να επεκτείνει το αποτύπωμά του
στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, δι-
ευρύνοντας και ενισχύοντας το
χαρτοφυλάκιο δραστηριοτήτων
του και επενδύοντας στην εξω-
στρέφεια, τη βιωσιμότητα και τη
δημιουργία υποδομών που θα εί-
ναι ανθεκτικές στο μέλλον και την
κλιματική αλλαγή.

Ο νέος πυλώνας θα διαθέτει συ-
νολικό ανεκτέλεστο της τάξης των
5 δισ. ευρώ (εκτίμηση για τις
31/12/23) και θα προσφέρει ση-
μαντικές συνέργειες στον τομέα

των κατασκευών, των ΣΔΙΤ, των πα-
ραχωρήσεων και της ενέργειας, με
χαρτοφυλάκιο 370 έργων που βρί-
σκονται σε εξέλιξη, συνδυαστικό κύ-
κλο εργασιών της τάξης του 1 δισ. ευ-
ρώ σε ετήσια βάση και πάνω από
3.000 εργαζομένους.

O Αλέξανδρος Εξάρχου πρόεδρος και CEO της  Άκτωρ 
- Εξόφλησε η Intrakat το ποσό της εξαγοράς

Ισχυρή ήταν η εικόνα που εξέπεμψαν οι
ελληνικές τράπεζες το γ’ τρίμηνο του 2023,
παρουσιάζοντας μεγάλη βελτίωση στα οργα-
νικά προ προβλέψεων έσοδα (Core PPI), σύμ-
φωνα με όσα αναφέρει σε πρόσφατο report
της η NBG Securities. Αναλυτικά, το Core PPI
αντανακλά: Το όφελος από τις αυξήσεις των
επιτοκίων της ΕΚΤ, οι οποίες αντισταθμίζουν
τη μείωση των καθαρών εσόδων από τόκους (NII) λόγω του τερματι-
σμού του προνομιακού επιτοκίου TLTRO (50 μβ). Την επέκταση του
χαρτοφυλακίου δανείων με νέες εκταμιεύσεις άνω των 5,8 δισ. ευ-
ρώ, σωρευτικά. Τα Σταθερά OpEx (q/q), παρά τις πληθωριστικές πιέ-
σεις, που υποστηρίζονται από τις προσπάθειες των τραπεζών να
συγκρατήσουν το λειτουργικό κόστος. Αυτές οι τάσεις υποστηρίχ-
θηκαν και από την αύξηση των εσόδων από αμοιβές λόγω του υψη-

λότερου όγκου εργασιών. Επιπλέον, λέει η N-
BG Securities, η ποιότητα του ενεργητικού
συνέχισε να βελτιώνεται με τον μέσο δείκτη
NPE να μειώνεται κατά 57 μβ (q/q), λόγω των
οργανικών ενεργειών καθώς και των πωλή-
σεων NPE. Τέλος, οι ελληνικές τράπεζες δια-
τήρησαν σταθερά τα κεφάλαιά τους και την
άφθονη ρευστότητά τους, τα οποία μπορούν

να συνεχίσουν να επενδύονται σε περιουσιακά στοιχεία υψηλότε-
ρης απόδοσης. Πάντως, σύμφωνα με τη χρηματιστηριακή, οι μετο-
χές των ελληνικών τραπεζών τυγχάνουν διαπραγμάτευσης με dis-
count έως 26% σε όρους P/TBV, με βάση τις εκτιμήσεις του 2024, σε
σχέση με τον ευρωπαϊκό κλάδο. Επίσης, με discount τυγχάνουν δια-
πραγμάτευσης, της τάξεως του 5%, και σε όρους p/e (με βάση εκτι-
μήσεις του 2024) σε σχέση με τον ευρωπαϊκό τραπεζικό κλάδο.

Αύξηση εσόδων 111% και EBITDA 106%
εμφάνισε στο εννεάμηνο η Ideal, με τα κέρ-
δη προ φόρων να ενισχύονται κατά 84% και
τα κέρδη μετά από φόρους κατά 83%. Σύμ-
φωνα με τη σχετική ανακοίνωση, στα ανω-
τέρω ενοποιημένα αποτελέσματα: (α) περι-
λαμβάνονται τα αποτελέσματα των θυγατρι-
κών: Astir, Coleus, BYTE, ADACOM, IDEAL
Electronics ενώ για την περίοδο 2023 έχουν συμπεριληφθεί και
τα αποτελέσματα της εταιρείας attica και (β) παρουσιάζονται τα

λειτουργικά μεγέθη και ως εκ τούτου δεν
περιλαμβάνεται η επίδραση του IFRS 16.
Στα ενοποιημένα αποτελέσματα περιλαμ-
βάνονται έξοδα, που αφορούν τη λειτουρ-
γία της μητρικής εταιρείας (Holdings), τα
οποία επιβαρύνουν το EBITDA κατά 1,4
εκατ. ευρώ (0,9 εκατ. ευρώ την αντίστοιχη
περσινή περίοδο) και τα κέρδη προ φόρων

κατά 0,7 εκατ. ευρώ (0,1 εκατ. ευρώ την αντίστοιχη περσινή πε-
ρίοδο) και τα οποία δεν έχουν κατανεμηθεί στις επενδύσεις.

Ideal: Αύξηση εσόδων 111% στο εννεάμηνο
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NBG Securities: Ισχυρή η εικόνα των ελληνικών τραπεζών 

Sunlight: Εκτίναξη 201,5% 
στα έσοδα το α’ εξάμηνο

Η Sunlight Group, μέλος του διεθνούς επενδυτι-
κού ομίλου Olympia, πέτυχε ισχυρά οικονομικά
αποτελέσματα το πρώτο εξάμηνο του 2023, επιβε-
βαιώνοντας τη δυναμική ανάπτυξη της εταιρείας με
βιώσιμο τρόπο. Ενώ τα έσοδα αυξήθηκαν κατά
201,5%, τα κέρδη βελτιώθηκαν επίσης σημαντικά
κατά 141%, με ταυτόχρονες σημαντικές επενδύσεις
σε πολλές μελλοντικές καινοτομίες. Ειδικότερα, το
πρώτο εξάμηνο του 2023 χαρακτηρίστηκε από
εκτεταμένες συναλλαγές συγχωνεύσεων και εξα-
γορών, επιτάχυνση του προγράμματος καινοτομίας
και βιώσιμη αύξηση του όγκου πωλήσεων. Συνολι-
κά, τα δύο πρώτα τρίμηνα επενδύθηκαν 93,2 εκατ.
ευρώ σε δραστηριότητες που σχετίζονται με εξαγο-
ρές και συγχωνεύσεις, 48,2 εκατ. ευρώ επενδύθη-
καν το πρώτο εξάμηνο του 2023 σε CAPEX, κυρίως
για την επέκταση της παραγωγής ιόντων λιθίου και
μολύβδου-οξέος.

Public: Ξεκινά 
σήμερα την Black Friday

Σειρά προσφορών ανακοίνωσαν τα Public.gr
από χθες το βράδυ στο πλαίσιο της Black Friday. Σε
σχετική ανακοίνωση γίνεται λόγος για τα πιο δυνα-
τά Black Friday deals σε 2.500.000 προϊόντα. Με-
γαλύτερη γκάμα εκπτωτικών προϊόντων: είδη τε-
χνολογίας, ψυχαγωγίας & lifestyle και οικιακές συ-
σκευές. Μεγαλύτερη λίστα ετοιμοπαράδοτων ει-
δών. Μεγαλύτερη ευκολία αγορών και πληρωμών
με Klarna & Flex Pay. Μεγαλύτερη ποικιλία και για
χριστουγεννιάτικα δώρα: «Η μεγαλύτερη αγοραστι-
κή εμπειρία που περιμένουμε όλη τη χρονιά φτά-
νει, για αυτό συντονίσου στον Νο1 προορισμό αγο-
ρών, στο Public.gr, σήμερα, Παρασκευή 10 Νοεμ-
βρίου, στις 21.00, για να απολαύσεις τη μεγαλύτερη
Black Friday που έχεις φανταστεί». Περισσότερα
από 2.500.000 Black Friday deals θα είναι διαθέσι-
μα σε πραγματικά χαμηλές τιμές.

Συνεργασία Adecco-Microsoft
για την τεχνητή νοημοσύνη

Ο Όμιλος Adecco ανακοίνωσε την υπογραφή
Μνημονίου Κατανόησης (MoU) με τη Microsoft, το
οποίο εστιάζει στην προετοιμασία των εργαζομέ-
νων, καθώς η Γενετική Τεχνητή Νοημοσύνη
(GenAI) αναδιαμορφώνει το εργατικό δυναμικό.
Όπως αναφέρει σχετική ανακοίνωση, το Μνημό-
νιο Κατανόησης σηματοδοτεί ένα απτό περαιτέρω
βήμα στη συνεργασία μεταξύ των δύο οργανι-
σμών, που συνδυάζει την παγκόσμια ηγετική θέση
του Ομίλου Adecco στην ανάπτυξη δεξιοτήτων και
στην απασχόληση με τη βαθιά τεχνογνωσία και
καινοτομία της Microsoft στον τομέα του GenAI.
Άμεση επιδίωξη είναι η ανάπτυξη μιας πλατφόρ-
μας σταδιοδρομίας, η οποία θα υποστηρίζεται από
GenAI, για τη διατήρηση των δεξιοτήτων, της ανα-
γνώρισης και της εργασιακής ικανότητας σε μια
δυναμική αγορά εργασίας. 
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Tιτάν: Αύξηση εσόδων στο 1,89
δισ. ευρώ και υπερδιπλασιασμός
καθαρών κερδών

Διατήρησε την αναπτυξιακή δυναμική του

και κατά το τρίτο τρίμηνο του έτους ο Όμιλος

Τιτάν και κατέγραψε ισχυρά αποτελέσματα,

ιδιαίτερα στην Ελλάδα, στις ΗΠΑ και στη Νοτι-

οανατολική Ευρώπη. Οι πωλήσεις το τρίτο τρί-

μηνο αυξήθηκαν κατά 5,9% σε 663,2 εκατ. ευ-

ρώ, συγκριτικά με τα 626,3 εκατ. ευρώ το προ-

ηγούμενο έτος, ενώ τα κέρδη προ τόκων, φό-

ρων και αποσβέσεων (EBITDA) κατέγραψαν

σημαντική αύξηση ύψους 63,6% έναντι της

αντίστοιχης περιόδου πέρσι και διαμορφώ-

θηκαν σε 155,5 εκατ. ευρώ. Οι αυξημένοι όγ-

κοι, τα θετικά επίπεδα τιμών, η λειτουργική

αποδοτικότητα, το βελτιωμένο ενεργειακό

μείγμα και η συγκράτηση του κόστους ενέρ-

γειας συνέβαλαν αθροιστικά στην αποκατά-

σταση του περιθωρίου κέρδους. Αν και παρα-

τηρήθηκε μερική υποχώρηση του ενεργει-

ακού κόστους σε τομείς όπως των καυσίμων

και της ηλεκτρικής ενέργειας -συγκριτικά με

τα επίπεδα ρεκόρ που καταγράφηκαν το

2022- η αγορά συνέχισε να δέχεται πιέσεις

από τις συνεχιζόμενες αυξήσεις του κόστους

εργασίας, των πρώτων υλών και άλλων παρα-

μέτρων του κόστους παραγωγής. Ωστόσο, η

δυναμική θέση του ομίλου σε αγορές με ανα-

πτυξιακά χαρακτηριστικά διατήρησε αμείωτη

τη ζήτηση τόσο κατά το τρίτο τρίμηνο όσο και

κατά τη διάρκεια του εννεαμήνου. Ως αποτέ-

λεσμα, οι πωλήσεις του ομίλου το εννεάμηνο

του 2023 κατέγραψαν αύξηση 13,9% και δια-

μορφώθηκαν σε 1.892,2 εκατ. ευρώ, ενώ τα

κέρδη EBITDA κατά την ίδια περίοδο διαμορ-

φώθηκαν σε 396,7 εκατ. ευρώ, καταγράφον-

τας σημαντική αύξηση ύψους 71,5% έναντι

του 2022. Τα καθαρά κέρδη του ομίλου μετά

από φόρους και δικαιώματα μειοψηφίας (N-

PAT) υπερδιπλασιάστηκαν και διαμορφώθη-

καν σε 197,6 εκατ. ευρώ, έναντι 89,1 εκατ. ευ-

ρώ κατά το ίδιο διάστημα του 2022. 

Η Olympia Group επενδύει στη Sleed
Τη νέα επένδυσή του στον τομέα του Technology,

Digital Marketing, Content & Data ανακοίνωσε ο
Όμιλος Olympia, μέσω του επενδυτικού βραχίονα
PCP, στηρίζοντας το πλάνο ισχυρής και κερδοφό-
ρας ανάπτυξης της Sleed, ενός από τα μεγαλύτερα
ανεξάρτητα tech & digital agencies στη Νοτιοανα-
τολική Ευρώπη. Όπως αναφέρεται σε σχετική ανα-
κοίνωση, μέσα από τη στρατηγική επένδυση στη
Sleed, ο Όμιλος Olympia διευρύνει σημαντικές συ-
νέργειες για το σύνολο του οικοσυστήματος (Β2Β &
Β2C) και ενισχύει το πολυδιάστατο έργο της Sleed,
που προωθεί νέες τεχνολογίες και εργαλεία ψη-
φιοποίησης, για την ανάπτυξη των επιχειρήσεων.
Με τη στήριξη του Ομίλου Olympia, η Sleed θα συ-
νεχίσει να αναπτύσσει την ταλαντούχα ομάδα των
στελεχών της και να προσφέρει καινοτόμες υπηρε-
σίες υψηλής ποιότητας, που περιλαμβάνουν ένα
ευρύ φάσμα στους τομείς του digital marketing,
του web development, της δημιουργίας περιεχο-
μένου και της ανάλυσης δεδομένων, ενισχύοντας
την ανταγωνιστική της θέση.

Καθαρά κέρδη 3,8 εκατ. 
το 2022 για την ΕΑΒ

Θετικό αποτέλεσμα μετά από φόρους παρουσιάζει
στα οικονομικά στοιχεία της χρήσης 2022 η Ελληνική
Αεροπορική Βιομηχανία ΑΕ. Συγκεκριμένα, για δεύ-
τερη συνεχόμενη χρονιά και ύστερα από πολλά έτη
ζημιογόνων χρήσεων, η ΕΑΒ καταγράφει καθαρά
κέρδη μετά από φόρους 3,8 εκατ. ευρώ. Το 2021 το αν-
τίστοιχο ποσό καθαρών κερδών ήταν 1,5 εκατ. ευρώ
έναντι ζημιών 18,7 εκατ. ευρώ το 2020. Ο κύκλος ερ-
γασιών της χρήσης 2022 διαμορφώθηκε στα 88,9
εκατ. ευρώ έναντι 74,8 εκατ. ευρώ το 2021. Η ΕΑΒ έχει
συνολικό ανεκτέλεστο που φθάνει στα 860 εκατ. ευ-
ρώ, με προοπτική να ξεπεράσει το 1 δισ. ευρώ.

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

ΟΤΕ: Άνοδος 0,7% 
στο προσαρμοσμένο EBITDA

Συνεχιζόμενη αύξηση της κερδοφορίας στην Ελλάδα εμ-
φάνισε ο Όμιλος ΟΤΕ το τρίτο τρίμηνο του 2023, με το προ-
σαρμοσμένο EBITDA (AL) να είναι ενισχυμένο κατά 0,7%.
Ειδικότερα, σύμφωνα με τη σχετική ανακοίνωση, η προ-
σαρμοσμένη κερδοφορία EBITDA (AL) του ομίλου μειώθη-
κε κατά 1,5% στα 352,6 εκατ. ευρώ, με το περιθώριο να δια-
μορφώνεται σε 40%. Στην Ελλάδα, η προσαρμοσμένη κερ-
δοφορία EBITDA (AL) σημείωσε αύξηση 0,7%, στα 348 εκατ.
ευρώ, με ισχυρό περιθώριο EBITDA 42,9%. Στη Ρουμανία, η
προσαρμοσμένη κερδοφορία EBITDA (AL) διαμορφώθηκε
στα 4,6 εκατ. ευρώ, μειωμένη κατά 8 εκατ. ευρώ, κυρίως
εξαιτίας του υψηλότερου κόστους ενέργειας. Το γ’ τρίμηνο
του 2023, τα ενοποιημένα έσοδα του Ομίλου OTE μειώθη-
καν κατά 2,6% και διαμορφώθηκαν σε 881 εκατ. ευρώ. Στην
Ελλάδα, τα έσοδα μειώθηκαν κατά 2,2% στα 811,8 εκατ. ευ-
ρώ, καθώς τα χαμηλότερα έσοδα από υπηρεσίες χονδρικής
και μια προσωρινή πτώση στα έσοδα από έργα ICT αντιστάθ-
μισαν τις θετικές επιδόσεις στην κινητή, τις υπηρεσίες ευ-
ρυζωνικότητας και τις υπηρεσίες τηλεόρασης. Στη Ρουμα-
νία, τα έσοδα μειώθηκαν κατά 7,4% και διαμορφώθηκαν στα
71,1 εκατ. ευρώ, αντανακλώντας την επίδραση από τη μεί-
ωση στα τέλη τερματισμού κινητής τηλεφωνίας καθώς και
προωθητικές ενέργειες σε προηγούμενες περιόδους για τη
συγκράτηση της πελατειακής βάσης.

Νέα ψηφιακή πλατφόρμα 
από την Πειραιώς Leasing

Νέους ορίζοντες στον χώρο της χρηματοδοτικής μίσθω-
σης ανοίγει η Πειραιώς Leasing, με τη διάθεση της ψηφια-
κής πλατφόρμας My Lease. Όπως αναφέρει η τράπεζα, το
My Lease είναι ένα καινοτόμο εργαλείο που επιτρέπει
στους υφιστάμενους πελάτες της Πειραιώς Leasing να δια-
χειρίζονται τις χρηματοδοτικές τους δραστηριότητες με ευ-
κολία, ασφάλεια και αποτελεσματικότητα. Οι πελάτες της
Πειραιώς Leasing έχουν τη δυνατότητα να διεκπεραι-
ώνουν μια ευρεία γκάμα υπηρεσιών ψηφιακά, χωρίς την
ανάγκη φυσικής παρουσίας. Σε αυτές περιλαμβάνονται:
• Συνοπτική εικόνα συναλλακτικής σχέσης
• Αντίγραφο κίνησης λογαριασμού και πίνακας μισθωμάτων
• Αντίγραφο σύμβασης, τιμολογίου κτήσης & τελευταίου μισθώματος
• Ανταλλαγή ηλεκτρονικών εγγράφων σχετικά 
με τις leasing συναλλαγές τους
• Υποβολή νέας αίτησης leasing
• Ηλεκτρονική πιστοποίηση των στοιχείων ταυτότητας, μέσω εφαρ-
μογής e-Gov KYC της ΓΓΠΣ
• Άμεση ενημέρωση (ανακοινώσεις, ειδοποιήσεις, προσφορές).
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Η
δήλωση του Γιάννη Βρούτση πως η κυβέρνηση αυ-
ξάνει τα κονδύλια που θα δοθούν στο Καυταντζό-
γλειο, προκειμένου να γίνει γήπεδο… κανονικό για

να το χρησιμοποιήσει ο ΠΑΟΚ όσο καιρό θα χτίζεται η νέα
Τούμπα στη θέση της παλιάς, προκάλεσε
οργασμό στον «δικέφαλο του Βορρά», κυ-
ρίως μετά την παρέμβαση του ιδιοκτήτη
Ιβάν Σαββίδη. Είναι αποφασισμένος να το
πάρει πάνω του και να τρέξει αυτός το πρό-
τζεκτ του νέου γηπέδου, του προπονητικού
κέντρου στο Σέδες, καθώς και το μεταγρα-
φικό παζάρι του Ιανουαρίου. 

Ο Ιβάν Σαββίδης, που βρίσκεται μόνιμα
στο Ροστόφ τα τρία τελευταία χρόνια, συγκάλεσε έκτακτο
ΔΣ στην ΠΑΕ για συζήτηση επί των τριών θεμάτων που
προαναφέρθηκαν. Όσον αφορά τη νέα Τούμπα, που είναι
και το όνειρο ζωής για τον Πόντιο επιχειρηματία, τα πράγ-
ματα κυλούν όπως ακριβώς τα είχε υπολογίσει. Ο ΠΑΟΚ
θα μετακομίσει στο Καυταντζόγλειο την προσεχή αγωνι-

στική σεζόν, καθότι το γήπεδο του Ηρακλή αναμένεται να
παραδοθεί για χρήση τον προσεχή Ιούνιο σύμφωνα με τον
Γιάννη Βρούτση. Ο οποίος να θυμίσουμε ότι εξασφάλισε
κονδύλια 1.750.000 ευρώ από την κρατική επιχορήγηση,
έναντι μόλις 750.000 ευρώ που ήταν μέχρι πέρσι. Πρώτα
από όλα, βέβαια, στο Καυταντζόγλειο θα γίνει έλεγχος
στατικότητας.

Αυτά τα χρήματα θα τα διαθέσει το κράτος αποκλειστικά
και χωρίς να επιβαρυνθεί ούτε ευρώ η ΠΑΕ ΠΑΟΚ. Διότι
κατά το παρελθόν ο Ιβάν Σαββίδης είχε προθυμοποιηθεί
να αναλάβει η ΠΑΕ τα έξοδα ανακατασκευής του γηπέδου
και να αφαιρεθούν από το ποσό που θα συνέδραμε το κρά-

τος για την κατασκευή της νέας Τούμπας.
Από εκεί και πέρα είναι βέβαιο ότι ο Ιβάν Σαββίδης θα

συζητήσει με την κυβέρνηση χρηματοδότηση μέρους της
κατασκευής της νέας Τούμπας, όπως έγινε με το γήπεδο
της ΑΕΚ, που χρηματοδοτήθηκε από την περιφέρεια. Αν
και είναι νωρίς ακόμα, το σίγουρο είναι πως η ΠΑΕ ΠΑΟΚ
θα ζητήσει χρήματα, παρότι όταν έπεσε η ιδέα προ πέντε
περίπου ετών, ο Ιβάν Σαββίδης είχε δηλώσει ότι θα ανα-
λάμβανε εξ ολοκλήρου τη χρηματοδότηση.

Όσον αφορά το προπονητή κέντρο στη Θέρμη, έγινε μια
καθοριστική επαφή των συνεργατών του Ιβάν Σαββίδη με
τον δήμαρχο Θέρμης Θεόδωρο Παπαδόπουλο. Συζητήθη-
καν θέματα που αφορούν την έκταση του νέου προπονητι-
κού κέντρου, με την υπόθεση να προχωρά πολύ καλά,
όπως τονίζουν οι άνθρωποι της ΠΑΕ ΠΑΟΚ. Και το μόνο
που απομένει πια είναι η μεταγραφική ενίσχυση. Τον Ια-
νουάριο θα αποκτηθεί ένας κεντρικός αμυντικός επιπέδου
Ίνγκασον και ένας σέντερ φορ, καθότι Εκόνγκ και Σαμάρτα
δεν έπεισαν ότι μπορούν να βοηθήσουν. 

Μετά το «δώρο» με το Καυταντζόγλειο 
του υπουργού στον ΠΑΟΚ, ο Σαββίδης 

αναλαμβάνει να τρέξει το πρότζεκτ του νέου
γηπέδου και του προπονητικού κέντρου

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Σέντρα ο Βρούτσης, γκολ ο Ιβάν
Νέα Τούμπα: 



Ο
Γιάννης Αντετοκούνμπο απο-
βλήθηκε στο εντός έδρας ματς
των Μπακς με τους Πίστονς,

αλλά ευτυχώς η ομάδα του νίκησε 120-
118. Μια διαμαρτυρία και ένας πανηγυ-
ρισμός… έστειλαν τον Έλληνα να πα-
ρακολουθήσει τη συνέχεια του αγώνα
από τα αποδυτήρια. Ο Γιάννης δέχθηκε
την πρώτη τεχνική ποινή στο πρώτο
ημίχρονο, επειδή διαμαρτυρήθηκε
στον διαιτητή. Αυτό, όμως, που προκά-
λεσε την αποβολή ήταν ένας πανηγυρι-
σμός στο δεύτερο ημίχρονο, όταν κάρ-
φωσε με δύναμη στο πρόσωπο του Αϊ-
ζέια Στούαρτ και μετά κοίταξε επίμονα
τον αντίπαλό του. Οι διαιτητές τον χρέ-
ωσαν με δεύτερη τεχνική ποινή και ο
«Greek Freak» αποβλήθηκε ενώ το
σκορ ήταν 73-60 υπέρ των Μπακς. Τό-
τε ανέλαβαν δράση ο Λίλαρντ και ο Λό-

πεζ και έδωσαν τη νίκη στους Μπακς.
Ήταν η τέταρτη φορά που ο «Greek

Freak» έπαιρνε την άγουσα για τα απο-
δυτήρια στην καριέρα του.

Αποβλήθηκε ο Γιάννης γιατί πανηγύρισε Τέλος το νοσοκομείο 
και ο γιατρός Θέος

Η ΠΑΕ Ολυμπιακός σε ανακοίνωσή της αναφέ-
ρει ότι διέκοψε τη συνεργασία με το νοσοκομείο
Μετροπόλιταν, θεωρώντας ότι «έπαιξε βρόμικο
ρόλο» στον τραυματισμό του Χουάνκαρ στο δια-
κοπέν ντέρμπι με τον Παναθηναϊκό. Το νοσοκο-
μείο ανήκει σε ιατρικό γκρουπ μαζί με το «Υγεία»
όπου μεταφέρθηκε ο παίκτης του Παναθηναϊ-
κού. Μάλιστα, η ΠΑΕ διέκοψε τη συνεργασία της
και με τον γιατρό της ομάδας Χρήστο Θέο, που
εργάζεται στο συγκεκριμένο νοσοκομείο. 

Έσβησαν τα φώτα στο γήπεδο

Από τα απίθανα που μπορεί να συμβούν στη
Λατινική Αμερική. Στο Περού, η Ουνιβερσιτάριο
επικράτησε 2-0 της Αλιάνσα Λίμα εκτός έδρας
και κατέκτησε το πρωτάθλημα, αλλά δεν μπόρε-
σε να το γιορτάσει όπως θα ήθελε. Και αυτό γιατί
οι γηπεδούχοι, με την ολοκλήρωση του αγώνα,
έκλεισαν όλα τα φώτα στο γήπεδο, προκειμένου
να μην επιτρέψουν στους αντιπάλους τους να κά-
νουν φιέστα μέσα στο «σπίτι» τους.

Έτσι εξηγούνται τα νεύρα
του Ράσφορντ

Συνελήφθη στην Αμερική με την κατηγορία
της ενδοοικογενειακής βίας ο αδελφός και
ατζέντης του Μάρκους Ράσφορντ της Μάντσε-
στερ Γιουνάιτεντ, όπως αποκαλύπτει σε δημο-
σίευμά της η «Telegraph». Η οποία επισημαίνει
ότι για αυτό ο Ράσφορντ έχει νεύρα τον τελευ-
ταίο καιρό και μάλιστα, αποβλήθηκε προχθές
στο ματς με την Κοπεγχάγη.

Τα αποτελέσματα 
στο Champions League

1ος όμιλος: Μπάγερν - Γαλατασαράι 2-1, Κοπεγ-
χάγη - Μάντσεστερ Γιουνάιτεντ 4-3. 2ος όμιλος:
Άρσεναλ - Σεβίλλη 2-0, Αϊντχόφεν - Λανς 1-0. 3ος
όμιλος: Νάπολι - Ουνιόν Βερολίνου 1-1, Ρεάλ Μα-
δρίτης - Μπράγκα 3-0. 4ος όμιλος: Σοσιεδάδ -
Μπενφίκα 3-1, Σάλτσμπουργκ - Ίντερ 0-1. 5ος όμι-
λος: Ατλέτικο Μαδρίτης - Σέλτικ 6-0, Λάτσιο - Φέ-
γενορντ 1-0. 6ος όμιλος: Ντόρτμουντ - Νιούκαστλ
2-0, Μίλαν - Παρί Σεν Ζερμέν 2-1. 7ος όμιλος:
Μάντσεστερ Σίτι - Γιουνγκ Μπόις 3-0, Ερυθρός
Αστέρας - Λειψία 1-2. 8ος όμιλος: Σαχτάρ Ντό-
νετσκ - Μπαρτσελόνα 1-0 , Πόρτο - Αντβέρπ 2-0.

Yankees go home 
Κύμα αντιδράσεων προκάλεσε στο Μάντσεστερ η νέα ήτ-

τα της Γιουνάιτεντ από την Κοπεγχάγη στη Δανία. Προηγή-

θηκε 2-0 και 3-2 και τελικά έχασε 4-3 από τους Δανούς στον

όμιλο του Champions League. Τα social media γέμισαν με

κατάρες για τους ιδιοκτήτες αδερφούς Γκλέιζερ, που τους

καλούν να πουλήσουν τον σύλλογο.

Η αστυνομία ανακοίνωσε ότι εντόπισε και συνέβαλε τον νεαρό που πέταξε κροτίδα
στον αγωνιστικό χώρο στο ντέρμπι Ολυμπιακός - Παναθηναϊκός, με συνέπεια να
τραυματιστεί ο Χουάνκαρ και να διακοπεί ο αγώνας. Η ΠΑΕ Ολυμπιακός
αναμένεται να κινηθεί νομικά κατά του 21χρονου.
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Επιμέλεια: Άλκης Φιτσόπουλος

Συνελήφθη ο… κροτιδοφόρος,
μήνυση ο Ολυμπιακός



Μ
ήνες πάλευε, βουβά, γενναία,
πάντα με την ελπίδα ότι θα τα
καταφέρει και πάλι, αλλά νική-

θηκε. Το γελαστό κορίτσι του θεάτρου, η
ηθοποιός Κάτια Νικολαΐδου, έπειτα από
σκληρή μάχη με τον καρκίνο παραδόθη-
κε το βράδυ της Τετάρτης μονάχη, εξαντ-
λημένη και απογοητευμένη στην αγκαλιά
της σιωπής.

Η είδηση του θανάτου της έπεσε σαν
βόμβα. Ο καλλιτεχνικός κόσμος σοκαρί-
στηκε. Κανείς δεν γνώριζε το παραμικρό
για τη νέα δοκιμασία, με εξαίρεση τους
πολύτιμους λίγους στενούς συγγενείς
και φίλους.

Η κατάσταση της υγείας της 58χρονης
ηθοποιού από τις αρχές του 2023 υπο-
τροπίασε, μπαινόβγαινε στα νοσοκομεία
παλεύοντας με περισσή υπομονή την κα-
κιά αρρώστια. Και κυρίως, αθόρυβα. Τί-
ποτα δεν της χαρίστηκε ως το τέλος. Η
τηλεοπτική «Ερμιόνη Ρήγα» στη σειρά
«Δικαίωση» είχε να διαχειριστεί τον πό-
νο της απώλειας του λατρεμένου της
μπαμπά την προηγούμενη χρονιά αλλά
και την επιστροφή στις χημειοθεραπείες.

Ακόμα και έτσι, εκείνη φορούσε το
λαμπερό της χαμόγελο και μιλούσε ανοι-
χτά για την περιπέτειά της με λόγια καρ-
διάς, δίνοντας θάρρος και ελπίδα σε χι-
λιάδες ανθρώπους: «Είναι βλακεία να μη
λέμε τη λέξη “καρκίνος”. 

Όπως και ότι όλοι οι άνθρωποι πι-
στεύουν ότι είναι φοβερό, δεν θα συμβεί
σε μένα αλλά στον διπλανό μου. Όταν συμ-
βαίνει κι έρχεσαι κοντά στον θάνατο, είναι
κάτι το μαγικό. Δεν περιλαμβάνει μόνο το
ωραίο η λέξη “μαγικό” αλλά και το εξω-
πραγματικό. Συνειδητοποιείς ότι όλο αυτό
που συμβαίνει τώρα, αύριο μπορεί να μην
υπάρχει», δήλωνε πριν ακριβώς δέκα
χρόνια, το 2013.

«Είχα μεγάλη θέληση! Ένιωθα ότι θα
τα καταφέρω, είπα θα ζήσω, δεν πεθαίνω
από αυτό! Ήταν στους λεμφαδένες, είχε
περάσει στον λαιμό και στο κεφάλι…
Ήταν στο τελευταίο στάδιο. Δεν ήθελα να
κρυφτώ, βγήκα και το είπα. Κυκλοφο-
ρούσα φαλακρή!», έλεγε και υπερασπι-
ζόταν την αλήθεια της.

Ήταν η εποχή που όλα πήγαν λάθος. Ο
γάμος της με τον ηθοποιό Οδυσσέα Στα-
μούλη τινάχτηκε στον αέρα. Έχανε δου-
λειές, φίλους, τα όνειρά της «φρέναραν»,
μα δεν έλεγε κουβέντα. Προσπάθησε να
υιοθετήσει ένα παιδάκι, να γίνει μαμά, να
δώσει αγάπη. Μα κι αυτό δεν έγινε ποτέ.
Αυτή τη μεγάλη, συνεχή απογοήτευση, τα
δύσκολα, τα πολλά «όχι», η Κάτια Νικο-
λαΐδου δεν τα μοιράστηκε. Μόνο χαμο-
γελούσε. Ήταν τα μυστικά της και τα κρα-
τούσε για εκείνη. Όσοι την αγάπησαν
πραγματικά, θα την αποχαιρετήσουν τη
Δευτέρα, με ένα ύστατο αντίο.

Το γελαστό κορίτσι 
του θεάτρου έπειτα από σκληρή
μάχη με τον καρκίνο παραδόθηκε 
το βράδυ της Τετάρτης μονάχη,
εξαντλημένη και απογοητευμένη
στην αγκαλιά της σιωπής

Π
ανζουρλισμός για την ομορφότερη γυναίκα του
κόσμου! Η Ιταλίδα ντίβα του παγκόσμιου κινημα-
τογράφου Μόνικα Μπελούτσι κατέφθασε την Τε-

τάρτη στη συμπρωτεύουσα προσκεκλημένη του Φεστιβάλ
Κινηματογράφου Θεσσαλονίκης, μοιράζοντας χαμόγελα
αλλά και απανωτά εγκεφαλικά στον ανδρικό πληθυσμό.
Εκατοντάδες θαυμαστές κατέκλυσαν την οδό
Αριστοτέλους φωνάζοντάς τη με το μικρό της
όνομα ζητώντας επίμονα μια σέλφι, ενώ
τα φλας κινητών και φωτογράφων ανα-
βόσβηναν σαν τρελά.

Με κατεύθυνση το κινηματοθέατρο
«Ολύμπιον» και παρά τα δρακόντεια μέ-
τρα ασφαλείας, η λαμπερή πρωταγωνί-
στρια και τιμώμενο πρόσωπο του φετι-
νού 64ου ΦΚΘ δεν κατάφερε να προ-
σπεράσει το πλήθος, το οποίο χαιρέτησε
με θέρμη, ενθουσιασμό και χειραψίες.

Σταμάτησε η κυκλοφορία 
στο κέντρο

Το κομφούζιο που δημιουργήθηκε στο κέντρο, με
δεκάδες αυτοκίνητα ακινητοποιημένα στους δρόμους, είχε
ως συνέπεια να καθυστερήσει είκοσι ολόκληρα λεπτά στο
προγραμματισμένο ραντεβού της με τον καλλιτεχνικό διευ-
θυντή του φεστιβάλ Ορέστη Ανδρεαδάκη αλλά και με το κοινό
που είχε γεμίσει ασφυκτικά την αίθουσα και την περίμενε με
ανυπομονησία.

Η βραβευμένη σούπερ σταρ, φορώντας μαύρο κοστούμι
(σακάκι και παντελόνι), με τα μακριά μαλλιά της λυτά και γήι-
νο μακιγιάζ, διέσχισε την είσοδο του θεάτρου και στις πρώτες
δηλώσεις της ανέφερε: «Είμαι πολύ χαρούμενη που βρίσκο-
μαι εδώ. Η Ελλάδα είναι βαθιά μέσα στην καρδιά μου!».

Ακολούθησε η sold out προβολή της ταινίας «Μαρία Κάλ-
λας: Επιστολές και αναμνήσεις», στην οποία πρωτα-

γωνιστεί, ενώ χθες το μεσημέρι παρευρέθηκε
στις Αποθήκες -στο λιμάνι της Θεσσαλονίκης-

πραγματοποιώντας ένα εντυπωσιακό ma-
sterclass. Το βράδυ, η λαμπερή ηθοποιός
παρακολούθησε την ταινία «Μαλένα»
(είχε τον πρωταγωνιστικό ρόλο) και
ακολούθως της επιδόθηκε το μέγα τι-
μητικό βραβείο «Χρυσός Αλέξανδρος»
για τη συνολική της προσφορά στην
Έβδομη Τέχνη.

Τα λουλούδια στην κυρία!
Η Μόνικα Μπελούτσι στις διαδρομές της με

τη μαύρη λιμουζίνα μετακινήθηκε υπό άκρα μυ-
στικότητα από και προς το κατάλυμα που διέμενε, προς

αποφυγή συγκεντρώσεων των φαν της. Λέγεται πως φιλοξε-
νήθηκε σε πολυτελέστατο boutique hotel -δεν έχει γίνει γνω-
στό- αλλά οι ένθερμοι θαυμαστές της δεν το έβαλαν κάτω!
Πληροφορίες αναφέρουν πως δεκάδες μπουκέτα λουλούδια
με αφιερώσεις στάλθηκαν στα πιο glamourous ξενοδοχεία
της πόλης με την ελπίδα κάποιων να σταθούν τυχεροί!

Φρενίτιδα και ενθουσιασμός 
για τη Μόνικα Μπελούτσι
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αμπερή επίσημη πρεμιέρα για τη θεατρική
«Εκατομμυριούχο» με πρωταγωνίστρια την
Ελεωνόρα Ζουγανέλη. Το θέατρο «Παλλάς»

υποδέχτηκε την ελίτ της αθηναϊκής κοσμικής ζωής
καθώς και διασημότητες της showbiz με εντυπω-
σιακές haute couture εμφανίσεις.
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Η κοσμική 
Αθήνα στην 

«Εκατομμυριούχο»
Ζουγανέλη

Ελισάβετ Κωνσταντινίδου, Πάνος Μουζουράκης, Νίκος Κουρής, Ελεωνόρα Ζουγανέλη, Χάρις Αλεξίου

Κώστας και Δανιέλα Χατζή
Αλεξάνδρα 

Παλαιολόγου
Ματίνα Νικολάου, 

Βασίλης Πορφυράκης Αιμιλία Υψηλάντη
Δέσποινα Μοιραράκη, 

Θάνος Λούδος Μίνως Μάτσας, Όλγα Κεφαλογιάννη

Λένα Δροσάκη, 
Αθηνά Οικονομάκου

Δέσποινα 
Μαραγκουδάκη, 

Βασίλης 
Χαλακατεβάκης

Λευτέρης Νικόλιζας,
Εβελίνα Νικόλιζα, Μπέσσυ Αργυράκη Έλλη Στάη

Γιώργος και Μαρία 
Χατζηνάσιου

Βίλλυ 
και Γιώργος Θεοφάνους



Η
διαπυητική ιδρωταδενίτιδα (ΔΙ) είναι μια
χρόνια, υποτροπιάζουσα δερματοπάθεια
που εκδηλώνεται με χαρακτηριστικές

φλεγμονώδεις και μη βλάβες στις πτυχές του σώ-
ματος ή άλλες ανατομικές περιοχές, πλούσιες σε
αποκρινείς ιδρωτοποιούς αδένες, όπως οι μα-
σχάλες, οι μηροβουβωνικές πτυχές, η μεσογλου-
τιαία πτυχή, η πρωκτογεννητική περιοχή και οι
πτυχές κάτω από τους μαστούς. 

Στην παθογένειά της εμπλέκονται γενετικοί,
ανοσολογικοί, μικροβιακοί, ορμονικοί και μηχα-
νικοί παράγοντες. Ονομάζεται και ανάστροφη
ακμή λόγω εντόπισης των βλαβών σε αντίθετες
τοπογραφικά περιοχές του σώματος σε σχέση με
αυτές της κοινής ακμής. Η διαπυητική ιδρωτα-
δενίτιδα έχει σημαντικές επιπτώσεις στην ποι-
ότητα ζωής των ασθενών, γιατί μπορεί να προκα-
λέσει ενοχλητικά συμπτώματα (πόνος και κνη-
σμός), εκροή δύσοσμων εκκριμάτων, αλλά και
σημαντικές δυσμορφίες (ουλές) και δυσχρωμίες
του δέρματος. 

Γενικά, η νόσος προσβάλλει το 1%-4% του γενι-
κού πληθυσμού σε παγκόσμιο επίπεδο, με τη
μαύρη φυλή να προσβάλλεται περισσότερο.
Αναφορικά με το φύλο, οι γυναίκες νοσούν τρεις
φορές συχνότερα από τους άντρες, όμως οι άν-
τρες έχουν την τάση να εμφανίζουν σοβαρότερες
μορφές της νόσου.

Η ηλικία εμφάνισης της νόσου είναι από τα 10
έως τα 50 έτη, αλλά συνηθέστερα εκδηλώνεται
σε νεαρή ηλικία (μέση ηλικία τα 23 έτη). Σύμφω-
να με την Ελληνική Δερματολογική και Αφροδι-
σιολογική Εταιρεία, είναι χαρακτηριστικό ότι η

διάγνωση καθυστερεί κατά μέσο όρο κατά 7 έτη
από την εμφάνιση της νόσου. 

Τα συμπτώματα είναι επώδυνες και ευαίσθη-

τες ερυθρές, φλεγμονώδεις βλατίδες, οζίδια,
δερματικά ή υποδόρια αποστήματα και οζίδια
που παροχετεύουν οροπυώδες ή πυοαιματηρό
υγρό. Φαγέσωρες (μαύρα στίγματα), που συνή-
θως εμφανίζονται κατά ζεύγη. Σε σοβαρή, χρό-
νια νόσο, εμφάνιση ατροφικών ουλών στις πά-
σχουσες περιοχές και χαρακτηριστικές σχοινι-
οειδείς ή γεφυρωτές ουλές στις μασχάλες, που
προκαλούν συρρίκνωση του δέρματος και πε-
ριορισμό της κινητικότητας των άνω άκρων. 

Τα κύρια συμπτώματα των ασθενών με δια-
πυητική ιδρωταδενίτιδα είναι ο πόνος και ο κνη-
σμός, που μπορεί να συνοδεύονται από αίσθημα
καύσου και αυξημένη εφίδρωση. 

Η διάγνωση της νόσου τίθεται κλινικά και θα
πρέπει να είναι έγκαιρη, για να αποφευχθούν με
τη θεραπεία, οι μη αναστρέψιμες επιπτώσεις -
σωματικές και ψυχοκοινωνικές- της νόσου. Η
λήψη δείγματος για βακτηριακή καλλιέργεια από
βλάβες δεν συστήνεται, γιατί δεν είναι ιδιαίτερα
χρήσιμη ούτε αξιόπιστη. Η χρονιότητα και η υπο-
τροπή είναι το σήμα κατατεθέν της νόσου. 
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Τα κύρια συμπτώματα των ασθενών
είναι ο πόνος και ο κνησμός, που 
μπορεί να συνοδεύονται από αίσθημα
καύσου και αυξημένη εφίδρωση. 
Η χρονιότητα και η υποτροπή 
είναι το σήμα κατατεθέν της νόσου

Τρόποι αντιμετώπισης 
Η έγκαιρη θεραπευτική παρέμβαση μπορεί
να τροποποιήσει θετικά τη φυσική πορεία της
νόσου και να προλάβει την εμφάνιση μόνιμων
(μη αναστρέψιμων) βλαβών. Η αγωγή μπορεί
να είναι φαρμακευτική (τοπική ή συστηματι-
κή), χειρουργική ή συνδυασμός των δύο. Σε
όλες τις περιπτώσεις πρέπει να εφαρμόζον-
ται τα κάτωθι γενικά μέτρα: αποφυγή τριβής
και των κλειστών συνθηκών στις προσβεβλη-
μένες περιοχές, διακοπή καπνίσματος, απώ-
λεια βάρους σε περίπτωση παχυσαρκίας,
χρήση άνετων, φαρδιών και βαμβακερών
ρούχων, αποφυγή ερεθιστικών παραγόντων
όπως χημικά ερεθιστικά. 
Αποσμητικά, αποτρίχωση (εκτός από laser) ή
ξύρισμα, θερμότητα και αυξημένη εφίδρωση,
ψυχικό στρες. Η τοπική αγωγή περιλαμβάνει
τοπικά προληπτικά μέτρα, τοπικά απολεπιστι-
κά ή τοπικά αντιβιοτικά. Η συστηματική αγω-
γή περιλαμβάνει από του στόματος αντιβιοτι-
κά (τα οποία χορηγούνται κατά κύκλους που
διαρκούν έως τρεις μήνες), αντιφλεγμονώδη
φάρμακα, ορμονικές θεραπείες και βιολογι-
κούς παράγοντες. Η χειρουργική θεραπεία
χρησιμοποιείται στη χρόνια φάση της νόσου
για τη θεραπεία μόνιμων βλαβών και σε συ-
χνές υποτροπές στην ίδια εντόπιση.

Τι είναι η διαπυητική 
ιδρωταδενίτιδα



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Σήμερα η επικοινωνία σας γίνεται μέσα

από πολλά εμπόδια, μπλοκαρίσματα και

ασυνεννοησία. Κάτι σας έχει ενοχλήσει

και αυτό σας προκαλεί μεγάλη ανησυ-

χία και απογοήτευση. 

Ταύρος
(21/4-20/5)
Είστε κουρασμένοι από έναν δύσκολο

Οκτώβριο, αλλά τώρα θα αναλογιστείτε

εκείνα που πρέπει να γίνουν χωρίς να

κάνετε… πόλεμο με τους άλλους. Κά-

ποια οικονομικά θέματα σας δημιουρ-

γούν ανασφάλεια.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Ο Ερμής σήμερα περνά στο διαμετρικά

απέναντι ζώδιο από το δικό σας και δέ-

χεται μια δύσκολη όψη από τον Κρόνο,

παγώνοντας κάποιες σχέσεις σας λόγω

της κακής συνεννόησης που υπάρχει.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Αρκετό άγχος σήμερα σας διακατέχει και

βρίσκεστε σε μια δυσμενή επαγγελματι-

κή κατάσταση, όπου με δυσκολία θα κα-

τανοείτε τους άλλους. Καλό είναι σήμερα

να μην κάνετε συζητήσεις που θα καθο-

ρίζουν την επαγγελματική σας θέση.

Λέων
(23/7-22/8)
Είστε αρκετά αναστατωμένοι αυτή την

περίοδο και ίσως δεν έχετε τη διάθεση

να χτίσετε τις σχέσεις σας μέσα από

την επικοινωνία. Μπορεί να καλλιερ-

γείτε μέσα σας μια πικρία για ένα αγα-

πημένο σας πρόσωπο.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Είναι μια δύσκολη μέρα για εσάς των

πρώτων ημερών, όπου πολλά μικρά

ενοχλητικά γεγονότα θα σας δημι-

ουργήσουν κακό προηγούμενο με

αγαπημένα σας πρόσωπα.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Υπάρχουν πολλές σκέψεις και ευθύ-
νες σήμερα, αλλά δυστυχώς τα πράγ-
ματα δεν θα είναι και τόσο ευοίωνα
όπως θα επιθυμούσατε. Καλό είναι να
μην προγραμματίσετε σήμερα μετακι-
νήσεις και να μην εμπιστεύεστε την
κρίση των άλλων. 

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Σήμερα θα έχετε κάποιους προβλη-
ματισμούς με τα οικονομικά σας και
καλό είναι να μην κλείσετε συμφω-
νίες για αγορές ή πωλήσεις. Φροντί-
στε να είστε δίπλα στα θέματα που
αφορούν ένα δικό σας πρόσωπο. 

Τοξότης
(22/11-21/12)
Η πρώτη όψη που σχηματίζει ο Ερμής,
περνώντας στο δικό σας ζώδιο, είναι η
δύσκολη γωνία με τον Κρόνο. Εκείνο
που θα σας προβληματίσει σήμερα είναι
ο λάθος τρόπος να επικοινωνείτε με
τους άλλους. 

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Μια αρνητική σκέψη ίσως γίνει η αιτία
να σας χαλάσει η διάθεση. Θα υπάρ-
ξουν επίσης κάποιες υποθέσεις που
δεν θα πάνε και τόσο καλά όπως υπο-
λογίζατε ή θα παγώσουν για λίγο. 

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Οικονομικά θέματα βρίσκονται συνέ-
χεια στο προσκήνιο και υπάρχουν οι
προϋποθέσεις να διορθώσετε κάποια
πράγματα, αλλάζοντας τις μέχρι τώρα
συνθήκες.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Ο Ερμής περνά στο ζενίθ του ωρο-
σκοπίου σας και σχηματίζει δύσκολη
όψη με τον Κρόνο. Είναι μια μέρα ευ-
θύνης και υποχρεώσεων με πολλά
επικοινωνιακά εμπόδια. 
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Σήμερα ο Ερμής μετακινείται στο ζώδιο του Τοξότη, όπου
θα παραμείνει έως την 1η Δεκεμβρίου. Η δυσκολία είναι
ότι αμέσως έρχεται σε μια απαιτητική γωνία με τον
Κρόνο, κάτι που καθιστά την επικοινωνία μας

προβληματική και γενικότερα δεν υπάρχει ευελιξία στις
αποφάσεις μας. Ακατάλληλη μέρα για συμβόλαια και υπογραφές,
όπως και για αγορά αυτοκινήτου. 
* Για εσάς που σήμερα έχετε τα γενέθλιά σας, θα παρουσιαστεί
μια έντονη ανησυχία τους επόμενους μήνες, ενώ ο Μάιος του
2024 θα σας δώσει κάποια ώθηση σε προσωπικό επίπεδο.




